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Звезда Призив Чест

Стр. 20

Драгана Миркович чества
у нас 20 години на върха

Стр. 4

Пловдивски бизнесмени и рокери
искат оставка на кмета

Стр. 17

Башмет, Канчели и Табаков
откриват Залата на славата

Стр. 11

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Съмнения

Разследват смъртта на
чилийския поет Пабло Неруда

Стр. 9

Почит

Обявиха Ден на национален
траур в памет на Пламен

Стр. 4
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Силвия Митева за медалите
в художествената гимнастика

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Днес денят е мълча-
ние. Пред отлетелия жи-
вот на младия Пламен,
който пламна като факел
по своя воля във Варна, а
хората го обявиха за
българския Ян Палах. Заля
се с 5 литра бензин в име-
то на по-добър живот. Във
времената на гладния
стомах и посечения морал
някои не разбраха
постъпката му. Можел да
избере по-ефективна
форма на протест. Но
какво по-ефективно от
това да жертваш живота
си?!

Бере душа 53-годишни-
ят Венцеслав - баща на
пет деца, който се само-
запали в Раднево в отчая-
ние от мизерията на се-
мейството си. Българите
се палят, бесят, давят,
политат от високия бал-
кон в бездната, до която
ги докара управлението
на това правителство.

А правителството...
обяви траур по Пламен.
Обяви жалейка по изгаря-
щото обвинение към соб-
ственото му безочие,
безскрупулност, лъжи, ог-
рабване на хората. Жалей-
ка по онези, които то
хвърли в пламъците, на
които окачи примката
или които тласна от ви-
сокия етаж. Цинично е.
Този кабинет можеше
поне веднаж да осъзнае
позора на своето управле-
ние и да отстъпи обявя-
ването на траура по не-
говите жертви на прези-
дента. Народът би раз-
брал, някои биха прости-
ли. Но палачът да свиква
опело и да плаче с други-
те над жертвата си, идва
малко в повече. Ако ауто-
дафето може да бъде ри-
туален знак, то поведени-
ето на кабинета не е ри-
туал, то е наглост. За
обикновените хора, за
всички нас днес не е ден
на мълчание. България
крещи: Стига вече!

Бог да прости Пламен
и мир на душата му!

Стига
вече!

ЗАКЪСНЕЛИТЕ СТАМБОЛОВИСТИ. НЕ МОГАТ ДА
ПРОСТЯТ НА РУСИЯ, ЧЕ НИ СПАСИ ОТ РОБСТВОТО

Стр. 13

БСП настоява Народното
събрание да гласува морато-
риум върху всички разпоре-
дителни сделки на настоящо-
то правителство и на служеб-
ния кабинет. Това съобщи
вчера лидерът на партията
Сергей Станишев. Той
допълни, че този мораториум
ще се отнася включително за

БСП иска мораториум
за всички сделки на ГЕРБ
Според левицата забраната трябва
да важи и за служебния кабинет

“БДЖ-Товарни превози”, за
концесионни сделки и много
други.

От БСП припомниха, че
само на последното заседа-
ние на МС тихомълком бе да-
дена на концесия част от при-
станище Бургас на Кирил До-
мусчиев, известен като при-
ятел на Бойко Борисов, сре-

щу символична такса за 35 г.,
през които ще се реализират
десетки милиони печалба.

Левицата направи анализ и
на наследството, което ГЕРБ
оставя в енергийния сектор.
Според социалистите каби-
нетът съзнателно води държав-
ния енергиен сектор към срив.
“Дава се предимство на скъпа-

та пред евтината енергия, на
ВЕИ, на частните ТЕЦ-ове, на
АЕЦ “Козлодуй” и на послед-
но място - на ТЕЦ “Марица-
изток 2”, изброи Станишев.
Според него това е начинът
хората да бъдат натоварени с
непосилни сметки, а енергий-
ният сектор - източен.

Протестът на миньорите и енергетиците даде резултат.
Министърът в оставка Добрев обеща да не бъдат намалявани
квотите на топлоцентралите в енергийния микс

Стр. 3

Стр. 7

Стр. 7
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Снимка Мариета ТОМОВА
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Днес, 6.03., сряда, от 17.30ч. в салона на

дружеството на ул.”Славянска” 6 се
провежда редовна сбирка  на тема:

“ФАЛШИФИКАЦИИТЕ НА
РУСКОТУРСКАТА ВОЙНА ОТ 1877-1878Г.”.

Докладчик: проф. Марин Калонкин,
д-р по история.

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

лед като вчера и
ДПС върна проучва-
телния мандат, Ро-
сен Плевнелиев обя-
ви, че в предстоящо-
то служебно прави-

Плевнелиев гласи
трима за вицепремиери
Начело на служебния кабинет ще са министрите на икономиката, социалната политика
и еврофондовете, ще станат ясни до 13 март, прогнозира президентът

Павлета ДАВИДОВА
които дойдоха да се срещнат с
президента, бяха посрещнати
от Волен Сидеров и депутати
от “Атака”, които скандираха
срещу намерението на Плевне-
лиев да даде мандат на Лютви
Местан. “След всички консулта-
ции накрая г-н Костов поиска
властта, веднага след това г-н
Сидеров декларира, че ще из-
лезе на въоръжена борба. Не
ни трябва това в момент на не-
стабилност на България”, комен-
тира по-късно Росен Плевнели-
ев. Лидерът на ДПС Лютви Ме-
стан заяви, че партията ще
следва няколко ориентира за
политическите си позиции и
поведение - НАТО, Европейски
съюз и съхраняването на ста-
билен валутен борд до влиза-
нето на страната в еврозоната.
С отказа да направим опит да
се състави правителство се по-
ставя конституционна точка,
която прекъсва мандата на
правителството на Бойко Бори-
сов и на изчерпалото ресурси-
те си 41-во НС, коментира
Местан. Той добави, че има по-
тенциален риск България да
влезе в италиански сценарий
на кризи и чести смени на пра-
вителства. Местан пожела ус-
пех на президента с назнача-
ването на служебен кабинет, с
който да “започне нормализи-
рането на политическия процес
в страната”.

Президентът повтори, че кате-
горично възнамерява към слу-
жебното правителство и минис-
терствата да има обществени

съвети, които да заработят през
първата седмица. Според него
тези съвети ще дадат меха-
низъм, с който “гласът на хора-

та да бъде чут” при вземането
на решенията на служебното
правителство.

Представителите на ДПС,

Отказът за достъп до информация,
който лидерът на ДПС Лютви Местан е
получил от шефа на Националната ра-
зузнавателна служба Драгомир Димит-
ров, ще бъде изпратен до главния проку-
рор. ДУМА припомня, че Местан поиска
от НРС да види документите, в които
според Бойко Борисов се твърди, че
съдържат информация за атентат срещу
него, поръчан от почетния председател
на ДПС Ахмед Доган. Когато парла-
ментът гласува оставката на кабинета,
Борисов призова Местан да се запознае
с информацията и дори препоръча депу-
татите да направят парламентарна коми-
сия по случая.

Отказът на НРС да даде достъп на
Местан е на основание, че документите

илиони левове безвъзмездна
финансова помощ за проекти
по оперативна програма “Раз-
витие на човешките ресурси” са

Надзорният съвет на
НЗОК заседава до късно
вчера във връзка с отмя-
на на методиката за фи-
нансиране на болници-
те, която отприщи недо-
волството на лекарите и
ги изкара на протести.
Очаква се връщане на
миналогодишната мето-
дика, с което ще задо-
волят основните искания
на лекарското съсловие.

За днес е насрочена

Двама независими
депутати са внесли про-
ект за промяна на Из-
борния кодекс, която
предвижда участието в
изборите да се
извършва само чрез на-
ционални инициативни
комитети. Проектоза-
конът задължава държа-
вата да плаща за медий-
ните участия на канди-
датите. Проектът на Ки-
рил Гумнеров и Стоян
Иванов, които влязоха в
този парламент с листа-
та на “Атака”, но след
това напуснаха Волен

ДЕПУТАТИ ПРЕДЛАГАТ
ИНИЦИАТИВНИ КОМИТЕТИ
ВМЕСТО ПАРТИИ НА ИЗБОРИТЕ

Сидеров, е внесен на 4
март. Те предлагат на-
всякъде в Изборния ко-
декс изразът “партии и
коалиции от партии” да
бъде заменен с “нацио-
нални инициативни ко-
митети”.

Законопроектът из-
рично забранява учас-
тие на партиите на из-
борите. “Всички гражда-
ни, без разлика на пар-
тийна принадлежност,
могат да участват в из-
борите единствено чрез
национални инициатив-
ни комитети или иници-

ативни комитети на
граждани”, пише в него.
В мотивите депутатите
посочват, че за всички е
ясно, че правилата в
действащия Избира-
телeн кодекс са нечест-
ни и привилегироват
партиите. Предлага се
МС да регламентира по
колко средства отпуска
на кандидат и директно
да ги плаща на “най-
рейтинговите централни
и местни, електронни и
печатни медии”. Всяка
друга агитация ще бъде
забранена.

жение “Център за устойчиво социално
развитие”, е дал собствен принос към
осъществяването на проекта в размер
на 6038,20 лв., а ще получи 182 143,18
лв. безвъзмездно. Така общият размер
на средствата за всички проекти става
26 623 387,78 лв. В решението, подпи-
сано от заместничката на Тотю Младе-
нов, липсват наименованието и целта
на проектите и дали тези проекти отго-
варят на целите на програмата, по ко-
ято са одобрени. Отсъстват и данни за
неправителствените организации, фир-
мите и спортните клубове - кога са
регистрирани и защо повечето проекти
са финансирани с максимална стойност.

Местан праща писмо
от НРС на Цацаров
Павлета ГЕОРГИЕВА са строго секретни. Според лидера на

ДПС това означава, че премиерът в ос-
тавка не е имал правото да огласява
подобна информация. Местан бе катего-
ричен, че писмото от ген. Димитров пред-
ставлява “годно доказателство, че г-н
Борисов е нарушил Закона за защита на
класифицираната информация”.

“Аз съм убеден, че Бойко Борисов е
знаел, че няма да ни се даде достъп до
тези документи, но въпросът е защо той
отправи тази препоръка към мен”, комен-
тира лидерът на ДПС. Според него пре-
миерът в оставка е опитал да придаде
достоверност на една категорична лъжа.
Местан все пак допусна, че Борисов може
да се окаже невинен и да не е огласил
никаква класифицирана информация, за-
щото няма никакви данни, уличаващи
Ахмед Доган в поръчителство на атентат.

НЗОК ВЪРВИ КЪМ
ОТМЯНА НА ОСПОРВАНОТО
ФИНАНСИРАНЕ НА БОЛНИЦИТЕ

среща между представи-
телите на БЛС и дирек-
тора на НЗОК, на която
от съсловната организа-
ция настояват да присъ-
ства целият Надзорен
съвет на касата, който
да внесе искане в На-
родното събрание за от-
страняването на Цеков.

Здравният министър
в оставка Десислава
Атанасова съобщи по-
рано вчера, че Надзор-

ният съвет на касата е
заседавал в събота и
методиката за финанси-
ране на болниците е
била отменена. По-
късно обаче стана ясно,
че тогава е постигнато
само съгласие за нейна-
та отмяна.

До редакционното
приключване на броя
заседанието на Надзор-
ния съвет не бе приклю-
чило.

МТСП раздава евромилиони
по неясни критерии
МТСП раздава евромилиони
по неясни критерии
МТСП раздава евромилиони
по неясни критерии
МТСП раздава евромилиони
по неясни критерии
МТСП раздава евромилиони
по неясни критерии

М
одобрени в решение, подписано от
зам.-министъра на труда и социалната
политика Зорница Русинова, съобщи
сайтът “Афера”. Безвъзмездното финан-
сиране за десетки фирми и организа-
ции от всякакво естество е в размер на
26 617 349,58 лв.

Решението да бъде раздадена по-
редната порция евромилиони е подпи-
сано 5 дни преди Борисов да подаде
оставката на правителството - на 15
февруари.  Един от кандидатите - Сдру-

С
телство ще има структурни про-
мени. Трима вицепремиери си
представя президентът в новия
кабинет - с ресори икономика,
социална политика и еврофон-
дове.

“Министърът на финансите
не трябва да е вицепремиер.
Той по презумпция казва “не”,
над него трябва да има вице-
премиер, който да работи за
развитието, да работи за “да”.
Развитието като приоритет, а не
“не”-то”, обяви Плевнелиев.
Като особено важна за служеб-
ния кабинет той вече вижда
“социалната политика, труда и
отношението към социално-от-
говорната държава”, затова вто-
ри вицепремиер щял да бъде
социалният министър. Вице ще
бъде и министърът с ресор ев-
рофондовете.

Плевнелиев отново посочи
12 май като дата за предсроч-
ните парламентарни избори и
обеща да спази конституцион-
ния срок като обяви номинаци-
ите за служебния кабинет до
13 март, когато ще бъде раз-
пуснато Народното събрание.

Лидерът на ДПС Лютви Местан върна вчера мандата, който президентът предостави на
движението. Следващият ход на Росен Плевнелиев е създаване на служебен кабинет

Снимка Мариета ТОМОВА

Концесия на спонсор на ГЕРБ
дава на последното си заседание
правителството на Бойко Борисов.
Това става ясно от обявения дневен
ред. От него се разбира, че каби-
нетът ще определи ДЗЗД “Желе-
зопътна гара – Пловдив” за конце-
сионер на Централната жп гара в
Пловдив.

ДУМА припомня, че тази фирма
принадлежи на близкия до ГЕРБ

КАБИНЕТЪТ ДАВА КОНЦЕСИЯ НА СПОНСОР НА ГЕРБ
Миролюб Столарски, който е един
от спонсорите на партията. Той е и
собственик на транспортната ком-
пания “Карат-С”

Концесионерът ще изпълнява
дейности за благоустройство, хиги-
ена и обществен ред, охрана и бе-
зопасност, информационно обслуж-
ване и и други. Според предвидена-
та схема инвестициите, които обе-
динението трябва да направи за

срока на концесията, са в размер на
11,2 млн. лв. без ДДС, като за първи-
те четири години вложенията тряб-
ва да са 9 850 000 лв.

На заседанието правителството
в оставка ще отнеме от Министерст-
вото на отбраната четири имота, на-
миращи се във варненския квартал
“Галата” и ще ги даде на общината
в морската столица. Терените са с
обща площ от 160 дка.
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Ïî-äîáðå áåç ÷àñîâíèê
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ñ ÷àñîâíèê - â àäà‘ МИТРОПОЛИТ НИКОЛАЙ СЕ СЕТИ, ЧЕ ИМА

НЕЩО НЕЧЕСТИВО В СКЪПИТЕ ПОДАРЪЦИ

БСП категорично настоява Народното
събрание да гласува мораториум върху
всички разпоредителни сделки на този
кабинет, както и на служебното правител-
ство. Това съобщи Сергей Станишев след
заседанието на ИБ вчера.

Лидерът на БСП представи анализ за
състоянието на енергетиката и за наслед-
ството, което ГЕРБ оставя в нея. Дава се
предимство на скъпата пред евтината
енергия, на ВЕИ, на частните ТЕЦ-ове,
на АЕЦ “Козлодуй” и на последно място
- на ТЕЦ “Марица-изток” 2, посочи факти-
те соцлидерът. Според него с тази цена
се натоварват хората. “В последните дни
се появи информация за тежкото състоя-
ние на държавния ТЕЦ “Марица-изток” 2.
Енергийният системен оператор опреде-
ля кои източници на електроенергия с
каква мощност да работят и той е отгово-
рен в момента за въвеждането на непа-
зарен и антисоциален модел на управ-
ление, коментира Станишев. Според него
именно ЕСО има правото да ограничи
скъпите и да разшири използването на
евтините източници, но не го прави. Ли-
дерът на БСП посочи и монополистите
на пазара за възобновяеми източници -
Иво Прокопиев, Цветелина Бориславо-
ва, EVN, американската фирма AES. От
БСП посочиха, че всички те продават ток
на цена близо 700 лв. за мегаватчас.
“Тази електроенергия се изкупува при-
оритетно от НЕК и по този начин им се

БСП иска мораториум
за всички сделки на ГЕРБ

Общинската организация
на ГЕРБ в Карнобат се е са-
моразпаднала, след като
председателят й Вяра Петро-
ва, която все още е депутат,
бе отстранена от лидерския
пост заради участие в коруп-
ционни схеми, съобщи бурга-
ски сайт вчера. В момента в
морския град спешно се
търси нов шеф на структура-
та. Съветникът от ГЕРБ и
зам.-председател на ОбС Ве-
личко Колев панически се
дърпал да поеме поста. Той
умирал от страх да поеме ор-
ганизацията след наследст-
вото на Петрова, коментира
медията.

Грандиозният скандал за
злоупотреби в ГЕРБ се разви-
хри, след като стана ясно, че
майката Нели и съпругът на
Петрова са успели да усвоят
над 700 хил. лева от еврофон-

РЗС обяви до 60 на сто от
местата за гражданска квота в
листите си за парламентарни-
те избори. В писмо до медиите
от партията обясняват, че по
този начин се дава възможност
на всеки гражданин, на непра-
вителствени, браншови, със-
ловни и други организации да
предложат свои кандидати за
народни представители. Усло-

Пореден опит да бъде прокаран пакетът от
закони за спецслужбите през този парла-
мент направи управляващото мнозинство
вчера. Вътрешната комисия започна да
гледа закона за НСО, въпреки че на
парламента му остават само още няколко
дни живот. Още миналата седмица прези-
дентът Росен Плевнелиев поръча на НС да
се заеме с тези закони, без да се съобра-
зи с това, че мандатът му изтича. БСП е
категорично против спецзаконите да бъдат
приемани от парламент с напълно изчерпан
лимит на доверие.
На заседанието си вчера вътрешната
комисия прие, че гардовете на властта

ного се съмнявам, че ГЕРБ ще продължи да съществува
след предсрочните избори, заяви лидерът на Движение
“България на гражданите” Меглена Кунева вчера. Според
нея е тъжно, че дясното се оказа несъществуващо и несо-

Управляващите умишлено водят енергийния сектор към срив, категоричен е Сергей Станишев
Александър СИМОВ гарантират свръхпечалби на гърба на

държавата и хората. Част от тези сделки
са от времето на г-н Иван Костов чрез
неизгодни договори. Вместо това прави-
телството на ГЕРБ дава разрешения за
въвеждане на нови мощности - цената
възлиза до 200 лв. за мегаватчас за
Гълъбово и 96 лв. за мегаватчас за ТЕЦ
“Марица-изток” 3", анализира още Ста-
нишев.

От “Позитано” 20 описаха и друг меха-
низъм на източване. В началото на 2012
г. правителството на ГЕРБ прекрати изно-
са на електроенергия, после го възобно-
ви, но с високи такси от ДКЕВР, което го
правело неконкурентоспособен. “По
същество АЕЦ “Козлодуй” и ТЕЦ “Марица-
изток” 2 не могат да изнасят пълноценно
заради високите такси. С тези пари те
запушват дупките в бюджета, което на
практика е национализация. Всички про-
изводители продават на НЕК, която е
докарана до фалит, защото изкупува при-
оритетно скъпия ток, който изкара хората
на улицата”, анализира Станишев. От БСП
повториха и своята идея за намаляването
на такса пренос, което според тях чувст-
вително ще намали цените на тока.

Станишев посочи и друга скандална
сделка на ГЕРБ, вече не от енергетиката.
На последното заседание на МС ти-
хомълком на олигарха Кирил Домусчиев
бе дадена на концесия част от пристани-
ще Бургас срещу символична такса за 35
г., през които ще се реализират десетки
милиони печалба, обясни Станишев.

Листите на БСП ще бъдат обявени в края на март, съобщи Сергей Стани-
шев. Процесът на номинациите е стартирал и върви област по област. БСП
е единствената партия, която вече от 12 години е въвела гражданско
участие в своите листи, отбеляза Станишев и посочи, че по този начин в
парламента са влезли хора като Пламен Орешарски и проф. Андрей Пан-
тев. Помолен да коментира листите на ГЕРБ, Станишев посочи, че ако в тях
ги няма сегашните министри, Борисов и Цветанов, от ГЕРБ може би ще
успеят да създадат някаква илюзия за промяна. Но това означава, че ги
няма ГЕРБ, добави лидерът на БСП.

ЛИСТИТЕ НА ЛЕВИЦАТА
ГОТОВИ В КРАЯ НА МАРТ

инаги можех да си купя ми-
нистър, но бях с народа и
затова започваме партизан-
ска, яташка борба, защото е
явно, че няма да бъдем отра-
зявани по изборите в медии-
те, заяви варненският апте-
чен бос и неуспял кандидат-
кмет Веселин Марешки на
брифинг в София вчера. Той
твърди, че сам е развалил
коалицията с Яне Янев още
преди дни. Верен на стила
си, лидерът на РЗС се опита

РЗС обяви 60% от местата
в листите си за гражданска квота

вията, на които кандидатите
трябва да отговарят, са шест.
Сред тях са номинираният да
не е бил министър, заместник-
министър, шеф на агенция или
член на политически кабинет в
правителствата от 1990 до
2013 г., както и да няма при-
надлежност към кадровия или
агентурен апарат на бившата
Държавна сигурност. От РЗС

припомнят, че още на учреди-
телния си конгрес преди 7 го-
дини са се обявили за нова
Конституция. Според тях най-
важното е да се намали броят
на депутатите на 100 и да се
въведе мандатност за избрани-
те. Хората на Яне Янев пред-
лагат и “да се отиде на съд за
корумпирани министри и кме-
тове-феодали”.

ВЛАСТТА СЕ ОПИТВА ДА ПРОБУТА
СПЕЦЗАКОНИТЕ ПРЕЗ ТОЗИ ПАРЛАМЕНТ

вече ще бъдат въоръжени с палки и белез-
ници. Около тази идея има консенсус след
опита за атентат срещу Ахмед Доган в
началото на тази година.
Служителите на НСО ще могат да задържат
и да предават веднага лицата, които са
нарушили или са попречили на изпълнение-
то на задълженията им. Помощните средст-
ва ще се ползват до предаване на наруши-
теля на съответните полицейски органи.
Шефът на НСО ген. Тодор Коджейков
изрази задоволство от направените про-
мени. В тази комисия се решиха доста
неща, които стояха като проблем пред
службата, подчерта той.

В
Марешки започвал партизанска борба

на мой гръб да си направи
поредния пиар, но когато чо-
век се води от измекярщина
и подлост, е нормално да се
случат такива неща, поясни
Марешки. По думите му ос-
новният мотив за разрива
били думите на Янев “трябва
да плащаме на журналисти,
на социолози и други”. Защо
да плащаме, запитал го Ма-
решки, аз съм ново лице.
Янев му казал: “Няма такова
нещо, всичко се плаща,

създават се мрежи”.
Кирил Йорданов е пион-

ка на мафията във Варна и е
пътник, общинският съвет в
града трябва да се разпусне,
хората не искат старите лица
в политиката, отбеляза Ма-
решки. Той не се смятал за
най-умния, но умеел да се
обгражда с умни хора, “дока-
то моите конкуренти се ог-
раждат със сивота и с не-
кадърни хора, за да блестят
на техен фон”.

ГЕРБ в Карнобат се разпадна
заради скандалната
депутатка Вяра Петрова

довете за безработни. Сиг-
налът бе подаден от област-
ния лидер на БСП в Бургас
Атанас Зафиров. По-късно
ПГКБ даде Петрова на анти-
корупционната комисия на
Яне Янев, но той услужливо
се произнесе в нейна полза
на 29 ноември и прехвърли
преписката на комисията по
конфликт на интереси, като
заяви, че ще има резултат в
14-дневен срок. След това уп-
равляващите и креатурите им
в НС забравиха за обещани-
ето, а Петрова продължи да е
депутат, разказвайки, че си е
наела най-добрата адвокатка
и нищо не може да свали де-
путатския й имунитет. В обла-
стната структура на ГЕРБ тези
дни си дали сметка, че ако си
затворят очите пред далаве-
рите на Петрова, в Карнобат
няма да имат и един глас.

Кунева: Съмнявам се,
че ГЕРБ ще съществува
след изборите

МММММ
циално в лицето на ГЕРБ. По думите на Кунева дълбоко демоди-
рано е да се казва, че дясното е за бизнеса, а лявото за бедните.
Тя декларира категорично, че партията й няма да се коалира с
ГЕРБ. Хората от протестите са прави да искат нови лица, но трябва
да поемат и политическа отговорност за това, подчерта Кунева.
Знам кои са котвите за България, които няма да ни потопят в
бурното море, и това са спазването на законите, т.нар. граждански
стълб и добрите практики в Европа, които да използваме, поясни
Кунева. Тя е категорична, че общественият съвет има бъдеще, но
направи уговорката, че това няма да стане изведнъж. За Кунева
по-важното е институциите да имат общ план за работа.
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Кирил Йорданов казва
за оставка днес

метът на Варна Ки-
рил Йорданов ще
обяви решението си
за исканата от съ-
гражданите си остав-

Обявиха 6 март за ден на национален траур
заради смъртта на Пламен Горанов

К Агенцията
за закрила на детето:

Използването на деца
за политически цели е
нарушение на правата им

Въвличането на деца в политическа агитация е в нару-
шение на Закона за закрила на детето. Това заявява пред-
седателят на Държавната агенция за закрила на детето
Калин Каменов в писмо до кмета на Варна.

Повод за писмото са множество сигнали и публикации
относно използването на деца за политически цели в под-
крепа на кмета на Варна Кирил Йорданов.

“Длъжен сте да съблюдавате за спазване на правото на
децата да не бъдат въвличани по какъвто и да е начин в
политически, религиозни и синдикални дейности”, заявява
Каменов.

Държавната агенция за закрила на детето ще направи
проверка по случаите и при установено нарушение на зако-
на ще бъде потърсена административно-наказателна отго-
ворност от виновните.

ка днес в 12 ч. Поисканата от
него извънредна сесия на Об-
щинския съвет в града обаче
няма да се свиква. Това съоб-
щи след председателски
съвет шефът на ОбС Николай
Апостолов. Той подчерта, че
при хипотеза за подаване на
оставка на кмета не е необ-
ходимо гласуване на ОбС, а
тя се препраща към общин-
ската избирателна комисия.
Общинският съвет се събира
единствено когато са прекра-
тени правомощията на кмета
за избор на временно
изпълняващ длъжността.

По повод искането за ос-
тавка на целия ОбС Апосто-
лов подчерта, че няма разпи-
сан механизъм как да стане
това. Избори за ОбС може да
има само ако в рамките на 3
месеца няма проведено засе-
дание на съвета.

Областният координатор
на ГЕРБ във Варна и общин-
ски съветник Иван Портних
отново апелира  Йорданов да
си подаде оставката макси-
мално бързо. Общинските
съветници от ГЕРБ били гото-
ви веднага да подадат остав-
ки, но трябвало да се види
механизмът как да стане това.

За предсрочни избори за
кмет и Общински съвет се
обяви и председателят на гру-
пата на движение “Нашият
град” Владимир Тонев. Той
каза, че съветниците от пар-

тията “също си носят оставки-
те в джоба”.

По-рано стана ясно, че об-
щинските съветници, избрани
с листата на “Либерален Али-
анс” на Веселин Марешки
Цветелина Тънмазова, Дил-
бер Вейсалова и Веселина
Янкова, са подали заявления
за напускане на ОбС.

И вчера гражданите на
Варна продължиха да отдават
почит към Пламен Горанов,
който почина от раните си,
след като се самозапали в
знак на протест срещу управ-
лението на Кирил Йорданов.
Плочките на площада пред
общината са изписани с по-

слания в памет на Пламен -
“Пламъче за Пламен запа-
ли и никога не се предавай
ти”. Знамената са спуснати
наполовина. “Така ни се пада.
Сега всеки има своя вътреш-
на клада, на която страхлив,
разтреперан и ням се самоиз-
гаря от мъка и срам”, гласи
един от плакатите пред общи-
ната, който цитира строфи на
големия поет Валери Петров,
написани по повод самоизга-
рянето на Ян Палах преди го-
дини.

Заради смъртта на Пламен
6 март бе обявен от прави-
телството в оставка за Ден на
национален траур.

изнесмени и роке-
ри ще протестират
заедно срещу кме-
та Иван Тотев на

индикатът на слу-
жителите в затво-
рите в България
обяви, че подкрепя

Пространството пред варненската
община е пълно с цветя, снимки на Пламен и свещи

Пловдивски бизнесмени и рокери
искат оттегляне на кмета Тотев

Б
Пловдив. Това заяви ор-
ганизаторът на протеста
Атанас Червенков-Наско
Райфъла. Митингът ще е
в неделя от 15 ч., а сбор-
ното място е пл. “Незави-
симост”. Очаква се на
протеста да присъстват
над 200 рокери. Той не е
партиен, но смятаме, че
управлението на ГЕРБ
съсипва малкия и сред-
ния бизнес, заяви Чер-
венков. Той настоява То-
тев да върне данъците,
да премахне таксите за

ясли и детска кухня, след
което да си подаде остав-
ката. Според Райфъла
хора като Иван Тотев и
кмета на Варна Кирил
Йорданов съсипват рено-
мето на Бойко Борисов и
го свалиха от власт.

Свалянето на такса
смет за бизнеса е толко-
ва малко, че дори е
обидно, смята Червенков.
Според него не е нор-
мално по време на криза
останалите местни данъ-
ци да скочат с близо
40%. Наско Райфъла из-
рази недоволство и от
това, че хотелът на се-
мейството на Иван Тотев

е запълнен на 90% зара-
ди редовни семинари от
различни министерства и
общинска администра-
ция, докато останалият
бизнес изнемогва.

Собствениците на ма-
газини по главната улица
“Александър I Батенберг”
също изразяват недовол-
ство заради новите регу-
лации за рекламните та-
бели, твърди Червенков.
Според него инспектори
са писали актове, тъй като
рекламите не са поставе-
ни с архитектурен проект,
който пък трябва да се
изработи от строго опре-
делени архитекти.

Служителите на затворите
подкрепиха протестите

С
протестите и желанието
на народа за промени.
Това се отбелязва в от-
крито писмо до президен-
та. Поради липсата на
покана за участие в кон-
султациите за формиране
на Обществения съвет
към бъдещото служебно
правителство синдикатът
отправя исканията си пи-
смено. Служителите в
затворите настояват за
пълна ревизия на кадро-
вата политика на прием-
ственост, фамилните и

приятелски връзки в ГД
“Изпълнение на наказа-
нията”, ГД “Охрана” и те-
риториалните служби. Те
се обявяват против поли-
тиката на противопоста-
вяне на служителите на
министерства, имащи от-
ношение към национал-

ната сигурност. От синди-
ката са категорични, че
трябва да бъде извършен
пълен одит на ГД
“Изпълнение на наказа-
нията”, ДП “Фонд затвор-
но дело” и ГД “Охрана”
към Министерството на
правосъдието и да се
търси наказателна и ад-
министративна отговор-
ност при нарушения.

Синдикатът на служи-
телите в затворите също
така иска нов главен ди-
ректор на дирекцията
“Изпълнение на наказа-
нията”, който не се e
“сраснал” с недостатъци-
те на средата.

Кметът на София Йорданка
Фандъкова поиска оставките
на кметовете на районите “Из-
грев” - Димитър Димитров”, и
“Триадица” - Стоян Начев. За
оттеглянето на Димитров кме-
тицата настоява заради начи-
на, по който са определяни
възнагражденията на служите-
ли в администрацията на райо-
на. Междинните резултати от
назначената от столичния кмет
проверка показват, че сумите
са определяни без въведени
вътрешни правила за оценка
на работата. Фандъкова поис-
ка и оставката на Начев зара-
ди шофиране в нетрезво състо-
яние.

ДУМА припомня, че в поне-
делник общинският съветник

ФАНДЪКОВА ПОИСКА
ОСТАВКИТЕ НА КМЕТОВЕТЕ
НА „ИЗГРЕВ” И „ТРИАДИЦА”

от БСП Георги Кадиев сигнали-
риза за  поредния скандален
случай със самоуправство и на-
дути възнаграждения в адми-
нистрацията на Столичната об-
щина. Оказа се, че възнаграж-
дението на един от началници-
те на отдели в района достига
до 3774,32 лв. през септември,
шофьорът на кмета получава
2538,68 лв., а секретарката - до
1156,27 лв. Лично кметът Ди-
митър Димитров си е давал до
3039,73 лв.

Фандъкова е наредила вед-
нага проверка на ведомостите
със заплатите и разпределени-
ето на фонд работна заплата,
както и на наличието или отсъ-
ствието на граждански догово-
ри, приходите от наеми.

ОЩЕ ЕДИН ХРАМ СЪБИРА ДАРЕНИЯ,
ЗА ДА СИ ПЛАТИ ТОКА

Над 2000 лв. сметка за ток за януари е
получила църквата “Успение на Пресвета Бо-
городица” в Пампорово и събира дарения за
плащането й, съобщиха от сдружение “Хрис-
тияни”. От ЕВН са отклонили молбата на кти-
торското сдружение за разсрочено плащане
на сумата. Мотивът за отказа е, че през годи-
ната е имало забавени плащания към елект-
роразпределителното дружество. В храма ще
бъде поставена дарителска каса за събиране
на средства за плащане на непосилната смет-
ка за електричество. Задължението за ток за
януари е 2264 лв., което е с около 600 лв.
повече от обичайните сметки на църквата за
миналия януари или за декември, уточняват
от сдружение “Християни”. Молитвеният дом
се отоплява с парно на ток, но толкова голяма
месечна сметка се получава за първи път.
Храмът в курорта все още се стопанисва от
сдружението, тъй като не е приключила про-
цедурата по прехвърляне на имота към
Българската православна църква.

Снимка БГНЕС

Църквата “Успение на Пресвета
Богородица” в Пампорово
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България

П

ДЕКЛАРАЦИЯ НА
БЪЛГАРСКИЯ

АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ
Навършиха се 70 години от историческо съби-

тие - спасяването на българските евреи в грани-
ците на стара България от депортиране в нацист-
ките лагери на смъртта. Спасиха ги  протестите
на българския народ, на нелегалната Българска
работническа партия (комунисти), земеделци,
социалдемократи, на политици и общественици,
антифашисти, на клира на Българската право-
славна църква.

Но 12000 евреи от Беломорска Тракия, Вар-
дарска Македония и Пирот бяха депортирани с
активното участие на окупационната монархо-
фашистка управа бяха погубени в хитлеристките
концлагери.

Не приемаме спекулациите, които се тиражи-
рат в публичното пространство за спасяване на
българските евреи.

Категорично заявяваме, че повечето българ-
ски евреи бяха спасени благодарение на общите
усилия на антифашисткото движение, на право-
славната църква, на прогресивни депутати, об-
щественици, политици, дейци на културата.

Да се твърди друго е изопачаване  на истори-
ческата истина!

5.III.2013 г.
София

ЦЕНТРАЛЕН СЪВЕТ
НА БЪЛГАРСКИЯ
АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ

ПРЕДСЕДАТЕЛ:
/Чавдар Стоименов/

ъководството на
Дома за възрастни
хора с умствена
изостаналост “Ка-

Проблемът с лечението на десетки болни от ди-
абет в Шуменска област се задълбочава, алармира
дългогодишният специалист по ендокринология д-р
Надя Иванова. В областта само в болницата в Нови
пазар има клинична пътека за лечение на захарен
диабет.

Заради липса на кадри в лечебното заведение в
Шумен няма такава пътека, а във Велики Преслав
са отпуснати 9 прогнозни бройки за лечение на
диабет при поискани 235. Така достъпът до болнич-
на помощ на пациентите с диабет от Шуменска об-
ласт става изключително ограничен. Ниското запла-
щане и административните неуредици в болничната
помощ пък отблъскват лекарите-специалисти от тази
специалност, коментира д-р Иванова.

Подуправителят на НЗОК Марияна Василева, която
бе уволнена на 1 март като опит да се потуши напреже-
нието сред лекарите срещу Здравната каса, най-вероят-
но ще заеме длъжност в Министерството на здравеопаз-
ването. Това се говори упорито тези дни в медицинските
среди.

Проверка на ДУМА в административния регистър
показа, че в момента в МЗ се търси началник на отдел
в дирекция “Медицински дейности и електронно здраве-
опазване”. Василева е информатик с трайни интереси в
областта на електронното здравеопазване и вероятно
именно тя ще заеме длъжността, твърдят запознати.

Уникална изложба откриха
в Дома на Москва

И
Павлета ДАВИДОВА

зложбата “Забравени
гравюри от френски ав-
тори” ще радва посети-
телите на Дома на

Москва в София през следва-
щите 2 седмици. Гравюрите са
били публикувани от френско-
то издание L’Univers illustre и
са свързани с Руско-турската
освободителна война. Тогава
фотографията вече е същест-
вувала, но все още не е бил
изобретен начин тя да се пе-
чата. За пресъздаването на
изображенията медиите раз-
читали на гравьори, които
превръщали снимките и рисун-
ките на техни пратеници и ко-
респонденти в достоверни
картини, подходящи за печат.

Любопитното е, че сред
гравюрите е пресъздадена и

творба на френския журна-
лист Жорж Хардуен, който е
съвместявал кореспондент-
ска длъжност с доброволче-
ство в руската армия. Той е
автор на книгата “През Бълга-
рия”, подчерта председателят
на Националното движение
“Русофили” Николай Мали-
нов. Картината “Капитулаци-
ята на Плевен. Турски гарни-
зон пресича р. Вит, след като
е сложил оръжие” пък е под-
писана от Александър Фер-
динандус, познат като илюст-
ратор на творби на Алек-
сандър Дюма.

Всички гравюри са част от
личната колекция на  българ-
ски колекционер, живеещ в
чужбина. Собственикът ги е
предоставил на евродепута-
та Ивайло Калфин и е поже-
лал да остане в анонимност.
НД “Русофили” съдейства из-
ложбата да стане факт при
честванията на 135 г. от Рус-
ко-турската освободителна
война.

Тържеството бе уважено
от посланика на Руската фе-
дерация у нас Юрий Исаков.
Сред официалните гости бе
ръководителят на Федерал-
ната агенция за комуникации
“Россвязь” Олег Духовницкий.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Изложбата бе открита от
председателя на “Русофили”
Николай Малинов (в средата).
Сред официалните гости бяха
посланикът на Руската
федерация у нас Юрий Исаков
(вляво) и ръководителят
на Федералната агенция
за комуникации “Россвязь”
Олег Духовницкий (вдясно)

Отвлякоха дъщерята
на Брендо
Почти година след осъждането на
половината от „Наглите” София
осъмна с ново отвличане

Снимка БГНЕС

Полицията загради къщата
на Брендо и направи блокади

по изходите и основните
пътни артерии на столицата

-годишната дъщеря на сочения
от вътрешния министър в остав-
ка Цветан Цветанов за кокаинов
крал Евелин Банев, известен

11
като Брендо, бе отвлечена вчера сутрин-
та в столичния квартал “Бояна”. Нападе-
нието е станало в момента, в който шо-
фьорът е взимал Лара Банева от дома й,
за да я закара на училище. Нападатели-
те са били трима с джип BMW X5, въоръ-
жени с “Калашници”, но са стреляли с
пистолет “Макаров”. Kъщата е билa охра-
нявана от СОТ, сутринта детето е било
изведено от дежурния сотаджия към
жълтата “Шкода”, пред която я чакал
другият охранител. В момента, в който
служителят на СОТ предавал момичето

на другия мъж, са изскочили нападате-
лите. Те излезли от джипа с маски и дали
команда на шофьора на шкодата Бори-
слав Цанев да легне на земята. Той оба-
че оказал съпротива и бил прострелян
два пъти. Момичето е било отведено с
джипа в посока Околовръстен път.

Адвокатката на Евелин Банев Ина
Лулчева отрече, че той се е притеснявал,
че ще бъде застрелян в ареста, каквито

слухове се бяха появили. “Всяко отвлича-
не е за пари или за изнудване за нещо.
Ако е за пари, нека да отговаря този, който
го обвини за кокаинов крал, когато в
България той няма обвинение за нарко-
тици и никога не е имал”, категорична бе
тя. Случилото се се разигра почти година,
след като на първа инстанция бяха осъде-
ни четирима от осемте подсъдими от бан-
дата за отвличания “Наглите”.

ДУМА припомня, че Софийският град-
ски съд осъди 47-годишния Брендо на 7
години и половина затвор на 15 февруа-
ри. Той е подсъдим по две обвинения - за
организирана престъпна група и за пра-
не на пари. За първото съдът му наложи
наказание от 6 години затвор, а за второ-
то 7 и половина. Така общото наказание
е най-тежкото - от седем и половина го-
дини затвор. Съдът реши да бъдат отнети
в полза на държавата и над 21 млн. лв.,
колкото е и сумата, за която той е подсъ-
дим за пране на пари. Банев бе задържан
в Созопол на 16 май 2012 г. в рамките на
международната полицейска операция
“Кокаинови крале”. Тогава бяха задържа-
ни 30 души, от които 12 италиански граж-
дани, словенец, румънец, грузинец, а ос-
таналите - българи. Българският съд взе
решение Банев да бъде екстрадиран в
Италия, а властите там се задължиха да
връщат Банев в България, за да може той
да се явява на заседанията по делото за
пране на пари. Срещу Банев успоредно
се води съдебен процес и в Италия. В
началото на февруари стана ясно, че има
нова европейска заповед за арест на
Брендо от съд в Букурещ.

Р
СМЕНЯТ ДИРЕКТОР НА ДОМ ЗАРАДИ
ДВА ОПИТА ЗА САМОУБИЙСТВО

чулка” ще бъде сменено.
Това става след проверка
заради случаите, при ко-
ито две жени се хвърлиха
от третия етаж на заведе-
нието, съобщи кметът на
Сливен Кольо Милев.
Проверката е била из-
вършена от експерти на
МТСП и общината и не е
първата в това социално

заведение.
Ще вземем кардинал-

ни мерки, включително и
смяна на ръководството, и
в най-скоро време ще
бъде обявен конкурс за
ново, заяви Милев.

През февруари от тре-
тия етаж на дома се
хвърлиха 28-годишна
жена от Перник и 26-го-
дишна жена от Трън. И
двете жени страдат от
шизофрения. В момента те
се възстановяват и няма

опасност за живота им,
каза зам.-кметът по соци-
алните дейности Иван
Славов.

В дома са настанени
240 души от цялата стра-
на с диагноза “умствена
изостаналост”. Едва двай-
сет от тях са от Сливен и
околностите. По думите
на кмета обаче в това
заведение трябва да се
настаняват хора само от
област Сливен, а другите
областни центрове тряб-

ва да поемат отговорност-
та за хора с подобни про-
блеми на тяхна територия.
Той посочи като допълни-
телен проблем, че в се-
лището, което се намира
в Балкана и е далеч от
града, хората са изолира-
ни, липсва им връзка със
семейството.

Според Милев много
малко от тях могат да
бъдат деинституционали-
зирани и да живеят само-
стоятелно.

ДЕСЕТКИ БОЛНИ ОТ ДИАБЕТ
В ШУМЕН БЕЗ ЛЕЧЕНИЕ

КРИЯТ УВОЛНЕНАТА
ЗАМ-ШЕФКА НА
ЗДРАВНАТА КАСА
НА ДЛЪЖНОСТ В МЗ
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В тази “мътна” и усложнена политическа и
обществена обстановка в страната процеду-
рата по приватизацията на “БДЖ-Товарни
превози” трябва да бъде прекратена. Това
заяви за Агенция “Фокус” Петър Бунев,
председател на синдиката на железничари-
те към КНСБ.
По думите му, ако сделката се осъществи,
ще се стигне до приватизация на безценица
и в следващия момент няма да има отговор-
ни. Бунев обясни, че вчера синдикатът на

Предстои криминална про-
дажба на “БДЖ-Товарни пре-
вози”. Това алармира Градски-
ят съвет на БСП в София в
декларация, изпратена до ре-
дакцията на ДУМА. В нея се
казва, че причината да се бие
тревога, макар и в последния
момент, е, че това е сделка от
типа на приватизацията на
ЕРП-тата.

Според левицата сделката
е незаконна, защото противо-
речи на Закона за приватиза-
ция и следприватизационен
контрол, който определя реда
за извършване на приватиза-
ционни сделки на дружества в
списък №1.

Съгласно Закона за жп
транспорт се изисква да има 10-
годишна програма (каквато
няма) за развитие на отрасъла,
от която да се вижда, че тази
част от предприятието, което
носи основно доходите на же-
лезницата, може да бъде про-
дадено, без това да му навреди.

Спекулира се и с препоръ-
ки на ЕК, каквито няма за това
предприятие, а в същото вре-
ме не е на лице пълноценен,
конкретен анализ, извършен от
компетентни лица за цялостно-
то състояние на БДЖ-холдинг,
който да доказва необходи-
мост от това действие, твърдят
социалистите.

Твърдението на управлява-
щите, че с парите от тази про-
дажба ще се стабилизира фи-
нансово холдинга, са неверни,

БСП ПРЕДУПРЕЖДАВА

Подготвят криминална
продажба на товарни превози
Сделката да бъде спряна до идването на легитимно правителство, произнасянето
на Върховния административен съд и новото Народно събрание, настоява левицата

тъй като реалната сума ще
бъде престъпно малка, а вре-
дите непоправими, категорич-
ни са от БСП. Вандализъм е с
граденото от много поколения
българи национално богатство
да се обогатяват чужди фирми,
които автоматично, получавай-
ки на безценица тази “златна
кокошка”, стават монополисти
на пазара в България и в реги-
она, пише в декларацията.

Огромна е заплахата съ-
пътстващите производствени
дейности да бъдат изнесени от
страната, което ще доведе до
закриване на още много работ-
ни места и драстично увелича-
ване на армията безработни,
се казва в документа.

Програмата на ЕС за раз-
витие на товарните превози
акцентира върху превоза на
контейнери. В тази връзка осо-
бено място се отделя на кори-
дора през България и развити-
ето на контейнерните термина-
ли по нашето Черноморие.
Предвижда се постоянно уве-
личение на превозите през
следващите години, като самия
ЕС ще участва по ОП “Транс-
порт”, припомнят от левицата.

Въпреки съдебното обжал-
ване на процедурата, поради
съмнения за опороченост (де-
лото е насрочено за 19 април),
правителството бърза да фина-
лизира сделката до края на
март, се предупреждава в дек-
ларацията.

В нея се посочва още, че от

началото на годината едност-
ранно “БДЖ-Товарни превози”
прекратява договорите със сво-
ите клиенти без причина и
обяснение. Целта явно е
допълнително задълбочаване
на финансовите проблеми на
предприятието и още по-драс-
тично намаляване на неговата
цена, смятат от левицата.

Поради тази причина БСП
декларираме своето настоя-
телно искане сделката за про-
дажба на предприятието за
товарен транспорт на БДЖ да
бъде спряна до идването на
легитимно правителство, про-
изнасянето на Върховния ад-
министративен съд и новото
Народно събрание. Това тряб-
ва да направят този парламент,
президентът и Надзорният
съвет на агенцията за привати-
зация по наше настояване,
категорични са от Градския
съвет на БСП-София.

ПЕТЪР БУНЕВ: ДО 3800 ЖЕЛЕЗНИЧАРИ
МОЖЕ ДА ОСТАНАТ БЕЗ РАБОТА

железничарите към КНСБ е обсъдил привати-
зационната процедура, като е имало предло-
жения от ръководството на “БДЖ-Товарни
превози” за намаляване на персонала. “Пред-
ложиха ни критерии за съкращения, според
които от 1000 до 3800 работници трябва да
останат без работа. Това е неприемливо и
недопустимо”, заяви синдикалистът. Той
посочи, че ако подобен план се осъществи,
може да се стигне и до протестни действия
на работещите в “БДЖ-Товарни превози”.

от ноември миналата година намалението е в размер
на половин процент спрямо предходния месец.

На годишна база оборотът в търговията на дребно
се свива през първия месец на тази година с 5,5%,
при понижение на годишна база от 5,4% през декем-
ври 2012 г. Спадът на продажбите в сектора в Бълга-
рия е един от най-значителните сред страните-член-
ки на ЕС. Преди нас е само Словения (7,6%), а след
нас - Португалия (3,9%).

През януари спрямо предходния месец обемът на
търговията на дребно за еврозоната се свива с 1,2%.
За 27-те страни на Европейския съюз е отчетен спад
от 0,9% на месечна база. За сравнение през декем-
ври регистрираният спад за двете зони е по-малък -
съответно с 0,8% и 0,7%. а на годишна база през
първия месец на 2013 г. продажбите в сектора нама-
ляват с 1,3% във валутния съюз и с 0,9% в ЕС като
цяло.

Спрямо предходния месец най-голямо увеличение
на оборота на търговията има в Потугалия (4,2%),
Румъния (4,2%), Белгия (3,1%) и Германия (3,1%).
Същевременно най-големи намаления са регистри-
рани в Дания (-2%), Малта (-1,6%) и Финландия (-
1,2%). А на годишна база най-големите ръстове в
продажбите в сектора са отчетени в Белгия (8,4%),
Люксембург (7,1%) и Латвия (5,2%).

Българите масово не
знаят какво им коства де-
битната карта, по която
получават превода с ме-
сечната си заплата. Ан-
кета сред потребителите,
направена от портала
“Моите пари”, показва, че
дебитната карта е най-
масово използваният

Според анкета: Масово не знаем какво плащаме с дебитната карта

България втора в ЕС
по спад на търговията
на дребно

банков продукт, но хора-
та масово не знаят олих-
вяват ли се парите им в
сметката, ако да, то с
каква лихва, какви такси
дължат при ползването
на дебитна карта при
пазаруване през постер-
минал и какви са възмож-
ностите за застраховане

на картата.
От анкетираните 1070

души 32% признават, че
нямат представа, че смет-
ката им се олихвява, a
45% не знаят с каква
лихва. Важна подробност
е, че тези отговори дават
хора, болшинството от
които ползват дебитни

карти повече от пет го-
дини.

Таксите за теглене на
пари в брой от банкомат
на банка, издала картата,
или от друг също не са
известни на потребители-
те. Близо половината от
отговорилите нямат пред-
става какви такси дължат.

Едва 38% от хората,
които теглят пари от бан-
комат пък, са активирали
SMS-уведомление за
извършената транзакция.
То е допълнителна мярка
за сигурност, която дава
възможност на потребите-
лите да бъдат незабавно
уведомени, ако някой тег-

ли пари от сметката им.
Според изследването

41% от потребителите на
този продукт разполагат
с една дебитна карта, а
33% разполагат с две
дебитни карти. Причина-
та да ги имат е, че обик-
новено по тях се превеж-
да работната им заплата.

Светлана ВЕЛЕВА

Общият стокообмен с Русия от
1,2 млрд. долара през 1999 г. е
скочил до 7,58 млрд. долара през
2012. Това стана ясно на прескон-
ференция на Българо-руската
търговско-промишлена палата
(БРТПП) и Търговско-промишлена-

Стокообменът с Русия скочил до $7,58 млрд.
та палата на Рус-
ката федерация,
водена от прези-
дента на палата-
та Сергей Кати-
рин.

Катирин раз-
каза, че през ок-
томври м.г. в Мос-
ква се е провел
б ъ л г а р о - р у с к и
инвестиционен
форум, на който
били обсъждани
важни моменти от
икономическото
сътрудничество
между двете дър-
жави. Особен ак-
цент е поставен
върху малките и
средните пред-
приятия.

По време на
вчерашната сре-
ща бе обърнато
специално вни-
мание върху това,

че днес Русия е един от водещите
външнотърговски партньори на
България. По данни на руската
ТПП стокообменът между двете
страни през изминалата 2012 г. е
нараснал с близо 29% в сравне-
ние с 2011 г. и е достигнал почти
5 милиарда щатски долара.
Външноикономическото салдо в

полза на Русия е почти 3,6 мили-
арда.

Бе споменато, че за последни-
те 10 години обемът на руските ин-
вестиции в българската икономика
надхвърля 1,6 млрд. долара. Като
потенциално интересни за руски-
те инвеститори са  енергетиката,
селското стопанство, туризмът, па-
зарът на недвижими имоти, инфра-
структурните проекти, телекомуни-
кациите и строителният бранш.

Русия е стратегически партньор
за България, изтъкна председате-
лят на БРТПП Жельо Добрев. Той
изтъкна като основни резултати от
сътрудничеството между двете па-
лати реализираната през 2008 г.
пряка морска търговска връзка и
премахването на сертификата за
качество, за който се чакаше по 6
месеца. Вече е достатъчно да се
попълни декларация за съответст-
вие от руския партньор.

Николай Гусев, първи замест-
ник на генералния директор на
ЗАД “Експоебцентър”, призова по-
вече български фирми да участ-
ват на международните изложе-
ния, които те организират, за да
върнат позициите си на руския
пазар. Той посочи, че 105 между-
народни изложители показват
своите изделия в Москва. Тези из-
ложения се посещават от 2 млн.
души, 90% от които са представи-
тели на бизнеса.

На провелия се през октомври м.г. в Москва българо-
руски инвестиционен форум бе поставен особен

акцент върху малките и средните предприятия, каза
президентът на Търговско-промишлената палата на

Руската федерация Сергей Катирин

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Т
ърговията на дребно в България през яну-
ари тази година се свива с 0,5%. Това по-
казват изнесените вчера данни на Евро-
стат. Спадът в сектора продължава тенден-
цията си от последните шест месеца, като
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Добрев обеща топлоцентралите
да останат в енергийния микс
Протестиращите миньори освиркаха министъра в оставка и го принудиха да им се извини

Няма да бъдат намалявани
квотите на топлоцентралите в
енергийния микс, имате си работ-
ните места. Това заяви ми-
нистърът на икономиката, енер-
гетиката и туризма в оставка
Делян Добрев пред над 2000
протестиращи миньори, енерге-
тици и железничари, които се
обявиха против орязването на
квотите на някои от въглищните
централи за регулирания пазар.
Същото увериха малко преди
това и от Държавната комисия за
енергийно и водно регулиране
(ДКЕВР), но регулаторът бе пре-
дупреден, че ако се предприе-
мат други действия, ще има нови
протести, предаде Mediapool.

Добрев слезе при демонст-
рантите пред сградата на иконо-
мическото ведомство и под ви-
кове и обиди обеща всички топ-
лоцентрали да продължат да
работят. Така той смени мнение-
то си, изказвано до преди дни,
че от микса за регулирания па-
зар трябва да излязат неефек-
тивни ТЕЦ-ове като “Бобов дол”,
“Марица 3” и “Димитровград”.

“Усилията на министерството
са насочени и към увеличаване
на износа на електроенергия, за
да може всички вие да работите
не само за държавната квота, а
и за международната”, заяви
пред протестиращите ми-
нистърът в оставка.

Президентът на КНСБ Пла-
мен Димитров призова от името

та, отразяваща разходите за ней-
ното производство, пренос и раз-
пределение. Протестиращите ис-
кат в максимална степен да се
ограничи прякото включване в
цената на крайния потребител на
добавки за производство на еле-
ктроенергия от възобновяеми
източници и от комбинирано про-
изводство на топлоенергия от
топлофикациите. Енергетиците
подкрепиха лансираната от ЕВН
идея за държавен фонд, който да
изкупува “зелената” енергия с
приходите от търговия с държав-
ни парникови квоти. Настояват и
да се намали таксата за пренос
и за износ на електроенергия от
сегашните 17.52 евро на мега-
ватчас до ниво, гарантиращо кон-
курентоспособност, като държа-
вата намери механизъм за ком-
пенсация на НЕК.

Организираният от КНСБ и
“Подкрепа” протест тръгна от
площад “Батенберг” към сграда-
та на ДКЕВР. Миньорите, енер-
гетиците и железничарите скан-
дираха “Мафия”, “Боклуци”, “Ми-
шоци”. Парламентьорите бяха
посрещнати с бурни овации.
Протестиращите скандираха
“Искаме правата си! Искаме ра-
бота!” и носеха плакати, на кои-
то пише: “Българинът заслужава
повече!”, “Безпринципни управ-
ници - жалка държава!” и “Не на
безотговорните действия!”. Те
носеха и голям черен кръст с
надпис “Въгледобив”.

Снимка Мариета ТОМОВА

на всички събрали се Делян
Добрев да се извини за думите
си, че единственото решение към
този момент е именно закриване
на топлоцентрали.

“Аз никога не съм казвал, че
500 работни места на миньори
нямат значение. Ако с нещо оба-

че моите думи са ви прозвучали
като обида, не съм го искал, и
ако ги считате за обида, моля да
ме извините”, каза Добрев и под
освиркванията на протестиращи-
те влезе в сградата на министер-
ството. Миньорите приеха изви-
нението със скандирания “Побе-

да”, но също така предупредиха
Добрев, че ще излязат на нови
протести, ако обещанията му не
бъдат спазени.

Преди това протестиращите
внесоха в ДКЕВР декларация с
девет искания, сред които дома-
кинствата да плащат само цена-

ЕРП-тата са похарчили 50 милиона за консултант-
ски услуги и информационни технологии, вместо
да инвестират тези средства за подобряване на
мрежата. Това обяви министърът на икономиката в
оставка Делян Добрев пред БНТ. Според него
“такива разходи не би трябвало да има”. Те са
правени, без да се спазва Законът за обществе-
ните поръчки, използвайки един член, който дава
възможност да се заобиколи провеждането на
процедура, посочи Делян Добрев.

- Господин Цветков,
близо една трета от
сметките ни за ток е
сума за пренос. Електро-
разпределителните дру-
жества разясняват, че
тя включва разходите им
за “реконструкция, модер-
низация и поддържане на
мрежата”. Не е ли това
задължение на дружест-
вото, защо да го плащат

Първа копка на изграждането на газопровода
от Добрич до Силистра направи вчера изпълни-
телният директор на “Булгартрансгаз” ЕАД Кирил
Темелков в силистренското село Калипетрово. По
думите му, до края на годината съоръжението ще
бъде изградено. Газопроводът е с дължина 80 км,
с диаметър 350 мм и капацитет за пренос на 100
000 м3/час. Проектът се финансира от Междуна-
роден фонд “Козлодуй” чрез ЕБВР в размер на 9
214 000 евро. Съфинансирането от “Булгартранс-
газ” ЕАД е 3 070 000 евро. Проектът ще даде
възможност за газифициране на общините по тра-
сето на газопровода Добрич - Силистра - Тервел,
Дулово, Алфатар.

Трифон Цветков:
НЕ Е ПРАВИЛНО
ПОТРЕБИТЕЛИТЕ
ДА ПЛАЩАТ ЗА ПРЕНОС

Признатите технологични загуби
на ЕРП-тата трябва да са 8-10%,
смята бившият шеф на НЕК

Мая ЙОВАНОВСКА

потребителите?
- Разбира се, че е тяхно задължение. Как иначе да

платите повече, нали трябва да се намери нещо. Това е
задължение на дружествата и е част от цената на тока,
която те определят. Не е правилно потребителите да
плащат сума за пренос.

- Стана ясно, че ДКЕВР намалява дела на призна-
тите технологични загуби на ЕРП-тата от 15 на 12
процента. Такъв ли трябва да е техният размер и
необходимо ли е държавата изобщо да ги признава?

- И тези 12 процента са много, защото преди години
от производителя, от централите до крайния потребител
тези загуби бяха 12 до 14 процента.

- Колко трябва да бъде този дял сега?
- Трябва признатите загуби да са 8-10 процента. Няма

как изобщо държавата да не признава такива разходи,
но техният дял трябва да е по-малък от това, което ре-
шиха. Тези загуби имат две части - технически и търгов-
ски (свързани с кражби на електроенергия), каквито за
съжаление винаги има. Те също влизат в тези неинкаси-
раните. Признатите технологични загуби трябва да са не
повече от 8-10 на сто, защото дружествата правят инве-
стиции, а нали всяка инвестиция трябва да води към
нещо. Например подмяната на електромерите с по-мо-
дерни електронни означава, че се подобрява отчитане-
то и трябва да паднат загубите. Иначе за какво ги правят
тези инвестиции.

- Решението, което преди ден взе ДКЕВР като
начин за намаляване на цените на тока, беше ли пра-
вилното?

- Като посока - да. Но трябва малко по-дълбоко да се
влезе в структурата на разходите на електроснабдител-
ните предприятия и оттам да се потърсят, банално каза-
но, резервите.

50 млн. лв. за консултантски
услуги похарчили ЕРП-тата

Няма основания за увеличение на цената на
тока след 1 юли, заяви Добрев. Според него
решението за 7% намаление на цената е на
база на обективни фактори, които няма да се
променят до 1 юли. Това са намалените техно-
логични загуби на електроразпределителните
дружества и по-ниската цена на газа. На този
етап няма фактори, които да оказват съществен
натиск за увеличение на цената на тока, а по-
скоро обратното, каза Делян Добрев.

Започна изграждането на
газопровода Добрич-Силистра
Дана РУСЕВА

Община Шумен e изпратила
едномесечно предизвестие до
изпълнителния директор на “Теле-
мения” ЛТД Ицхак Еляшив за раз-
валяне договора за приватизация-
та на местната топлофикация, съоб-
щиха от общинската администра-
ция. В писмото се казва, че “Теле-
мения” ЛТД е нарушила задълже-
ние от договора, като не е платила
сума в размер на 51 000 лева,
представляваща разликата между
цената и внесения депозит. Общи-
ната дава едномесечен срок за
изпълнение на това задължение,

ПРОДАЖБАТА НА ШУМЕНСКАТА
ТОПЛОФИКАЦИЯ ПРЕД ПРОВАЛ

като той започва от 5 март, когато
е пратено писмото. “След изтича-
нето на този срок ще смятам склю-
чения между нас договор за раз-
вален”, пише още в писмото на
кмета на града Красимир Костов.

С предизвестието той напомня
на купувача, че в посочения срок
има възможност, освен да извърши
плащане на дължимата сума, да
представи и доказателства за до-
плащане на цената и внасяне на
определената банкова гаранция,
ако забавата се дължи на обек-
тивни причини.
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лите, за да намалят разлика-
та между богати и бедни, до-
като в същото време се опит-
ват да ограничат корупцията
и замърсяването. Това бяха
посланията, отправени на
първата сесия на Национал-
ния народен конгрес (парла-
мента), предаде Ройтерс.

Според прогнозите на
правителството, представени
от премиера на страната Вън
Цзябао, през 2013 г. темпо-
вете на икономическия рас-
теж в Китай ще са 7,5 на сто.
Увеличаването на потреби-
телските цени ще се удържа
в рамките на приблизително
3,5 на сто. Заетостта в гра-
довете ще нарасне с над 9
млн. души, а коефициентът
на регистрираната градска
безработица ще остане в
границите на 4,6%, каза
ръководителят на правител-
ството. Отиващият си преми-
ер на Китай предложи и ня-
кои планове за различни
социални програми, включи-
телно решение за увелича-
ване на някои пенсионни
категории с 10 на сто. Вън
Цзябао говори за необходи-
мостта от “ускорено транс-
формиране на модела на
икономическо развитие и за
структурно преустройство на
икономиката, повишаване на
качеството и ефективността
на икономическия ръст за
стимулиране на “устойчиво и
здраво икономическо разви-
тие”. 2013-а е важна година
“за полагането на здрава
основа за пълно изграждане
на среднозаможно общест-
во”, каза още Вън.

Китайският премиер под-

ческа организация, свързана с неговата по-
литическа партия, съобщи говорител на фи-
нансовото министерство, цитиран от “Рой-
терс”.

Въпреки оставката си Ванакере отрече да
има вина за пламналата в Белгия истерия
покрай изкупуването на дялове от Фламанд-
ското християнско работническо движение от
страна на банка “Белфиюс”. Известно е, че
министърът е близък до движението.

“Решението беше взето заради твърдени-
ята от последните седмици, които трудно ще
се съчетаят с изпълнението на задълженията
му”, посочи говорителят.

Ванакере стана финансов министър през
декември 2011 г. Все още не е ясно кога точ-
но ще напусне поста си или кой ще поеме
финансовото министерство.

Този месец се очаква белгийското прави-
телство да започне преговори за корекции в
програмата за икономии. Икономическият рас-
теж се забави повече от очакваното и коали-
ционното правителство трябва да промени
икономическите си планове, ако иска да по-
стигне трудната цел от 2.15% от БВП тази
година.

Магистратите в Гърция налагат
високи присъди на политически
лица за присвояване на държавни
средства. След кмета на Солун, кой-
то е в затвора с доживотна присъда,
беше осъден и бивш военен ми-
нистър.

Осем години затвор, глоба от
половин милион евро и конфиска-
ция на луксозен имот в центъра на
Атина е присъдата срещу бившия ми-
нистър на отбраната Акис Цокадзо-
пулос. Апелативният съд не прие ни-
какви смекчаващи вината обстоятел-

Китай ще бори
социалното
неравенство
В бъдещите си планове за развитие на страната лидерите
залагат на разширяването на вътрешното търсене и
развитието на регулирането на производствената структура

черта, че правителството ще
наблегне на разширяването
на вътрешното търсене и раз-
витието на механизмите за
регулиране на производстве-
ната структура. “Производст-
вото не успява да задоволи
увеличаващите се материал-
ни и културни нужди на хо-
рата”, заяви Вън. По думите
му консумацията е ключът
към отваряне на пълния по-
тенциал на вътрешното тър-
сене в 1,3-милиарден Китай,
намалявайки неефективност-
та и неравенството.

Вън посочи и необходи-
мостта от развитие на сел-
ското стопанство, за стиму-
лирането на интеграцията на
градското със селското насе-

ление. Той заяви, че урбани-
зацията на КНР и модерни-
зирането на селското й сто-
панство се допълват. “Трябва
да продължим да усъвър-
шенстваме механизмите за
формиране на социалисти-
ческа икономика, да задъл-
бочаваме реформите на
държавните учреждения, ре-
формата на финансово-
банковата система, да се
разширява използването на
юана в трансграничните пла-
щания”, обобщи Вън.

Напускащият премиер
Вън Дзябао разкри и подроб-
ности за бюджета на страна-
та за 2013 г., който е с ре-
корден размер. Планът
включва и увеличени сред-

ства за вътрешна сигурност.
От доклада на Вън стана
ясно и че разходите за от-
брана ще нараснат с 10.7%
до 720 млрд. юана (15.7
млрд. долара), което е по-
малко в сравнение с 2012 г.,
когато бе 11.2 на сто. Това
нарежда Китай на второ мя-
сто след САЩ, където сред-
ствата за отбрана е плани-
рано да надхвърлят 500
млрд. долара.

Националният народен
конгрес поставя и края на
десетилетното управление
на настоящите лидери. Пред-
седателят на Комунистичес-
ката партия Си Дзипин ще
поеме президентския пост,
заменяйки Ху Дзинтао.

Н
овите лидери на
Китай ще съсредо-
точат усилията си
върху растеж, дви-
жен от потребите-

Белгийският
финансов министър
подаде оставка

Гърция продължава с присъдите
срещу политици

ства по обвинение за неверни дан-
ни в имуществената декларация на
бившия военен министър. Той се раз-
следва също за вземане на подкупи
в изключително големи размери и
пране на пари. Според експерти
вероятно следващата присъда ще е
доживотен затвор за корупция.

Службата за борба с финансо-
вите престъпления води разслед-
ване на много бивши областни уп-
равители, които не могат да дока-
жат произхода на финансовото си
състояние.

Любляна реформира
трудовия пазар

Словенският парламент еди-
нодушно прие закон за реформа
на трудовия пазар, който има за
цел да повиши конкурентоспо-
собността на икономиката на
страната. Новият закон улесня-
ва наемането на работа и увол-
няването, въвежда временна
работа за пенсионери и времен-
но освобождаване от работа с
изплащане на 80% от заплата-
та и също така съкращава
задължителния период за извес-
тие за напускане от 120 на 80
дни. В бъдеще ще се допуска
временните служители да пред-
ставляват 25% от работната
сила в компанията, но това няма
да важи за малкия бизнес.

Падна
правителството
на Молдова

Правителството на Молдова
беше свалено с вот на недове-
рие в парламента. Правителст-
вото на проевропейския рефор-
матор Влад Филат падна, след
като основният му партньор в
Алианса за европейска интегра-
ция се оттегли заради спор за
контрол над съдебната система.
Вотът на недоверие беше вне-
сен от опозиционната Комунис-
тическа партия, според която
молдовците са недоволни от
състоянието на икономиката и
от корупцията.

Пхенян заплаши Сеул

КНДР заплаши да се откаже
от примирието с Юга, подписано
през 1953 г., заради високото
напрежение, създадено от съвме-
стните корейско-американски
военни учения, предаде АФП. Ар-
мията на Севера съобщи в комю-
нике, разпространено от държав-
на медия, че ще затвори своята
военна гореща линия в гранично-
то селце Пханмунджом.

Босненци
„погребаха” град

Жителите на босненския град
Дървар излязоха по улиците, за
да “погребат” своя град в знак на
протест срещу високата безра-
ботица. Гражданите запалиха
свещи и разлепиха некролози по
електрическите стълбове и ви-
трините на магазините. След за-
криването на местната дърво-
преработвателна фабрика без-
работицата в града, разположен
в западната част на Босна и
Херцеговина, достигна 80 на сто.

Най-възрастната
жена в света
навърши 115 години

Японката Мисао Окава отбе-
ляза 115-ия си рожден ден в дом
за възрастни хора в град Осака
със своето любимо суши от ску-
мрия, предаде АФП. През мина-
лия месец японката получи сер-
тификат от Книгата на рекор-
дите на Гинес, с който бе при-
зната за най-възрастната жена
в света. Окава е родена на 5
март 1898 г. Тя е родила три
деца, две от които все още са
живи. Японката има четирима
внуци и шестима правнуци.

Студентски потести
в Атина

Хиляди гръцки студенти из-
лязоха на протест срещу плани-
раната реорганизация на гръцка-
та университетска система,
която включва намаляване на об-
разователните департаменти
през новата академична година.

Италианските влас-
ти арестуваха 20 пред-
полагаеми мафиоти и
конфискуваха активи
за 450 милиона евро,
предаде Франс прес,
като се позова на ко-
мюнике на финансова-
та полиция. Операция-
та срещу калабрийска-
та мафия - ндрангета, е
била проведена главно
в туристически села в
Южна Италия.

КРУПЕН УДАР ПО
МЕЖДУНАРОДНАТА МАФИЯ

Разследването е за-
почнало още през
2008 г. и е установило,
че тази организирана
престъпна група е сло-
жила ръка върху турис-
тическия сектор в Ка-
лабрия.

Арестуваните 20
души са предимно чле-
нове на два клана на
ндрангета, Морабито и
Акуино. Сред задържа-
ните са още двама ис-

панци и британец. Ита-
лианската полиция ус-
тановила, че калабрий-
ската мафия е създала
истинско “смесено дру-
жество” с испански
предприемачи за пост-
рояване на туристиче-
ски и жилищни ком-
плекси. Задържаният
британец е смятан за
близък до Ирландска-
та републиканска ар-
мия (ИРА).

ССССССС
тевен Ванакере, министър на финан-
сите на Белгия, подаде оставка за-
ради спор около финансовите връзки
между белгийска банка и работни-

Снимка БГНЕС
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ратура Пабло Неруда ще
бъдат ексхумирани през
април, за да се изяснят
обстоятелствата около
смъртта му, съобщиха
световните агенции.

Пабло Неруда почина
през септември 1973 г.,
няколко дни след превра-
та на Аугусто Пиночет.
Делото за смъртта на по-
ета беше подновено през
юни миналата година.
Според официалната
версия Неруда е починал
от рак на простатата 12
дни след военния пре-
врат срещу неговия при-
ятел, социалистическия
президент Салвадор
Алиенде. Наскоро обаче
свидетелски разкази по-
ставиха под съмнение
тази версия и прокараха
версията за поръчково
убийство по нареждане
на диктатурата, за да не

Китайски длъжностни
лица са замесени в тра-
фик на хора, като хиляди
китайци са убивани, а
труповете им пластини-
рани - процедура, която
замества телесните теч-
ности с полимери за за-
пазване на тъканите.
Това изнася Световната
организация за разслед-
ване на преследването
на Фалун Гонг (WOIPFG).
Тя публикува доклада на
24 ноември 2012 г. В него
се посочва, че Китай се
е превърнал в най-голе-
мия износител на човеш-
ки екземпляри, които, ако
са напълно запазени
чрез пластинация, могат
да се продадат за $800
000.

Докладът идва в мо-

Разследват смъртта
на Пабло Неруда
Тленните останки на великия поет ще бъдат ексхумирани
поради съмнения, че е бил убит по заповед на чилийската хунта

О
станките на чи-
лийския поет и
носител на Но-
беловата на-
града за лите-

Здравето на прези-
дента на Венецуела Уго
Чавес се е влошило, за-
яви вчера министърът на
съобщенията Ернесто
Вилегас, цитиран от
агенция Ройтерс. По ду-
мите на Вилегас Чавес е
диагностирициран с
“нова тежка инфекция”,
заради която не може да
диша. Министърът отбе-
лязва, че президентът
осъзнава в какво състоя-
ние е.

Кредитът от ЕС за рекапитализиране на банките
в Гърция може да бъде предоставен през април, съоб-
щи ръководителят на Европейския фонд за финансо-
ва стабилност Клаус Реглинг.

В края на януари фондът предостави на Гърция 2
млрд. евро. Кредиторите трябваше да приемат реше-
ние за отпускането на още 7,2 млрд. евро от транша
на заема, планиран за първото тримесечие на теку-
щата година. “Този транш е одобрен и може да бъде
отпуснат през април”, съобщи Реглинг. По-рано из-
точник от ЕС заяви, че Гърция не се нуждае незабав-
но от този транш от помощта.

Ако гръцките власти продължат с изпълнението на
програмата за реформи, то през март те може да полу-
чат 2,8 млрд. евро за подкрепа на гръцкия бюджет.

Здравето на Чавес
се влошило

се допусне Неруда да
избяга от страната и да
се превърне във виден
опозиционер в изгнание.

През 2011 г. личният
секретар и шофьор на
Неруда Мануел Арая за-
яви, че неговият работо-
дател бил приет в болни-
ца заради влошеното си
състояние, но часове пре-
ди да почине персоналът
му поставил тайнствена
инжекция. Чилийската ко-
мунистическа партия
също е убедена, че Не-
руда е бил убит, и сезира
правосъдието, за да
бъдат ексхумирани тлен-
ните останки на поета,
погребан до третата си
съпруга Матилде Урития
в Исла Негра, в централ-
ната част на чилийското
крайбрежие.

Припомняме, че Паб-
ло Неруда спечели Но-
беловата награда за ли-
тература през 1971 г. Той
бе известен и с дългого-
дишната си хуманитарна
дейност. През 1939 г.

Неруда организира за-
минаването за Чили на
около 2000 испанци, бя-
гащи от потопената в
кръв от фашисткия дик-
татор Франко Испания.
По време на социалис-
тическото управление на
президента Алиенде Не-
руда беше посланик в
Париж.

Вероятно ексхумация-
та на тленните останки на
Неруда ще бъде извър-
шена в първите 15 дни на
април. Изтъкнати между-
народни експерти ще
участват в анализа им.
Някои от тях са проучва-
ли тленните останки на
президента Алиенде. Не-
отдавна чилийското пра-
восъдие нареди да бъде
ексхумирано тялото на
сваления президент, за
да установи дали той се
е самоубил или е бил
убит по време на превра-
та на 11 септември 1973
г. Медицинската експер-
тиза заключи, че става
дума за самоубийство.

овият италиански парламент, в чий-
то Сенат нито една политическа сила
няма абсолютно мнозинство, ще се
събере на първо заседание на 15
март, за да се направи опит за ре-
шаване на политическата криза,
предаде Франс прес, като цитира
президента Джорджо Наполитано.

Първоначално имаше идея пар-
ламентът да бъде свикан по-рано,
но президентът си е дал сметка, че
има трудности, се посочва в изявле-
ние на италианското президентство.
Наполитано изразява надежда, че
все още има време за плодотворни
консултации с цел създаване на ново
правителство, се посочва в изявле-
нието. Президентът разчита на три-
те основни политически сили, спе-
челили най-много гласове на избо-
рите на 24 и 25 февруари, да се
опитат да намерят изход от кризата.

Припомняме, че тези три сили
са левоцентристите на Пиер Луид-
жи Берсани, десноцентристите на

ИТАЛИАНСКИЯТ ПАРЛАМЕНТ
СЕ СЪБИРА НА 15 МАРТ

ННННН
Силвио Берлускони и “Движение 5
звезди” на Бепе Грило. Берсани има
абсолютно мнозинство в долната ка-
мара на парламента. Той иска аб-
солютно мнозинство и в Сената
благодарение на “Движение 5 звез-
ди”, но Бепе Грило отказва да го
подкрепи. Нито Берсани, нито Гри-
ло обмислят вариант за коалиция с
Берлускони.

Консултациите на президента,
целящи избор на човек, който да
състави правителство, не могат да
започнат, преди двете камари на
парламента да се съберат на първо
заседание, да изберат свои пред-
седатели и да създадат парламен-
тарни и сенатски комисии. В опит
да реши кризата италианският пре-
миер в оставка Марио Монти пока-
ни Берсани, Берлускони и Грило на
отделни консултации, за да постиг-
нат съгласие по обща позиция за
европейската среща на върха на
14 март.

мент на разкриване на
нови доказателства и на-
растващо внимание към
злоупотребата с транс-
плантации на органи, в
които участват китайски
военни болници, където
жертвите са най-вече
практикуващите система-
та за самоусъвършенст-
ване на духа и тялото
Фалун Гонг.

Според изнесените
системата на обществе-
ната сигурност осигурява
най-голямата част от тру-
повете. В доклада се
твърди, че източник на
трупове не са екзекути-
раните затворници, а за-
творници на съвестта от
трудови лагери и центро-
ве за промиване на
съзнанието.

Разследването по-
твърждава публикувани
телефонни разговори с
държавни служители,
публикации на медицин-
ски университети, рекла-
ми на китайски компании
за пластинация и разши-
ряването на трудови ла-
гери за настаняване на
задържани, практикува-
щи Фалун Гонг.

В документа има и
няколко доказателства за
участието в това на бив-
шия комунистически ли-
дер Бо Шилай и неговата
съпруга Гу Кайлай. Бо е
контролирал множество
трудови лагери, които са
в непосредствена бли-
зост до най-големите фа-
брики за пластинация в
Китай.
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ЕС налива милиарди
в гръцките банки

В средата на февруа-
ри властите публикуваха
негова снимка, на която
Чавес бе сниман заедно
с дъщерите си и държе-
ше вестник.

Липсата на информа-
ция за състоянието на
Чавес доведе до слухове
за здравето му. Преди
седмица високопоставен
дипломат от Панама за-
яви, че президентът вече
е починал. Тази информа-
ция не беше потвърдена.

Чудовищни разкрития
за бизнес с трупове
Чудовищни разкрития
за бизнес с трупове
Чудовищни разкрития
за бизнес с трупове
Чудовищни разкрития
за бизнес с трупове
Чудовищни разкрития
за бизнес с трупове

Генералният секретар на НАТО
Андерс Фог Расмусен подкрепи
предложението числеността на аф-
ганистанските сили за сигурност да
остане 352 000 до края на 2018 г.
- със 122 000 повече от първона-
чално предвиденото, предаде Асо-
шиейтед прес. Предложението вече
получи подкрепата на афганистан-
ските власти, но изпитващите недо-

РАСМУСЕН ТЪРСИ ВАРИАНТИ ЗА
ОТТЕГЛЯНЕТО НА НАТО ОТ АФГАНИСТАН

стиг на средства страни от НАТО
трябва да осигурят допълнителни
700 милиона долара годишно.

Расмусен очаква решението по
въпроса да бъде взето през лятото.
Според първоначалните разчети
годишната издръжка на афганис-
танските сили за сигурност до края
на 2018 г. е изчислена на 4,1 мили-
арда долара. Ако тяхната числе-

ност се запази по-голяма, разходи-
те ще нараснат до 4,8 милиарда
долара. От решението ще зависи и
колко войници ще остави НАТО в
Афганистан, след като предаде гри-
жите за сигурността на местните
сили до края на 2014 г. Шефът на
НАТО, който е на посещение в
Афганистан, се срещна в столицата
Кабул с президента Хамид Карзай.
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Свят

О

реди падането на ко-
мунизма Вацлав Сло-
уп е обучавал войни-
ците, заловили хиля-
ди хора, опитващи се

Джейсън ХОВЕТ
и Робърт МЪЛЪР

вам”. Слоуп не е единствен.
Протести в Южночешката об-
ласт вече принудиха двама
съветници комунисти да пода-
дат оставка - единият от тях също
бивш граничар и информатор на
тайната полиция.

Комунистите прескочиха уп-
равляващите консервативни
партии и се наредиха на второ
място в социологическите про-
учвания и ще бъдат перспекти-
вен партньор за водещата спо-
ред сондажите опозиционна ле-
воцентристка Чешка социалде-
мократическа партия след пар-
ламентарните избори през 2014
г. Лидерът на социалдемократи-
те Бохуслав Соботка вече гово-
ри открито за перспективите за
съставяне на правителство на
малцинството, подкрепено от
комунистите. Той иска да избег-
не повторение на 2010 г., когато
неговата партия спечели най-
много гласове, но не можа да
намери партньор, който да му
позволи да сформира правител-
ство. Всяко съвместно действие
обаче би изисквало прекратя-
ването на забраната от 1995 г.
за сътрудничество с комунисти-
те на правителствено равнище.
Социалдемократите ще дебати-
рат този спорен въпрос на на-
ционален конгрес на 15 и 16
март и може да се окаже, че
много от делегатите все още се
страхуват от какъвто и да било
политически контакт. Ако те от-
кажат да работят с комунистите,
страната най-вероятно ще се
изправи пред нестабилна коа-
лиция на леви и десни партии,
което може да блокира полити-
ческите решения.

Алианс на социалдемократи
и комунисти може да отмени
някои от здравните и пенсионни
реформи, непопулярни за много
от избирателите, осъществени от
десноцентристкото правителст-
во на министър-председателя

Петер Нечас след идването му
на власт през 2010 г. По-широ-
ки са последиците за политиче-
ската култура. В дългосрочна
перспектива смекчаването на
табуто може да тласне чешката
политика наляво, позволявайки
политическа консолидация и
слагайки край на годините на
нестабилно управление, през
които поредица кабинети с
крехка властова база не успява-
ха да наложат пълния си дне-
вен ред.

Завръщането на комунисти-
те стана повод за самоанализ
за мнозина чехи и извън пар-
тийните редици в тази централ-
ноевропейска страна с 10,5-ми-
лионно население. Протести
избухнаха, след като комунис-
тите спечелиха места в област-
ните съвети в по-голямата част
от 13-те области на страната на
регионалните избори през ок-
томври, получавайки 20,4 про-
цента от гласовете срещу 12,3
процента за Гражданските де-
мократи на Нечас. Засега про-
тестите са предимно поради
страх от това какво биха могли
да направят комунистите, тъй
като те още не са анонсирали
някаква кардинална промяна на
политиката. Седнал под портре-
та на Карл Маркс, заместник-

председателят на комунистиче-
ската партия Иржи Долейш за-
яви, че партията се е извинила
многократно за репресиите от
времето на комунизма, но може
да се наложи да направи още
един жест, за да се съюзи със
социалдемократите. “Сега сме
най-близо до коалиция от 23
години насам”, каза той.

Становищата на комунисти-
ческата партия за международ-
ната политика са най-очебийна-
та им разлика със социалдемо-
кратите. И двете партии печелят
гласове с обещания да повишат
социалните помощи, да запазят
безплатното висше образование
и да вдигнат данъците на голе-
мите корпорации. Комунистите
обаче остават общо взето неза-
сегнати от грозните скандали,
от които пострадаха традицион-
ните партии. “Те поддържат
имиджа си на некорумпирана
партия. Това им осигурява устой-
чива популярност”, каза Рудолф
Кучера, редактор на списание-
то за политически науки
“Стршедни Европа”.

За някои тъмните аспекти на
комунистическото управление
са отстъпили място на по-розо-
вите спомени за една система,
която предлагаше сигурна за-
етост, евтини жилища и ниски

цени на хранителните продукти.
Тези спомени се засилват, осо-
бено сред пенсионерите и ра-
ботниците (“сините якички”), до-
като страната страда от най-
продължителната рецесия в
посткомунистическата си исто-
рия, започнала от средата на
2011 г. заради съкращаването
на бюджетните разходи. От 1991
г. средната заплата е нарасна-
ла шест пъти, до 1300 долара
на месец, но с пенсия от 570
долара много от пенсионерите
живеят в недоимък. Според про-
учване от януари на агенция
СТЕМ едва 46 процента от че-
хите смятат, че днешната систе-
ма е по-добра от комунизма -
най-ниският дял за 21 години.

Комунистическият лидер
Войтех Филип, който влиза в
партията през 1983 г., казва, че
тя взима само най-доброто от
миналото. Нейното послание
достига до по-широка публика.
Михал Костка става член на 18-
годишна възраст. Миналата го-
дина, когато е на 23 години, е
избран за най-младия комунис-
тически областен представител
и иска да се бори срещу растя-
щата безработица и скъпите
жилища. “Нашата партия може
да предложи много на младите
хора”, казва той.

Заради продължаващата рецесия в страната
се засилват светлите спомени от тази система

Все повече чехи
копнеят за комунизма
Все повече чехи
копнеят за комунизма
Все повече чехи
копнеят за комунизма
Все повече чехи
копнеят за комунизма
Все повече чехи
копнеят за комунизма

П
да избягат през строго охраня-
ваната граница на Чехослова-
кия със Западна Германия. Днес
той е активист на Комунистиче-
ската партия на Чехия и Мора-
вия (КПЧМ), която се издигна до
втора политическа сила според
проучванията на общественото
мнение, оглавявайки гнева за-
ради бедността и корупцията. Но
отказът на съперниците й да
сключат какъвто и да било съюз
с партия, която според тях е
белязана от Студената война,
заплашва да възпрепятства
бъдещото съставяне на прави-
телства, способни да управля-
ват слабата икономика. Когато
комунизмът рухна през 1989 г.,
доминиращата някога партия
отстъпваше бавно пред рефор-
маторското крило, което се по-
яви в други източноевропейски
страни. Макар че статуите на
Ленин изчезнаха, депутатите от
партията все още се поздравя-
ват с “другарю” и поддържат
твърдолинейни външнополити-
чески възгледи, като например
за излизане от НАТО.

Партията, въпреки упорито-
то й настояване, че се е рефор-
мирала, остава парий в чешка-
та политика, но парий, който
сега разполага с електорална
подкрепа от 20 процента. Изди-
гането на Слоуп до член на
съвета по образованието в се-
верната Карловарска област
предизвика протести на студен-
ти и бивши дисиденти, които де-
монстрират силата на емоции-
те, но 63-годишният бивш гра-
ничен офицер отказва да се от-
тегли заради миналото си.
“Изпълнявах дълга си, когато
Европа беше разделена от Же-
лязната завеса, и служих спо-
ред тогавашните закони”, каза
той. “Няма от какво да се сраму-

Панацея от пиратството
Всяко десето хапче в Русия е фалшиво

Елена МИШИНА

Обемът на пазара на фалшиви ле-
карства в Русия е съпоставим със за-
губите на държавата за купуване на
медикаменти за сметка на федерал-
ния бюджет. Най-голям е рискът да по-
паднете на ментета при купуване на
антибиотици и хормонални препара-
ти. При това съвсем не е задължител-
но да са скъпи - 80% от ментетата са
на вносни лекарства от средната це-
нова група.

Това се казва в аналитичния до-
клад “Фармпиратството в Русия”, под-
готвен от Института на държавата и
правото към Руската академия на на-
уките съвместно с редица обществе-
ни организации. Пазарът на фалши-
вите лекарства се оценява на 2,5 ми-
лиарда долара, това са 10% от целия
обем на продаваните медикаменти в
Русия, заяви редакторът на изслед-
ването, зам. началник на юридичес-
кото управление на Федералната ан-
тимонополна служба Сергей Макси-

мов. Документът
обхваща перио-
да от 2004-а до
2012 година. За
това време по-
ложението с ле-
карствата не се
е подобрило,
констатира той:
“Обратното, ние
загубихме важ-
ни позиции в
сферата на
държавния кон-
трол”.

Е к с п е р т и т е
о п р е д е л и х а
списък с медика-
менти, които
най-често се
фалшифицират:

35-47% са антибиотици, 18-20% - хор-
монални препарати, 7% - противогъ-
бични средства. Голям е делът на мен-
тетата на биологично активни добав-
ки и лечебна козметика, отбелязва се
в доклада.

Как обаче да се борим с фалшиви-
те таблетки и сиропи? За съжаление,
тук от пациента почти нищо не зависи
- за защита от ментетата са необходи-
ми преди всичко усилия от страна на
държавата и професионалната общ-
ност, казва членът на президиума на
РАМН (Руската академия на медицин-
ските науки) Сергей Колесников. Че-
стните производители също са огра-
ничени в превантивните средства. На-
пример, защитните баркодове на опа-
ковката не са спасение от фалшифи-
катите. С каквото и да се облепя фла-
кончето с таблетките, средно след три
месеца новата степен на защита се
усвоява от фалшификаторите.

Като се изход от ситуацията се оп-
ределя създаването на единна система
за мониторинг на нарушенията с меди-
каменти. За това е необходим орган на
държавната власт, който ще е отгово-
рен за цялата верига: и регистрацията
на лекарствата, и контрола върху тях-
ното производство и продажба.

|Освен това се предлага в руското
законодателство да се включат раз-
поредбите на международни догово-

ри, по-специално Конвенцията на
Съвета на Европа за борба с фалши-
фицирането на медицински продукти
и подобни престъпления “Medikrim”. В
конвенцията се говори за въвеждане-
то в Наказателния кодекс на специал-
но наказание за фармацевтично пи-
ратство, казва Максимов.

Сега нечестните бизнесмени от
фармацевтиката сравнително рядко ги
арестуват и ги съдят главно за изма-
ма, умишлено причиняване на вреда
или  контрабанда с търговските мар-
ки, казва ръководителят на Асоциаци-
ята на служителите в правоохранител-
ните органи на Руската федерация,
председател на Обществения съвет за
здравеопазването и социалната за-
щита Асламбек Аслаханов.

През 2007 година вече имаше опит
да се приеме подобна поправка в На-
казателния кодекс. Сега обаче се
предлага да се попълни кодекса с
член “Производство и продажба на
недоброкачествени и фалшифицирани
лекарства и биологически активни
хранителни добавки”, предвиждащ до
три години лишаване от свобода или
глоба до 700 хиляди рубли. Ако ле-
карствените машинации са довели до
смърт или тежка вреда на здравето,
се предлага виновните да бъдат на-
казвани с лишаване от свобода за три
до 10 години.
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Интервю
Силвия Митева:

Не всеки ден се печелят
медали в многобоя
Винаги съм била индивидуална състезателка, но помогнах
и на ансамбъла за девойки през 2000 г., казва гимнастичката

Най-добрата ни състезателка по художествена гимнас-
тика в последните години Силвия МИТЕВА е родена на
24 юни 1986 г. в Русе. Завършила е езикова гимназия “Св.
Константин-Кирил Философ” в родния си град с англий-
ски, френски и руски езици. Дипломирала се е като тре-
ньор по художествена гимнастика в НСА “Васил Левски”,
където в момента прави магистратура по високо спорт-
но майсторство. На ХХХ Олимпиада в Лондон 2012 Митева
беше единствената българска представителка в индиви-
дуалния турнир по художествена гимнастика и завърши
осма. Състезателка е на Левски Илиана и многократна
държавна шампионка през последните години. Преди дни
на Гран при в Москва Силвия спечели 3 сребърни и 2 брон-
зови медала за нашата страна. Преди първата си трени-
ровка след успеха в руската столица Силвия се съгласи
да разкаже нещо повече за себе си.

Интервю на Георги АРГИРОВ

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

 Силвия, какви са чу-
ствата ти, след като спе-
чели толкова отличия в
Москва?

- Поначало не държа
толкова много на медалите.
Естествено, това е призна-
ние за труда на всеки спор-
тист. Но за мен по-важното
е как се представям на са-
мото състезание, дали след
това моите треньори ще
останат доволни. За мен и
моите родители, които са ми
треньори, това бе първото
състезание за годината.
Затова повече гледахме как
ще представя своите съче-
тания. Защото едно е да ги
представяш на тренировки
и на контролни състезания,
съвсем друго е на официа-
лен турнир. От друга стра-
на, бях малко шокирана -
не всеки ден в многобоя
българка печели медал.

 Има ли нови елемен-
ти в съчетанията ти и
колко време ти отне да ги
подготвиш? Имаше ли от-
делна подготовка за Гран
при в Моска?

- Като цяло всяка подго-
товка се съсредоточава за
две големи състезания - ев-
ропейското първенство, ко-
ето тази година е във Вие-
на от 25 май до 3 юни, и
световното първенство - в
Киев от 26 август до 5 сеп-
тември. Така че конкретно
за състезанието в Москва
не мога да кажа, че съм
водила по-специална подго-
товка. По-скоро обратното -
това състезание е част от
подготовката ми за двете
най-големи състезания през
годината.

Започнах да подготвям
съчетанията си някъде през
м. ноември. Имах едно кон-
тролно състезание през
януари в САЩ. Там предста-
вих за първи път тези съче-
тания. Но в Москва съдиите,
които ще ни оценяват през
годината, ги видяха за

първи път. Все пак от пред-
ставянето ми в САЩ също
съм доволна. Защото друго-
то момиче, което бе с мен,

имаше леки здравословни
проблеми. Наложи се да се
обаждаме на телефон 911
и да търсим лекарска по-
мощ. За щастие не беше
сериозно, просто леко сто-
машно разстройство. Мисля,
че тогава на бухалките не
се представих добре, но на
другите уреди нямах про-
блеми. Струва ми се, че
“проблемът” с бухалките в
САЩ не бе чак толкова се-
риозен, просто защото
съчетанието започнахме да
го правим малко по-късно
от другите. Но лека-полека
всичко ще си дойде на мя-
стото, убедена съм в това.

 Кое е следващото ти
състезание, за което вече
се готвиш?

- След дни заминавам за
Израел. Там е поредното
Гран при. Но няма за всяко
отделно състезание да под-
готвям нови съчетания, по-
скоро ще усъвършенствам
настоящите. Това е част от
спецификата на нашия
спорт, а по-широката ауди-
тория едва ли е наясно. Ще
отида с още едно момиче -
Симона Дякова.

 Освен европейското
и световното, какви дру-
ги големи състезания ти
предстоят тази календар-
на година?

- През м. юли има Уни-

версиада в Казан, Русия, и
световни игри в Колумбия.
Това са четирите по-големи
състезания. Отделно има

състезания от веригата Гран
при, както и турнир за Све-
товната купа в София.

 Извинявай за нетак-
тичността, но тази годи-
на навършваш 27. Това не
е ли пределна възраст за
състезателките по худо-
жествена гимнастика?
Мит ли е, че една състеза-
телка във вашия спорт
достига апогея си, не-
навършила 20 години?

- Има световна тенден-
ция да се увеличава сред-
ната възраст на състезател-
ките по художествена гим-
настика. Повечето елитни
спортистки са на 25 години.
Нека всеки сам да си отго-
вори на този въпрос. Не
обичам да правя много го-
леми планове. Засега съм
се съсредоточила върху
представянето си за тази
година, след това ще видим.
Съвременната художестве-
на гимнастика много се про-
мени през годините. Тя вече
е доста по-сложна. Затова
все по-често не момичето,
а жената е състезателка по
този женствен спорт.

 Кой те запали по ху-
дожествената гимнасти-
ка? Кога за първи път вле-
зе в залата?

- Била съм само на 20
дни, когато мама ме е заве-
ла в залата по художестве-

на гимнастика. Тя е бивша
състезателка по този спорт,
а сега е треньор. Баща ми е
бивш състезател по спорт-
на гимнастика. Така че това
е било неизбежно. Пред
мен никога не е стоял
въпросът дали да тренирам
или не. И не родителите са
ме подтиквали. Сама избрах
художествената гимнастика.
Бях на 6 години, когато за-
почнах да тренирам по-се-
риозно, и вече повече от 20
години съм в залата. Худо-
жествената гимнастика е
част от мен.

 Помниш ли първото си
по-сериозно състезание?

- През 1996 г., ако не се
лъжа. Тогава станах първа
на зонално първенство.
През 1997 г. спечелих
първия си медал - бронз от
турнира “Златен обръч”.
През 1998 г. станах репуб-
ликанска шампионка до 12
години. През 1999 и 2000 г.
бях част от националния
отбор за девойки.

 Защо предпочете ин-
дивидуалната изява, а не
отборната?

- Винаги съм била инди-
видуалистка на килима.
Това е въпрос на личен
избор и на усещане. Никога
не съм имала амбиции да
бъда част от ансамбъла.
Имала съм много предложе-
ния да вляза в ансамбъла,
но съм ги отказвала.

 Твоята кариера вър-
ви успоредно с тази на Си-
мона Пейчева. Какви отно-
шения поддържате?

- Тя вървеше успоредно
до 2008 г. След Олимпий-
ските игри в Пекин Симона
се отказа. Дотогава тя без-
спорно беше номер 1. След
Игрите в Китай тя се отказа,
тогава пък аз се утвърдих. А
отношенията ни са напълно
нормални. Това, че на по-
диума бяхме съпернички, не
означава, че извън него не
са били добри. Напротив - с
всички момичета имам доб-
ри отношения.

 Какво смяташ за ней-
ното завръщане?

- Не съм аз човекът, кой-
то може да коментира това.
Симона е голяма жена и

сама решава какво да пра-
ви. Мога само да й пожелая
успех.

 Лондон е в миналото,
идва Рио де Жанейро. Виж-
даш ли на този хоризонт
български успехи в художе-
ствената гимнастика?

- Дотогава има почти 4
години. Доста е времето, но
всяка от нас трябва да вла-
га максималното в трени-
ровки и състезания.

 На какво се дължи
спортното ти дълголе-
тие, Силвия? Тренировки,
професионално отношение
към всичко?

- Първо - на моите роди-
тели, които са и мои трень-
ори. След това на професи-
оналното отношение, което
е задължително за всеки
спортист. Професионалният
спортист всеки ден следи
как, с какво и кога се храни,
кога си ляга и колко време
почива, как и с какво се
възстановява след трени-
ровки и състезания.

 Имала ли си по-сери-
озни контузии, които са
ти попречили да се разви-
еш в пълна степен?

- За моя радост, не. Ес-
тествено, спортист без трав-
ма няма, но моите са били
такива, че за месец съм
успявала да се възстановя.
При това да не се откъсвам
от тренировъчния процес.

 Накъде след края на
състезателната ти кари-
ера? Едни стават тре-
ньори, други - спортни
журналисти, трети - пре-
зиденти на федерации...

- Едва ли ще вляза в
ролята на президент. Вече
съм завършила НСА и съм
треньор по художествена
гимнастика. Дори помагам
на майка ми в заниманията
с някои от по-малките деца.

 Заговори се за сват-
ба...

- Да, приятелят ми Илия
Янев е треньор по спортна
гимнастика и брат на Фи-
лип Янев. Вече ми направи
предложение за брак и аз
приех. Не сме уточнили
дата, но ще бъде през лято-
то, вероятно преди светов-
ното първенство.
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Дъвка за народа

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ГЛАУКОМА-
ТА. Отбелязва се за пръв

път през 2008 г. Глаукомата е
сред водещите причини за
слепотата. Според проучвания
4,5 млн. души по света са за-
губили зрението си вследст-
вие на заболяването, като тази цифра се очак-
ва да нарасне до 11,2 млн. до 2020 г. Около
40 000-50 000 души в България също страдат
от глаукома.

1896 - ВЪВ ВАРНА СЕ РАЖДА НИКОЛА
ОБРЕШКОВ, МАТЕМАТИК (УМИРА 1963

Г.). Професор и академик със
световно значение и извест-
ност, дългогодишен ръководи-
тел на Катедрата по висша ал-
гебра в СУ и директор на Мате-
матическия институт при БАН.
Оставя огромно научно наслед-
ство в областите на алгебрата,
теорията на вероятностите и
математическата статистика, интегралната
геометрия, математическата физика, теори-
ята на числата и др.

1899 - НЕМСКИЯТ ХИМИК ФЕЛИКС ХОФ-
МАН ПОЛУЧАВА ПАТЕНТ ЗА АСПИРИНА.

Две години по-рано служи-
телят на фирмата “Байер”
синтезира ацетилсалицило-
вата киселина, търсейки по-
ефикасен и поносим анти-
ревматичен лек за баща си.
Лекарството от семейството
на салицилатите се използ-
ва често като болкоуспоко-
яващо средство, антипире-
тик (при треска, грип), като
противовъзпалително средство и при ревма-
тични и други заболявания. Има също проти-
восъсирващо действие и се използва дълго-
срочно в ниски дози за предпазване от сърде-
чен удар и рак.

1913 - ЗА ПРЪВ ПЪТ В ПЕЧАТА СЕ УПО-
ТРЕБЯВА ДУМАТА „ДЖАЗ” ЗА ОПРЕДЕ-
ЛЯНЕ НА МУЗИКАЛЕН СТИЛ. Това става в

статия в San Francisco Bulletin,
описваща музиката на ор-
кестър с елементи на джаз и
рагтайм. В зората на джаза
думата се изписва по различ-
ни начини - jaz, jas, jass, jasz
или jascz. Според Уолтър Кинг-
сли думата е от африкански произход, но някои
считат, че е от арабски. Според Речника за
историята на американския жаргон тя идва от
jism или gism, означаващи висок дух, енергия.
Друг предполагаем произход е от френските
думи jaser (разговарям) или chasser (гоня).
“Джаз” в смисъла на музикален стил започва
да се употребява често в периода след 1913 г.,
като през 1917 г. този музикален жанр получа-
ва официално името си.

1945 - БЪЛГАРСКАТА АРМИЯ ЗАПОЧВА
ДРАВСКАТА ОПЕРАЦИЯ ПО ВРЕМЕ НА
ВТОРАТА СВЕТОВНА ВОЙНА. Тя е част от

отбранителната Ба-
латонска операция
на Червената ар-
мия срещу войски
на Третия райх,
опитващи се да
създадат предмос-
тие на северния
бряг на р. Драва.
Успешното про-
веждане на Драв-
ската операция, завършила на 21 март, проваля
настъпателните планове на Вермахта, създава
условия за настъпление на Червената армия и
ускорява края на войната. Победата при Драва
допринася за бойния престиж на БА, чиито за-
губи в епопеята възлизат на 1614 убити и около
2500 ранени.

1983 - ПРЕДСТАВЕН Е ПЪРВИЯТ В СВЕТА
ПРЕНОСИМ КЛЕТЪЧЕН ТЕЛЕФОН. Компа-

нията “Моторола” го пуска на
пазара през юни с.г. Устрой-
ството под името “Dynatac
8000X” тежи почти 800 г,
дължината му е 33 см и
струва 3500 долара. Година
по-късно 300 000 американ-
ци имат мобилни телефони.
Първият разговор с прено-
сим клетъчен телефон в света е проведен
десет години по-рано - през 1973 г. Апаратът
тогава тежи 1,13 кг и има размери
22,5x12,5x4,4 см. “Моторола” стартира като
корпорация “Галвин Манифакчъринг” (Galvin
Manufacturing) през 1928 г. Основателят Пол
Галвин измисля името “Моторола”, когато
компанията започва да произвежда радио-
приемници за автомобили.

След всяко криминал-
но престъпление у нас в
последните години на
местопроизшествието
веднага изскачаше вът-
решният министър Цве-
тан Цветанов. Бяха изяв-
ления след изявления, ко-
ментари, скоростни теат-
рални разследвания. Но,
интересно, инцидентът с
отвличането на детето на
Брендо остана незабеля-
зан през вчерашния ден
от Цветанов.

Преди човекът се по-
явяваше по-бързо от ду-

ховен водач на свижда-
не в болницата при Бой-
ко Борисов, реагираше
по-бързо от смяна на по-
литическите виждания на
Яне Янев при криза, но
лицето на МВР проспа
отвличането на дете. За
пръв път у нас невръстно
дете става жертва на
подмолни игри, на които
ние никога няма да раз-
берем правилата. Заслу-
жава ли десетинагодиш-
но дете да стане пионка
на възрастните?

Необяснимо е защо в
демократична държава
трябва да го отнася ней-
ното бъдеще, а именно
децата. Човек не избира
родителите си, затова не
трябва да обира негати-
вите им. Това вече гра-
ничи с жестокост. Но
отмъщението винаги
идва там, където най-
много боли.

Интересен факт е, че
след като ГЕРБ дойдоха
на власт, отвличанията
спряха. Разкриха групи-

ровката “Наглите” и пра-
тиха половината в затво-
ра. Не мисля, че Цвета-
нов е гений на разслед-
ващата мисъл, а просто
му трябваше нещо, с ко-
ето да се каже, че
вътрешното министерст-
вото си върши работата.

И ето един перфектен
пиар - видите ли, ние
спряхме отвличанията,
изловихме наглите, килъ-
рите, и сега като Цвета-
нов е в оставка, бандите
се развилняха. Нима

сега, след като не са на
власт, хаосът в държава-
та ще взима още невин-
ни жертви?

Хаосът май е на дне-
вен ред в МВР. Какво се
случва в това министер-
ство? Защо в последните
дни ставаме свидетели
основно на кадрови ро-
кади на полицейски ше-
фове и нулева друга дей-
ност? Какво следва?

Ще разберем, когато
МВР се събуди от кошма-
ра, в който се намира.

Щом замирише на из-
бори, политиците си идват
на мястото, където са най-
силни - непрестанната го-
ворилня. Заливат ни водо-
пади от думи и обещания.
Оглушаваме от викане и
сумтене. Скелетите от гар-
дероба дрънкат. Разкост-
ват се компромати, агенти
и доносници. Миксира се

минало и бъдеще... Но
тази година голямото
бръщолевене вече си има
своя флагман. Това е ли-
дерът на РЗС Яне Янев.
Толкова много думи,
хвърлени в нищото, едва
ли е изричал някой поли-
тик досега. Почти няма
ден, в който “умностите”
на Яне да не пълнят ме-
диите. Преди дни той ни
“изненада” с препоръка
“Влез в политиката! Сме-
ни системата!”. Е, ако това
не е нагаждачество, за да
се хареса на протестира-
щите българи и да излъ-
ска ръждясалия си имидж,
здраве му кажи! За какво
стоя 4 години в парламен-
та бе, човек?! Това не е
ли “политиката”... За Яне
тя се изразява май само в

това да си патерица на
властта.

Вчера РЗС обяви, че
дава до 60 на сто от мес-
тата в предизборните си
листи за граждани и за
обществени организации.
Всъщност това не са ли
онези места, които бе обе-
щал на аптекарския бос
Марешки!? Но след като
видя непоносимостта на
варненци към авера си,
Яне го натири с надежда-
та да спаси собствената
кожа. И отново да е в пар-
ламента. Популисткият му
ход сигурно ще остане без
отзвук. Защото българите
няма да забравят слугина-
жа му за ГЕРБ.

Той обаче забравя, че
БСП е единствената пар-
тия, която от 12 години е

въвела гражданско учас-
тие в листите си, по този
начин в НС влязоха напри-
мер двама от най-уважа-
ваните професионалисти
Пламен Орешарски и
проф. Андрей Пантев.

При голямото бръщо-
левене често изпада
същността на това, което
казваш. Особено когато
думите и делата се раз-
минават непримиримо.
Като при Яне. Но както е
казал френският писател
и философ Ларошфуко,
най-сигурният начин да
бъдеш излъган, е да се
смяташ за по-хитър от
другите... А опитите да се
харесаш чрез солови ак-
ции и да надцакаш с не-
почтеност другите, успех
не носят.

Ако днес направим
класация за топ 5 на
най-екзотичните полити-
чески идеи в България
по време на размирните
дни, със сигурност идея-
та на двама независими
депутати печели приза
от раз. Кирил Гумнеров
и Стоян Иванов се запи-
саха в българската по-
литическа мисъл със
своето предложение на

всички партии да им
бъде забранено да уча-
стват на следващите из-
бори. Това е направо
нова форма на законо-
дателна утопия. Отстра-
няваме партиите от по-
литиката и гражданите
поемат сами пътя към
бляскавото бъдеще на
просперираща Бълга-
рия.

На въпроса към два-
мата какво ще се прави,
ако все пак има партии,
които ще участват във
вота, техният отговор е
размазващ - партиите
трябвало да се регист-
рират като инициативни
комитети! Това е изцяло
нов възглед върху света
- няма партии, няма раз-
личия, всички сме само
граждани. Звучи като
фентъзи, създадено от

фантазията на първите
анархисти по земята.

В България днес не
е популярно да защита-
ваш политически пар-
тии, но нека поне да
опишем три техни поло-
жителни черти. Първо -
има възможност за кон-
трол на политиката, вто-
ро - ясно е кой взима ре-
шенията, трето - партия-
та в своя класически
вид е демократичен, а
не авторитарен инстру-
мент. Възгледът, че
всички са граждани, а
партии няма, е тирани-
чен още в зародиш.
Свободният гражданин
е красив като образ, но
е абсолютно политичес-
ки неидентифициран.
Гражданското начало в
демокрацията е измис-
лено да служи като ко-

ректив на политическа-
та система. Ако премах-
нем партиите, кого ще
коригират гражданите?
Самите себе си ли?
Изобщо идеята, че
гражданите, пуснати на
изборите, са решение
на проблема, е все едно
да си говориш с въобра-
жаем приятел.

Времената днес оче-
видно са поетични. На-
времето, когато дадаис-
тите се появяваха в по-
езията, тяхната програ-
ма бе основно поетич-
на. Една от основните
точки в нея е: публично
хранене на телата. Иде-
ята на двамата депутати
прилича точно на това -
буен дадаизъм и колек-
тивно захранване на
възмутените граждани с
нова дъвка. Аман вече.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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На фокус

след кланетата в Априлското
въстание през 1876 г., е първи-
ят, който предсказва онази
русофобия, която ще се роди
след Освобождението в Бълга-
рия и която до ден-днешен
има своите апологети сред
групичка т.нар. историци у нас.
Дори 135-ата годишнина от
Освобождението на България
от турско робство не мина без
лъжицата катран. Този път към
познатата словесна помия на
проф. Пламен Цветков от Нов
български университет, който
поне от четири години насам
на всеки Трети март хули бе-
зогледно националния ни
празник и “окупатора” Русия,
се прибави и вресливият грак
на една доцентка от Институ-
та по история на БАН - Лизбет
Любенова. Тъжно бе да наблю-
дава човек как електронните
медии отразяват юбилея - от
повечето репортажи така и не
се разбра от какво и от кого
сме се освободили през 1878
г., а думата Русия не за първи
път не прозвуча дори в офи-
циалното президентско слово.

Та от споменатия флагман
на съвременната русофобия г-
н Цветков чухме отново, че

Закъснелите стамболовисти
Някои политически хамелеони не могат да простят
на Русия, че ни освободи от турското робство

“Според моето най-дълбоко и пълно вътрешно убеждение
Русия няма да има и никога не е имала такива ненавистници,
завистници, клеветници и дори явни врагове, каквито ще
бъдат всички тия славянски племена веднага, щом Русия ги
освободи... Може би цяло столетие, ако не и повече, те не-
престанно ще треперят за своята свобода и ще се страху-
ват от “властолюбието” на Русия; ще се умилкват на евро-
пейските държави, ще ругаят Русия, ще бълват хули и кле-
вети против нея”.

Фьодор Достоевски (1877 г.)

Велиана
ХРИСТОВА

“българите наричат освободи-
тели собствените си завоева-
тели и че направо не са на-
ция, понеже са вдигнали още
в ХIХ век над 400 паметника
на руските си поробители”, че
Русия била дошла да ни оку-
пира и пороби вместо Турция,
защото това били имперските
й цели. А истинският договор,
чрез който България се появя-
ва на европейската карта като
държава след 5 века небитие,
не бил Сан-Стефанският от
трети март 1878 г., а Берлин-
ският от 1878 г. (нищо, че той
отнема съществена част от
териториите ни и разпокъсва
България). И защо? Ами защо-
то в Берлин се подписали
всички велики сили, но ни
разпокъсали по уговорка меж-
ду Русия и Великобритания! А
ако ни беше освободила не
мракобесната Русия, а демо-
кратична Франция например,
щели сме да се развием по-
модерно след оттеглянето на
турците.

Първо, за всеки историк
професионалист е ясно, че в
историята не може да има
“ако”. И второ - не е известно
някоя друга велика сила от
онова време - дори Австро-Ун-
гария, която също има преки
интереси на Балканите - да е
хукнала да ни освобожждава
от робство, оставяйки костите

на 200 000 свои момчета по
българските земи. Защото ни-
коя друга сила и никой друг
монарх, освен Русия и Алек-
сандър II, не са тръгвали да
воюват заради емоционална-
та мощ на един мощен всена-
роден повик: “Да спасим бра-
тята славяни!” (известно е, че
Александър II се е съпротив-
лявал до последно срещу на-
рода, интелигенцията и воена-
чалниците си за започването
на тази война). Факт е, че
върху първия следосвобож-
денски монумент - Руския па-
метник в София, “нашествени-
ците” са изписали не панеги-
рик в своя възхвала, а право-
славния поклон:

„Не нам, не нам,
а имени Твоему”

От г-жа Лизбет обаче раз-
брахме, че Русия нямало да
направи нищо тогава, ако ня-
мала съгласието на другите
велики сили(!), и че като се
настанили в България след
Освобождението, чудовищата
руснаци са ни причинили без-
брой беди и направо са ни
съсипали! Оттук има една
крачка до тезата, че и във Вто-
рата световна война Русия -
заради своите имперски амби-
ции, е освободила Европа от
фашизма и е дала 27 милиона

жертви. Та нали Цветков вече
обяви, че между партизаните
антифашисти и терористите
нямало разлика...

Лудост е с днешна дата
някой да ревизира живота, де-
лата и възгледите на нашите
предци, живели преди 135 го-
дини. И да ги упреква, че са
били признателни и вдигнали
400 паметници на руските во-
ини! Но заради всичкото това,
видите ли, национален праз-
ник на България трябвало да
бъде не позорният 3 март, а
Съединението на 6 септември
1885 г. или пък 22 септември -
денят на независимостта ни,
придобита през 1908 г. Хайде,
холан. Тия господа съвсем за
овци ни вземат. Какво съеди-
нение щеше да има, ако не
съществуваше Княжество
България? И като приказват
за независимостта, що не ка-
жат кой ни я купи? В буквал-
ния смисъл на думата. Защото
България щеше голям бой да
яде от Турция през 1908 г. и
само Господ знае какво може-
ше да й се случи, ако тъпите
руснаци не бяха опростили на
турците 125 млн. лв. военна

контрибуция по Берлинския
договор в замяна на дълга на
България към Великата порта.
И ако руският звяр Николай II
не бе ни дал още 82 млн. злат-
ни лева заем, които България
никога след това не върна,
понеже още по-тъпата съвет-
ска власт малко по-късно ни
ги опрости.

Някои хора не могат да
простят на Русия, че ни осво-
боди от турско робство. Хич не
е трябвало да го прави. И в
човешките отношения е така -
нерядко те мразят за това, че
си направил добро. Нарича се
комплексарство. Но ако бяхме
останали още в прекрасната
Османска империя, щяхме да
сърбаме съдбата на арменци-
те или на кюрдите. А като на-
слагваме днешни политически
тежнения върху историята, хич
не ни идва наум, че едно е
Османската империя през ХIХ
век, друго е Турция при Ата-
тюрк, трето е днешна Турция с
новата й политика на неоосма-
низъм.

Разбира се, като всяка им-
перия Русия е имала своите
интереси да настъпва към Ца-
риград, но за пръв и последен
път в нашата история ние сме
имали собствен интерес, кой-
то съвпада с тези на една ве-
лика сила - интересът да има-
ме национална независимост.
Не ми е известен друг подо-
бен случай при всичките ни
напъни да се залепим за Го-
лям брат в цялата ни история
до днес, когато сме ставали и
ставаме сателит на кого ли не
заради неговите, не заради
нашите, интереси. И въпреки
цялото промиване на мозъци,
с което активно се занимава
въпросната групичка “учени”,
българският народ винаги в
същността си е бил и е русо-
фил. Русофилията е чувство,
русофобията е политика.
Нищо, че г-н Цветков ни отри-
ча дори славянската генети-
ка, не за друго, а защото сла-
вяни има в Русия - готов е

да ни изкара
прабългари, хуни,

неандерталци,
само не и славяни!

Само че до Освобождение-
то в страната ни русофобия не
съществува. А и в ХХ век цар
Борис III не изпраща нито
един български войник на
фронта срещу Русия. Защо бе,
хора, казваме, че това е него-
ва заслуга? Ами защото бълга-
рин срещу руснак не воюва!
Затова. Защото българинът
изконно е русофил - като па-
мет, като поведение, като на-
родопсихология. А всяка на-
силствена подмяна на ценно-
стите на един народ неизбеж-
но завършва катастрофално.
Дори когато насилникът е ня-
кой, за когото ценност е не
свободата, а мангизът, полу-
чаван за добре изпълнена
поръчка.

 В едно свое интервю историкът проф. Драгомир Драга-
нов казва: “Основните кресльовци срещу сегашната роля на
Русия в България са били, почти без изключение, бивши
сътрудници на службите или деца на такива сътрудници, или
са завършили в СССР”. Много вярно наблюдение, което ме
накара да потърся малко биография на г-н Пламен Цветков,
син на дипломат от соцвремената. И открих... Дисертация,
защитена в Московския държавен университет през 1980 г.,
специалност “История на СССР”. Тема: “Съветската политика
на колективна безопасност и Балканските страни 1933-1935
г.”. Ето един абзац от автореферата на другаря Цветков:
“Методологическа основа за това изследване са работите
на В.И.Ленин “Към историята на въпроса за нещастния
свят”, “За лявото детинство и дребнобуржоазността”,
“Странното и чудовищното” и редица други, в които създа-
телят на Съветската държава формулира основните прин-
ципи на съветската външна политика и разкрива грабител-
ската същност на версайската система от договори, опре-
делила характера на взаимоотношенията на европейските

Хлъц!

Другарят Пламен Цветков бил... следовник на Ленин
страни между двете световни войни. Отправни моменти са
също основните партийни и държавни документи (отчетните
доклади на ХVI и ХVII конгреси на ВКП (б), докладите на
сесиите на Централния изпълнителен комитет на СССР и
др.) и материалите на международното комунистическо
движение (преди всичко докладите и резолюциите на VII
конгрес на Комунистическия интернационал), които дават
основните оценки на международното положение и на
съветската външна политика в разглеждания период”.
Написано е на чист руски език. Гнус, да и только!

На стр. 15

В
еликият руски писа-
тел Фьодор Досто-
евски, един от най-
големите защитници
на българския народ
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Мнение

СОЦИАЛНАТА ДЪРЖАВА

Справедливото разпределение не е разпределение на излишъка,
който остава, след като богатите и силните си напълнят гушите

Панко
АНЧЕВ

ротестите от по-
следните седмици и
свалянето на прави-
телството на ГЕРБ
трябва, според мен,

заблуда на тази идеология,
нейната несъстоятелност и по-
рочност. Либерализмът породи
само бедност, упадък и безна-
деждност. Икономическата
криза го рани смъртоносно и
той бере сега душа в мъчител-
на агония.

Общественото недоволство
и протестите у нас от послед-
ния месец са реакция именно
на агонията на либерализма и
непоносимата болка от паре-
зите, които той породи в обще-
ствения организъм. Парализи-
рането на основните жизнени
функции на системата срутиха
икономиката, насилиха свобо-
дата на гражданите, като ги
доведоха до непоносима бед-
ност, мизерия и безизходица.

Когато държавата е в тако-
ва състояние, бедността

обединява и
солидаризира хората

и им дава свободата да изля-
зат на улицата, за да защитят
себе си и потърсят изход от
състоянието си. Все се намира
някакъв сериозен повод на-
родът да се реши на радикал-
ни действия и да свали прави-
телството, което го измъчва.
Този път това бяха високите
сметки за ток. Видяхме обаче
как недоволството от нещо
конкретно прерасна в недовол-
ство от самата власт, която той
обяви за виновник за всичките
свои незаслужено сполетели
го беди. Но забележете, дес-
ните партии, изповядващи ли-
берализма, се опитаха с всич-
ки сили да насочат гнева на

протестиращите само срещу
цената на тока и т. нар. моно-
полното положение на енер-
горазпределителните дружест-
ва. Но само еленергията ли е с
висока цена? Скъпотията е и
заради монополите, но не само
заради тях и не само заради
тежката икономическа криза, а
най-вече заради неспособ-
ността чрез либерални мерки
да се решават проблемите в
страната.

Видяхме как почти четири
години правителството (а и
правителствата на държавите
от ЕС и САЩ) искаше да спаси
парите, като погубва хората.
При това с цената на всичко!
Нима  е случайно, че бе съси-
пано здравеопазването? Ли-
бералната икономика превър-
на здравето, а заедно с него и
образованието в стока, която
гражданите на държавата
трябва да купуват, ако искат да
бъдат здрави и образовани.
Представяте ли си до какво
сме достигнали. А нямаше как
да не достигнем до това състо-
яние, щом банките, бюджетът
и парите се превърнаха в аб-
солютна ценност. Не човекът,
а банките и парите бяха
смисълът и предназначението
на държавната политика.
Държавата бе готова да да
ликвидира хората, целия на-
род, за да запази тази пуста
“финансова стабилност”, зад
която се крият интересите на
капитала и богатството, а не
на държавата и нацията.

Някои правят аналогии на
сегашните събития със събити-
ята от януари и февруари 1997
г. Има сходства наистина, но
те са само

в механизмите
и етапите

на зараждане и протичане на
протестните действия и еска-
лацията на напрежението. То-
гава целта беше отстраняване-
то на БСП от властта, за да се
отпуши пътят пред окончател-
ното утвърждаване на либе-

ралния модел на икономичес-
ко развитие. Страната повече
не можеше да издържи имита-
цията на капитализъм. Необхо-
димо бе системата да се смени
бързо и изцяло и от социализ-
ма да не остане нищо. Народ-
ното недоволство от това, че
положението се влошава вме-
сто да се подобрява, бе из-
ползвано, за да се предизвика
политическа криза и на власт
да дойде либералният СДС -
гарантът на капитализма в
България. Но и обществото
вече беше “узряло” за либерал-
ните реформи и беше повярва-
ло, че ги иска, защото чрез тях
ще дойде щастието и благо-
денствието му.

Ако разсъждаваме така, ще
се убедим, че сегашните про-
тести са заченати именно в
нещастната заблуда от края на
90-те години. И че 1997 година
подготви днешната българска
криза и разруха.

Либерализмът се провали.
Но това не означава, че дошло
вече времето да сменяме со-
циално-икономическата и по-
литическата система. Дошло е
времето за реанимиране на
тази система, но само за изве-
стен период. Сега тя трябва
малко от малко да заработи за
възстановяването на социална-
та държава чрез изкуствено
дишане и вливане на кръв в
изнемощялото й тяло. Сега се
налага да се спасяват не бан-
ките и парите в тях, а хората.
Искам да кажа, че крахът на
либерализма трябва да се оз-
наменува с възраждане на ре-
ална лява идеология и по ней-
ния модел да започне изграж-
дането на нова държавата и
общество.

Социалната държава е
държава със социално насоче-
на икономика. Това не значи,
че трябва непременно да е
много богата. Защото не всяка
богата държава е социална. За
да бъде такава, принципът,
върху който е изградена, да е
този на социалната справедли-
вост. Справедливото разпреде-

ление не е разпределение на
излишъка, който остава след
като богатите и силните си
напълнят гушите. Точно обрат-
ното: тя задоволява (макар и
на не кой знае какво равнище)
основните жизнени потребнос-
ти на своите граждани. В соци-
алната държава е невъзможно
да получаваш пенсия от 150
лв., а да плащаш ток за 200.
Ако е бедна, тя ще ти даде
поне да се нахраниш, облечеш
и приютиш и няма да ти позво-
ли да си несигурен къде ще
бъдеш утре и с какво ще пре-
живяваш. Социалната държава
образова децата и се грижи за
старите, болните и немощните.
Макар да е бедна!

България е изправена

пред исторически
избор

Това не е обикновен избор
на партия или коалиция, която
да управлява през следващите
четири години. Не бива да за-
бравяме, че сме в условията на
политическа революция, защо-
то, без да сменяме системата,
трябва да демонтираме някои

и агонията
на либерализма

от нейните носещи елементи.
За радост пред такъв револю-
ционен избор е изправена
цяла Европа. Все повече
държави се управляват от леви
партии, решени да възстановят
социалната държава. До края
на тази и следващата година е
много вероятно целият Евро-
пейски съюз да бъде “ляв”. Така
е по-лесно - стига, разбира се,
левите европейски партии да
са наистина леви и да са гото-
ви идейно и политически да се
заемат с възстановяването на
социалната държава.

Разрухата е чудовищна.
Бойко Борисов е неговата ка-
марила опростачиха общест-
вото, смазаха културата, лик-
видираха здравеопазването,
образованието, науката, та
дори и спорта. Те погубиха и
националната ни държава,
изпразниха я от съдържание
и захвърлиха като непотреб-
на вещ. Тази държава също
трябва да се възстанови. За-
щото социалната държава е
невъзможна без национал-
ната.

Много усилия са необходи-
ми сега за излизане от тежката
ситуация. Но нищо няма да се
направи, ако не е ясна и точно
очертана целта, към която ще
се стремим. Нека повече да не
ни втълпяват, че нямало пари.
Оправданието с липсата на
пари е типична либерална
лъжа, целяща да накара глад-
ния да хване вяра на сития. Но
за да се види къде са парите, е
нужно да се приложат нови
икономически, политически и
социални принципи в държав-
ното управление и в регулира-
нето на икономиката.

От кризата може да излезе
единствено социалната, а не
либералната икономика. Соци-
алното мислене е способно да
намери верните решения и да
спаси страната от нещастията,
които й се случват.

То обаче  е присъщо един-
ствено на тези, които повече
от парите обичат човека и оте-
чеството.

П
да се разглеждат като част от
цялостния процес на радика-
лизиране на народите и обще-
ствата от държавите, същест-
вуващи в пълна зависимост от
господарите на света. Този
процес започна някак невиди-
мо още с края на реалния со-
циализъм и разпадането на
Съветския съюз. Той се прояви
най-напред в страните, които
съставяха СССР и социалисти-
ческия блок, но придоби отчет-
ливи форми в приключилото
първо десетилетие на този век.
Събитията в арабския свят от
края на 2010 и през цялата
2011 г., които и днес не са
стихнали, показаха, че той на-
влиза във върхов момент и че
разпространението и разраст-
ването му ще бъде все по-ин-
тензивно и неминуемо ще за-
сегне все повече и повече точ-
ки от земното кълбо.

Конкретната причина е в

рязкото влошаване
на живота

дошло с тежката финансова и
икономическа криза. Кризата
показа колко дълбоки и сери-
озни са деформациите в бур-
жоазно-капиталистическата
система и че това е без съмне-
ние криза, именно на капита-
лизма в неговия последен ста-
дий на съществуване. Капита-
лизмът е в агония. И сега се
налага да бъдат поддържани
жизнените му функции, но е
време да мислим за погребе-
нието му и за това какво ще
правим след това. Трябва да ог-
ледаме какво е реалното му
наследство и какво ще дойде
след него.

Заедно с капитализма в
агония е и неговата идеология
- либерализмът. Либерализмът
задълбочи до крайност естест-
вения човешки егоизъм, като
го превърна в добродетел и в
първостепенна градивна сила
и начин за постигане на мате-
риално благополучие и проспе-
ритет на държавите. В услови-
ята на капитализма човекът е
принуден да мрази другите, да
воюва с тях и доказва правото
си да властва и получава пове-
че от благата. Той е необходи-
мото условие за икономическа
предприемчивост и ускоряване
на производството, за търсене
и намиране на по-ефективни
средства за стимулиране на
икономиката. Доведеният до
степен на абсолютна стойност
(макар и гримиран с други
имена) егоизъм разруши соци-
алната държава, създадена в
западна Европа и САЩ като
противовес на т. нар. “реален
социализъм”. Тя беше една на-
дежда и пример, към който да
се стремят, за народите от со-
циалистическия блок, който ги
възпря от крайности и насилие
в прехода им към капитализъм
след края на “студената вой-
на”. Ала твърде скоро се видя,
че тази надежда е илюзия и че
социалната държава е мъртва,
преди още да се роди.

Илюзията просъществува
повече от 20 години и умело
прикри истинските цели и за-
дачи на този прословут пре-
ход. Либералната идеология
успешно уверяваше обеднява-
щия народ, че само свободни-
ят пазар може да създаде изо-
билие от материални блага и
че човек сам ще може да се
грижи за себе си; че държава-
та не умее да управлява ико-
номиката и пречи на неговата
инициатива и ограничава сво-
бодата му. Либералният пазар
обаче разруши всичко вместо
да го съгради. Именно изпод
руините се показа голямата
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

‡ 3 Ï‡Ú  Ú.„. ÔÓÚÂÒÚË-
‡˘ËÚÂ ‚‡ÌÂÌˆË ËÁÔËÒ‡-
ı‡ Ò ÚÂÎ‡Ú‡ ÒË ì¡˙Î„‡-
Ëˇî Ë ÏË ÏËÌ‡ ÔÂÁ ÛÏ‡,

˜Â Ú‡ˇ „Ó‰ËÌ‡ Ô‡ÁÌÛ‚‡ıÏÂ Ì‡ˆË-
ÓÌ‡ÎÌËˇ Ô‡ÁÌËÍ ÔÓ-ËÒÍÂÌÓ Ë
ÌÂÔÓ‰Ô‡‚ÂÌÓ Ú˙ÍÏÓ Á‡‡‰Ë ‡Á-
·ÛÌËÎËˇ ÒÂ Ì‡Ó‰. Õ‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ
ÙÓÌÚ ‚Â˜Â ËÏ‡ ÌÂ˘Ó ÌÓ‚Ó! ÃÓÊÂ
‰‡ ÔÓÔÂ‚Ëˇ Ï‡ÎÍÓ Ô˙˜Í‡Ú‡, ÌÓ
ÒË ÏËÒÎˇ, ˜Â ÓÚ‰‡‚Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
ÌÂ Â ·ËÎ‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Ë
·˙Î„‡ËÚÂ ÚÓÎÍÓ‚‡ ·˙Î„‡Ë, Í‡ÍÚÓ ‚ ÚÂÁË ‰‚‡ÈÒÂÚËÌ‡ ‰ÌË
Ì‡ ·ÛÌÚ‡ÒÚ‚Ó Ë ÍËÁ‡. —ÎÂ‰ ÚÓÎÍÓ‚‡ „Ó‰ËÌË ÔÓÚ˙Ì‡ÎËˇÚ
‚ ÛÌÂÒ Ì‡Ó‰ ÒÂ ÔÓ‡Á·Û‰Ë, ÔÂÏËÌ‡ ÓÚ ÔÓÂ‰ËÌË˜ÌÓ ÒÔ‡-
Òˇ‚‡ÌÂ Í˙Ï Ó·˘Ó ÔÓÚË‚Ó‰ÂÈÒÚ‚ËÂ ÒÂ˘Û ÌÂÔ‡‚‰ËÚÂ.
¬ˇÌÓ Â, ˜Â ÌÓÊ˙Ú ÓÔˇ ‰Ó ÍÓÍ‡Î‡.  ‡ÍÚÓ ÔËÒ‡ Â‰ËÌ ÔÂÌ-
ÒËÓÌÂÒÍË ‚ÂÒÚÌËÍ: ìÕ‡Ó‰˙Ú Ó˜‡Í‚‡ ·ÂÎÂÊÍËÚÂ Á‡ ÚÓÍ
Í‡ÚÓ ÓÒ˙‰ËÚÂÎÌË ÔËÒ˙‰Ë ·ÂÁ Ô‡‚Ó Ì‡ Ó·Ê‡Î‚‡ÌÂî. ¡ËÎÓ
Â ·Â‰ÌÓÒÚ Ë ÌË˘ÂÚ‡, ÌÓ Í‡ÚÓ Ú‡ÁË, ‰Ó ÍÓˇÚÓ ÌË ‰ÓÍ‡‡ ‚Â˜Â
ì‰ÂÁÂÚË‡ÎÓÚÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Óî Ì‡ ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚ Ò˙Ò
Ò‚ÓˇÚ‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ ÓÚ ÏÛÚË Ë ÓÎË„‡ÒË, ÌÂ Â ËÏ‡ÎÓ.  ‡·Ë-
ÌÂÚ˙Ú ‚ ÓÒÚ‡‚Í‡ ‚ ÏÂÊ‰Ûˆ‡ÒÚ‚ËÂÚÓ ˘Â ·ÓË Á‡ ‰Ó‚ËÊ‰‡-
ÌÂ ÔÓ ìÌÂ˘Ë˜ÍÓî Ì‡ ‚ÂÌËÚÂ ÒË ÍÏÂÚÓ‚Â Ë ˘Â Á‡ÏÂÚÂ
ÒÎÂ‰ËÚÂ. ¿ Ì‡Ó‰˙Ú ÌÂÍ‡ ‰ËË ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚ÓÒÚ ÓÚ ÓÔÛÒÚˇÎ
Ô‡Î‡ÏÂÌÚ Ë ÓÚ ÒÎÛÊÂ·ÌÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó.

—Î‡‚‡ ¡Ó„Û, ˜Â ·˙Î„‡ÒÍËˇÚ ÔÓÚÂÒÚ ÒÂ ÓÍ‡Á‡ ÏËÂÌ Ë
ˆË‚ËÎËÁÓ‚‡Ì, ‡ÁÔ‡‚‡Ú‡ Ì‡ ŒÎÓ‚ ÏÓÒÚ Ò ÔÛÍÌ‡ÚËÚÂ „Î‡‚Ë
Â Ò‡ÏÓ ·ÓÎÂÁÌÂÌ ˘Ëı, ÍÓÈÚÓ ÌË Ì‡ÔÓÏÌË Á‡ ÓÔÛÒÚÓ¯‡‚‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ˆÂÎË Í‚‡Ú‡ÎË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÔÓÚÂÒÚË ‚ ÒÚ‡ÌË,
ÍÓËÚÓ ÌË Û˜‡Ú Ì‡ÁË‰‡ÚÂÎÌÓ Ì‡ ‰ÂÏÓÍ‡ˆËˇ. ÕÓ ‰‡ ÌÂ ‰˙Ô‡Ï
‰ˇ‚ÓÎ‡ Á‡ ÓÔ‡¯Í‡Ú‡, Ú˙È Í‡ÚÓ ÓÚ ÌË˘Ó Ë ÌËÍ‡Í‚Ó Ì‡Ó‰˙Ú
ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ Ú˙ÎÔ‡. √ÂÏ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ÔÓÎËÚÓÎÓÊÍ‡
…Óı‡Ì‡ ƒ‡ÈÏÂÎ Ì‡ÔËÒ‡: ìœÓ ‚ÒË˜ÍÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡, ˜Â ·˙Î„‡Ë-
ÚÂ Ò‡ ÒÍ˙Ò‡ÎË Ò ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ‡Ô‡ÚËˇ. ƒ‡, ¡˙Î„‡Ëˇ ÒÂ
ÔÓ·ÛÊ‰‡, „‡Ê‰‡ÌÒÍËÚÂ ‰‚ËÊÂÌËˇ Á‡‰‚ËÊ‚‡Ú ÔÓÎËÚËÍ‡-
Ú‡. ¬ÒË˜ÍÓ ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ Ò‡ÏÓÓÁ‰‡‚ËÚÂÎÂÌ
ÔÓˆÂÒî. ŸÂ ‰Ó·‡‚ˇ - ‰Ó·Â Â ‚ÒÂ Ô‡Í, ˜Â Ì‡Ó‰˙Ú ÌÂ Â
ËÁ„Û·ËÎ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒË ÒËÒÚÂÏ‡.

«‡ ÌÂ‚ˇ‚‡˘Ëˇ Ì‡Ó‰ Ï˙ÒÌË ‰ÛÏË ÒÚ‡Ì‡ı‡ ìÔÓÎË-
ÚËÍî (ËÁÓ·‡Áˇ‚‡ ÒÂ Ì‡È-‚Â˜Â Ò ˜Û˜ÂÎÓ), ìÔÓÎËÚËÍ‡î,
ìÂÎËÚî, ìÔ‡Î‡ÏÂÌÚî, ìÁ‡ÍÓÌî, ì‰ÂÔÛÚ‡Úî, ìÏËÌËÒÚ˙î,
ìÍÏÂÚî, ìËÁ·ÓËî, Ú‡ ‰ÓË Ë ìÍ˙„Î‡ Ï‡Ò‡î, ˘ÓÚÓ ÚÂ„ÌÂ
ÒÔÓÏÂÌ˙Ú ÓÚ ÓÌ‡ˇ, ÓÚ ÍÓˇÚÓ ÒÂ Ó‰Ë ÌÂ‰ÓÌÓÒ˜ÂÚÓ, Ì‡Â-
˜ÂÌÓ ÔÂıÓ‰, ‚ ÍÓÈÚÓ ÒÂ ‚Î‡˜ËÏ ‚Â˜Â 23 „Ó‰ËÌË Ò ÛÌË-
Ê‡‚‡˘Ëˇ Ì‡ˆËˇÚ‡ ÔÎ‡Ì –‡Ì-⁄Ú. ƒÓË ÔÓÒÂ„Ì‡ı‡ Ò ÍË·ËÚ
Ë Í˙Ï ÍÓÌÒÚËÚÛˆËˇÚ‡. » ìÔÂÁË‰ÂÌÚî Â Ì‡ Ô˙Ú ‰‡ ‚ÎÂÁÂ ‚
Ì‡·Ó‡ ÓÚ ÓÏ˙ÒÂÌËÚÂ, ÓÒÓ·ÂÌÓ ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ –ÓÒÂÌ œÎÂ‚-
ÌÂÎËÂ‚ ÔË‚ËÍ‡ ‚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˇ Ò˙‚ÂÚ ‰ÛÁËÌ‡ ìÒÔÓÌË Ë
ÔÓ·ÎÂÏ‡ÚË˜ÌË ÙË„ÛËî. ¿ ‰Û„Ë ÓÚ ìÓ·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˆËÚÂî
·ˇı‡ ÓÚˇ‚ÎÂÌË ‡‰ÂÔÚË Ì‡ ÌÂÓÎË·Â‡ÎËÁÏ‡, ÍÓÈÚÓ ÌË
‰Ó‚Â‰Â ‰Ó ÚÓˇ ÛÌËÁËÚÂÎÂÌ ı‡Î - Ò ÏÌÓ„Ó ·Â‰ÌË Ë Ï‡ÎÍÓ,
ÌÓ ÏÌÓ„Ó ·Ó„‡ÚË. ÕÂ‚ÂËÂÚÓ ‡Ê‰‡ ÌÂ‰Ó‚ÂËÂ ‚˙‚ ‚ÒË˜-
ÍÓ Ë ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍË, ‰ÓË ÔÓÏÂÊ‰Û ÒË ÎË‰ÂËÚÂ Ì‡ ÔÓÚÂÒ-
ÚËÚÂ Ò‡ ÌÂ‰Ó‚Â˜Ë‚Ë.

œ‡‡ÎÂÎËÚÂ Ò‡ ÌÂËÁ·ÂÊÌË. —‡‚Ìˇ‚‡Ú ÒÚ‡‚‡˘ÓÚÓ ÓÍÓ-
ÎÓ ŒÎÓ‚ ÏÓÒÚ Ò 1997 „. ÕÓ ÚÓ„‡‚‡, Í‡ÍÚÓ Á‡·ÂÎˇÁ‡ ÚÓ˜ÌÓ
fiËÈ ¿ÒÎ‡ÌÓ‚, ËÏ‡¯Â ÔÓ‚Â˜Â ‰Ó‚ÂËÂ Í˙Ï ËÌÒÚËÚÛˆËËÚÂ,
ÍÓÂÚÓ ÔÓÁ‚ÓÎË ‰‡ ÒÂ ÔÓÒÚË„ÌÂ ìÍÓÌÒÂÌÒÛÒî. ¿ ÒÂ„‡ ÛÎËˆ‡Ú‡
ËÒÍ‡ Ì‡ ‚ÒˇÍ‡ ˆÂÌ‡ ÔÓÏˇÌ‡ Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡, Í‡Í‚ÓÚÓ Ë ‰‡
ÁÌ‡˜Ë ÚÓ‚‡. Õ‡ ÌˇÍÓË ÍÓÏÂÌÚ‡ÚÓË ËÏ Ì‡ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ÎÓ Ì‡
ì¿‡·ÒÍ‡Ú‡ ÔÓÎÂÚî - ÌÂ ÏË ÒÂ ˘Â ‰ÓË ‰‡ ÔÓÏËÒÎˇ Í‡Í‚Ó
Â ÌÂÈÌÓÚÓ ‰ÌÂ¯ÌÓ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ. ¿ ‡Ì‡ÎÓ„ËËÚÂ Ò ìœ‡ÊÍ‡-
Ú‡ ÔÓÎÂÚî Ò‡ Ò˙‚ÒÂÏ ·ÂÁÔÓ˜‚ÂÌË, Á‡˘ÓÚÓ Úˇ ·Â ìÍ‡Ú˙Í
ÏË„ Ì‡ ÌÂÓ˜‡Í‚‡Ì‡ ‰ÂÏÓÍ‡ˆËˇî, Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ ìÒÓˆË‡ÎËÁ˙Ï
Ò ˜Ó‚Â¯ÍÓ ÎËˆÂî, ÍÓÂÚÓ ·Â ÔÂÏ‡Á‡ÌÓ ÓÚ ·‡ÚÒÍËÚÂ ‡ÏËË,
‡ ì·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÓÎÂÚî Â ÒÚËıËÂÌ ÓÚÔÓ ÒÂ˘Û ÚË‡ÌËˇÚ‡
Ì‡ Í‡ÔËÚ‡ÎËÁ˙Ï Ò ÊË‚ÓÚËÌÒÍË Ó·ÎËÍ, ËÁ‰Ë„Ì‡Î ÒÂ ‚˙ıÛ
ÛËÌËÚÂ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎËÁÏ‡. —Ú‡Ì‡ ÏÓ‰ÂÌ Ë ìËÒÎ‡Ì‰ÒÍËˇÚ
ÏÓ‰ÂÎî, ÌÓ ‚ÒÂ ÒÂ Á‡·‡‚ˇ, ˜Â Á‡ ÌÂ„Ó Ò‡ ÌÛÊÌË ËÒÎ‡Ì‰ˆË,
‡ ÌÂ ·˙Î„‡Ë. ÃÌÓ„Ó ÒÂ ËÁ„Ó‚ÓË Á‡ ÔÓÏˇÌ‡ Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡
Ë ÏÓ‰ÂÎ‡, ÌÓ Ì‡ Ô˙ÒÚËÚÂ Ì‡ Â‰Ì‡Ú‡ ˙Í‡ ÒÂ ·ÓˇÚ ÚÂÁË,
ÍÓËÚÓ ÒÓ˜‡Ú ÓÚÍËÚÓ ÔÓ‡ÊÂÌËˇÚ‡ ÓÚ Ì‡ÎÓÊÂÌËˇ Û Ì‡Ò
ÌÂÓÎË·Â‡ÎÂÌ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÏÓ‰ÂÎ, ÍÓÈÚÓ ÌË ÓÚ‰‡ÎÂ˜‡‚‡
‚ÒÂÍË ‰ÂÌ ÓÚ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ‰˙Ê‡‚‡.

ƒ‡ ÒÂ ‚˙Ì‡ Ì‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇ Ô‡ÁÌËÍ. œÓÎËÚËˆËÚÂ Ô‡Í
Ú˙ÚˇÚ ÒÎÂ‰ Ì‡Ó‰‡. ¿ÍÓ ÒÚÂ ˜ÛÎË ÒÎÓ‚ÓÚÓ Ì‡ ÔÂÁË‰ÂÌÚ‡
–ÓÒÂÌ œÎÂ‚ÌÂÎËÂ‚, ÍÓÈÚÓ ÌÂ ÒÏÂÂ ‰‡ ÔÓ„ÎÂ‰ÌÂ Ì‡ »ÁÚÓÍ,
ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÚÂ Á‡·ÂÎˇÁ‡ÎË, ˜Â Ò‡ÏÓ Ò ÔÓÎÓ‚ËÌ ÛÒÚ‡ Ò˙Ó·˘Ë,
˜Â Á‡ ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Ò‡ Á‡„ËÌ‡ÎË ÏÌÓ„Ó
ÛÒÍË ‚ÓËÌË, ÙËÌÎ‡Ì‰ˆË Ë ÛÏ˙ÌˆË. ÕÓ ‚ÒÂ Ô‡Í ËÏ‡ Ì‡-
ÔÂ‰˙Í - ÏËÌ‡Î‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡ ÔÓÒÚÓ ÔÓÔÛÒÌ‡ ‰‡ ÒÔÓÏÂÌÂ
ÍÓÈ ÌË Â ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÎ ÓÚ ÔÂÚ‚ÂÍÓ‚ÌÓ Ó·ÒÚ‚Ó. —Â„‡ ËÁ·Â„Ì‡
ìÔÂÚ‚ÂÍÓ‚ÌÓÚÓ Ó·ÒÚ‚Óî, ÒÔÓÏÂÌ‡ ìÔÂÚ‚ÂÍÓ‚ÌÓ ÔÂÍ˙Ò‚‡-
ÌÂî, ÒˇÍ‡¯ ìÓ·ÒÚ‚Óî ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ Á‡ÏÂÌË Ò˙Ò ÒËÌÓÌËÏË Ì‡
ìÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂî Í‡ÚÓ ‡ÌÚ‡ÍÚ, Ô‡ÛÁ‡, ËÌÚÂ‚‡Î. ƒÓ·Â, ˜Â
Ì‡Ó‰˙Ú Â Ï˙‰˙ Ë ·Î‡„Ó‰‡ÂÌ, ËÁ‰Ë„Ì‡ ÌÓ‚Ë Ô‡ÏÂÚÌËˆË Á‡
„ÂÓËÚÂ Ì‡ ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ, ÒÚÂ˜Â ÒÂ Ì‡ ÿËÔÍ‡, ÔÓÎËÚË-
ˆËÚÂ, Ó¯‡¯‡‚ÂÌË, Á‡·‡‚Ëı‡ Á‡ ‚˙ı‡. » ÔÓÚÂÒÚËÚÂ ÌÂ
ÔÓÔÂ˜Ëı‡ Ì‡ Ô‡ÁÌËÍ‡. ƒÓË Ì‡ÔÓÚË‚. ¿ ÒÂ„‡ ÏËÌÛÚ‡
Ï˙Î˜‡ÌËÂ. ¬ ÔÓÚÂÒÚËÚÂ ËÁ„Óˇ 36-„Ó‰Ë¯ÌËˇÚ ‚‡ÌÂÌÂˆ
œÎ‡ÏÂÌ √Ó‡ÌÓ‚, Á‡ ‰‡ ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ ·˙Î„‡ÒÍËˇ flÌ
œ‡Î‡ı. —Ú‡¯ÂÌ, ÊÂÒÚÓÍ ¯‡Ï‡ Á‡ ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÚÓ ÛÔ‡‚ÎÂ-
ÌËÂ Ë ‡Á„‡‰ÂÌ‡Ú‡ ‰˙Ê‡‚‡.
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Илия
ГАНЧЕВ

началото на но-
ември 1991 г.,
след победата
на състоящата се
от 16 партии и

движения предизборна
“Коалиция СДС”, аз бях
предложен от КС на СДС-
Варна и избран от новия
общински съвет за зам.-
кмет на Варна по стопан-
ските дейности. За кмет
беше избран Христо Кир-
чев.

По това време двете
най-силни партии в коали-
цията СДС бяха БСДП и
БЗНС “Н. Петков”, следва-
ни от Демократическата
партия на Стефан Савов
и Радикалдемократичес-
ката партия на Елка Кон-
стантинова и Михаил Не-
делчев. Имаше там и ня-
какви икономически екс-
перти като Иван Костов и
др., които се бяха наели
да помагат срещу възнаг-
раждение.

За първи път чух име-
то на Кирил Йорданов по
време на заседанието на
Координационния съвет
на коалиция СДС-Варна
през ноември 1991 г., на
което трябваше да бъде
издигната кандидатурата
за областен управител на
Варна. Направени бяха
две предложения - току-
що избраният председа-
тел на ОбС Пламен Гера-
сков предложи от името
на Български демократи-
чен форум (партията на
бившите бранници) мла-
дежа Кирил Петров Йор-
данов, тогава 35-годишен
млад съдия във Варнен-
ския районен съд, като
основният му аргумент,
който си спомням, беше:
“Много е наш, баща му е
бил бранник!”; другият
предложен бях аз - по

предложение на Дянко
Иванов от БСДП, но си
дадох незабавен отвод и
остана за гласуване само
Кирчо.

В тези времена БКП,
която току-що се беше
предрешила на БСП, и
нейната ДС бяха много
активни във Варна - уча-
стваха във всички партии
със свои хора, както и по-
късно се видя кой кой е,
на кого е служил и какво
е налапал!

Председатели на БСП
по това време бяха едно
много кротки хора:

- Румяна Куртева (по-
късно доцент в Техничес-

кия университет - Варна);
- Апостол Димитров,

мой колега от ВНВМУ
“Вапцаров”, преди 10-и
партиен секретар на БКП
в Корабостроителния за-
вод “Георги Димитров”, а
сега член на Комисията
по досиетата.

Председател на ДПС
беше Касим Дал, едно
също кротко момче. Най-
хитрите ком. активисти от
бившата БКП я напуснаха
и по цял ден, а някои и
нощем, ни се подмазваха
- едни като директори на
заводи и фирми, други
като ръководители на фа-
култети в Свободния уни-
верситет. Спомням си как
един от крупните дирек-
тори през ден ми предла-
гаше да направи заедно

с мене фабрика за масли-
ни - беше ми предоставил
възможността да избера
местоположението - ако
искам на гръцката грани-
ца, ако пък ми е по-удоб-
но, в едно известно вар-
ненско село.

Един от директорите
на големите заводи във
Варна специално дойде
да ми каже, че е изгонил
от завода направилия
опит да го посети бай
Велко Вълканов - един вид
верен ни е директорът,
нищо че е бил секретар
на Градския комитет на
БКП!

В годините 1991-1992

се нагледах на доста ми-
житурки и опити за
престъпления - най-инте-
ресното е Иванкостовото,
свързано с нашумялата
тогава във Варна история
с “Golden Sands Resorts &
Casino Corporation”, реги-
стрирана в Насау на Ба-
хамските острови - вест-
ниците я бяха нарекли за-
това “Бахама мама”... Тази
и няколко подобни исто-
рии ми осигуриха уволне-
нието през 1993 г. след
големи дебати и 6 гласу-
вания на общинския съвет
(с 1 глас в повече за увол-
нението, който беше ку-
пен!).

Виждал съм нашия
Кирчо само веднъж упла-
шен, даже пребледнял от
страх: това беше онзи

късен декемврийски ден
на 1992 г., когато преда-
ваха по радиото заседа-
нието на парламента, на
което Филип Димитров
поиска вот на доверие и
не го получи, та се срути
заедно с цялото СДС. Точ-
но в момента на гласува-
нето бях служебно в ка-
бинета на Кирчо, който
пребледня и само
промълви: “Сега какво ще
правим?!”

По-нататъшната поли-
тическа кариера на Кир-
чо е известна на всички:

 Областен управител
на Варна по време на
правителството на Мулти-
груп (т.е. на Любен Бе-
ров и ДПС) - ноември
1991-30.12.1992 г.

 Областен управител
на Варна по време на
правителството на Жан
Виденов (БСП) - 1995-
1997 г.

 Депутат в 38-ото На-
родно събрание (от гру-
пата на БСП) - 1997-1999
г.

 Кмет на Варна (под-
крепен от БСП, БББ, Ев-
ролевица “Ал. Томов”)
1999-2003 г.

 Кмет на Варна -
независим (подкрепен от
27 организации) - 2003-
2007 г.

 Кмет на Варна  - не-
зависим (подкрепен от
БСП) - 2007-2011 г.

 Кмет на Варна (под-
крепен от ГЕРБ) - от 2011
г. досега.

Все се чудя защо му
трябваше на Кирчо да
става кмет на ГЕРБ, след
като повечето от тях така
и не го искаха и им го на-
тресоха чрез Бойко?

Неведоми са пътища-
та Божии, би казал други-
ят Кирил, който без малко
да стане патриарх...

Предстои на прескон-
ференция Кирчо да напра-
ви страшни разкрития - и
аз му вярвам, защото той
е много опитен и ще ус-
пее да преубеди буй-ните
варненски граждани, че
неговата единствена пар-
тия е Варна и че той е най-
добрият от нашия град!
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Има стотици архивни докумен-
ти и писма, доказващи, че бълга-
рите поне от началото на ХIХ век
са се надявали единствено и само
на Русия, която може да им по-
могне и да ги спаси. Русофобията
от самото си възникване в 80-те
години на ХIХ век - особено след
свалянето на княз Александър I
от самите руснаци, поставили го
преди това на престола, и след
икономическите трудности в
държавата (когато и Стамболов
се обръща срещу Русия) - та чак
до днес, е политическо явление.
И като такова винаги се променя
според конюнктурата и силните
на деня. Сега конюнктурата е “да
пляскаме” руснаците, следовател-
но Русия трябва да бъде предста-
вяна като чудовище, като мрачна
диктаторска и агресорска импе-
рия. Махалото се люшна в обрат-
ната посока след прекаленото
идеализиране на Русия в години-
те до 1989-а. Може да хване ди-
киш поне сред младите, особено
ако им туриш в учебниците едно

Закъснелите стамболовисти
“османско присъствие в контакт-
ната зона между две цивилиза-
ции” редом с “руското подбуди-
телство към разрушаването на
реда в държавата”. И като изго-
ниш руския език от училище.
Нищо, че в цяла Европа дават по-
висока заплата, ако знаеш руски.
Но у нас днес не просто поклони-
те, а метаните, са в друга посока
- към американците. Трябва да по-
кажем на новия Голям брат, че Ру-
сия ни е виновна за всичко - от
лагера в Белене до АЕЦ “Беле-
не”. Един днешен русофоб, не му
запомних името, стигна дотам, че
призова в ефира на национално-
то ни радио българският патри-
арх да гледа повече на Запад, не
на Изток. Злоба плюс неграмот-
ност - щото православието е из-
точно християнство.

Днешното
сатанизиране

на Кремъл

едва ли смущава кой знае колко
неговите дни, но при всички слу-
чаи е в ущърб на икономическите

и политическите интереси на
България. В старанието си госпо-
дата от групата Цветкови стигна-
ха до пълния идиотизъм да обя-
вят, че уличният протест на бълга-
рите в момента е “опит за кагеби-
стки метеж”. Що не отидат във
Варна да обяснят на 50-те хиляди
наши сънародници там, че Русия
ги е изкарала на улицата?

Едно обаче е радващо. На-
родът ни е по-мъдър от “закъсне-
лите стамболовисти”, както ги на-
рича акад. Георги Марков. За
пръв път от много години, въпре-
ки многохилядните протестни
шествия по улиците, а може би
тъкмо заради тях, българите -
млади и стари, тази година праз-
нуваха наистина на Трети март
своя национален празник. Праз-
нуваха го искрено, като ден на
свободата, със сърцето си, с ува-
жение към миналото, с надежда
за бъдещето, с Дунавско хоро по
кръстовищата, с гора от трибаг-
реници. Трети март наистина е на-
ционален празник. България се е
родила на този ден като държава
на картата на Европа!
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Държава ли е държавата,
в която няма правосъдие
Преднамерено създадената мъглявина е все пак достатъчно
прозрачна, за да се види, че прокуратурата просто
не желае да възбуди наказателно производство
срещу Бойко Борисов по казуса с Мишо Бирата

П

В

редлагам на вниманието ви един от случаите на отказ от правосъ-
дие в нашата държава.

На 14 юни 2012 г. по електронната поща изпратих до главния
прокурор г-н Борис Велчев следното писмо:

Уважаеми г-н Велчев!
Предлагам на вниманието Ви тук приложената моя статия “Политичес-

кото безсрамие в действие”, публикувана във в. “Нова зора” от 5 юни т.г.
В статията отново се поставя въпросът за наказателната отговорност на г-
н Бойко Борисов - министър-председател на Република България, който в
състоял се през януари 2011 г. разговор с г-н Ваньо Танов - директор на
Агенция “Митници”, умишлено склонява последния да наруши, респ. да не
изпълни служебните си задължения с цел да набави другиму (собственика
на бирена фабрика “Леденика”) облага (престъпление по чл. 282 във връзка
с чл. 20, ал. 3 от НК). Разговорът бе широко отразен в средствата за масово
осведомяване.

С уважение
проф. д-р Велко ВЪЛКАНОВ

„Аз този Мишо Бирата не го познавам”, заяви Борисов, след като
скандалът избухна. На снимката: Борисов и президентът на

БФБаскетбол Михаил Михов откриват официално помощната зала
на новия спортен комплекс в столицата - спортната зала на
комплекс “4-ти километър”. По време на събитието шефът на

баскетцентралата връчи на премиера екип с номер 13

Снимка БГНЕС

ъз основа на писмото
ми е образувана проку-
рорска преписка 5608/
2012 г., възложена за

София, 13 февруари 2013 г.
Уважаеми г-н главен прокурор!
На 14 юни 2012 г. изпратих на г-

н Борис Велчев, тогава главен про-
курор, статия, в която предлагах да
се потърси наказателна отговорност
от г-н Бойко Борисов по чл. 282 от
НК. В отговор получих две поста-
новления - от СГП и от Апелативна-
та прокуратура - София. И в двете
постановления не намерих ясен от-
говор на въпроса дали г-н Бойко
Борисов е извършил посоченото от
мен престъпление. Поради това се
виждам принуден да се обърна към
Вас с настоятелна молба да се под-
ложи на необходимото сериозно
обсъждане поставеният от мен
въпрос. С оглед на изложеното Ви
изпращам своята статия “Държава
ли е държавата, в която няма пра-
восъдие”.

С уважение
проф. д-р Велко ВЪЛКАНОВ

проверка на Софийската
градска прокуратура. С по-
становление от 13.07.2012 г.
В. Илиева, прокурор при Со-
фийската градска прокурату-
ра, отказва да образува на-
казателно производство по
прокурорска преписка 5608/
2012 г.

Мотивите са толкова крат-
ки, че почти ги няма:

“След извършена провер-
ка от страна на наблюдава-
щия прокурор при СГП се ус-

наказателно производство
по прокурорска преписка
N5608/2012 г.

Мотивите този път са по-
пространни, но и по-неясни:

“По разпореждане на Вър-
ховната касационна прокура-
тура в Апелативната проку-
ратура - София, е постъпила
прокурорска преписка 5608/
2012 г. по описа на Софий-
ската градска прокуратура за
извършване на служебна
проверка по реда на чл. 46,
ал. 3 от НПК на постановле-
ние от 13.07.2012 г. за отказ
от образуване на наказател-
но производство. В писмото

на ВКП е указано при про-
верката да се вземе под вни-
мание и изложеното в сигнал
от 17.07.2012 г. от адв. Мин-
чо Спасов до главния проку-
рор на РБългария, присъеди-
нен към посочената препис-
ка след произнасяне с поста-
новлението.

Преписка N5608/2012 г. по
описа на СГП е образувана
въз основа на адресирана до
главния прокурор и постъпи-
ла във ВКП по електронна
поща статия на проф. Велко
Вълканов, озаглавена “Поли-
тическото безсрамие в дей-
ствие”, публикувана във в.
“Нова зора” от 05.06.2012 г. В
статията се поставя въпросът
за “наказателна отговорност
на г-н Бойко Борисов - ми-
нистър-председател на Ре-
публика България, който в
състоял се през януари 2011
г. телефонен разговор с г-н
Ваньо Танов - директор на
Агенция “Митници”, умишле-
но склонявал последния да
наруши, респ. да не изпълни

служебните си задължения с
цел да набави за собствени-
ка на бирена фабрика “Леде-
ника” облага - престъпление
по чл. 282 във вр. с чл. 20, ал.
3 от НК”.

“ . . .Постановлението на
СГП от 13.07.1012 г. е пра-
вилно и законосъобразно. В
съответствие с предвиденото
в разпоредбата на чл. 24, ал.
1, т. 6 от НПК наблюдаващият
прокурор е отказал образу-
ване на досъдебно производ-
ство поради наличието на не-
приключено наказателно
производство за същите об-
стоятелства, касаещи теле-

фонен разговор между г-н
Бойко Борисов и г-н Ваньо
Танов... Налице е основание
за потвърждаване на посоче-

ното постановление.
След като извършил про-

верка, наблюдаващият проку-
рор при СГП е установил, че
по повод сочения в статията
на проф. Вълканов телефонен
разговор  между г-н Бойко
Борисов и г-н Ваньо Танов в
СГП е образувано досъдебно
производство и пр. N70/2011
г. срещу неизвестен извърши-
тел, което е спряно на осно-
вание чл. 244, ал. 1, т. 2 от
НПК...”

Трудно е да се разбере
какво искат да ни кажат ува-
жаемите представители на
прокуратурата.

Най-напред се твърди (в
постановлението на градска-
та прокуратура), че няма “до-
статъчно доказателства да

тура не дава отговор.
Заедно с това се заявява

(и в двете постановления), че
производството е спряно на
основание чл. 244, ал. 1, т. 3
от НПК, т.е. защото “извърши-
телят на престъплението не
е разкрит”.  Следователно
престъпление има, но
извършителят му за съжале-
ние не е разкрит (?!). Но къде
търсят те този “извършител”,
че не са го намерили? Не е
ли ясно, че става дума за
“извършителя” г-н Б. Борисов,
позволил си да дава наруша-
ващи закона указания на г-н
В. Танов? Оказва се най-по-
сле, че “за същите обстоятел-
ства, касаещи телефонен раз-
говор между г-н Бойко Бори-
сов и г-н Ваньо Танов”, има

танови, че по повод тези те-
лефонни разговори в СГП е
образувано досъдебно про-
изводство срещу неизвестен
извършител под N70/2011 г.
по описа на СГП. В него по-
дробно е изяснено налице ли
са достатъчно доказателства
да бъде привлечено конкрет-
но лице към наказателна от-
говорност, като е даден от-
рицателен отговор на този
въпрос. Производството е
спряно на основание чл. 244,
ал. 1, т. 2 от НПК.”

По разпореждане на
Върховната касационна про-
куратура преписката е изпра-
тена на Апелативна прокура-
тура - София, за извършване
на служебна проверка по
реда на чл. 46, ал. 3 от НПК.

На 25.10.2012 г. Т. Попов-
ска, прокурор при Софийска-
та апелативна прокуратура,
издава постановление, с ко-
ето потвърждава постановле-
ние на Софийската градска
прокуратура от 13.07.2012 г.
за отказ от образуване на

бъде привлечено конкретно
лице към наказателна отго-
ворност”. Не се казва обаче
за кои обстоятелства по слу-
чая доказателствата не са
достатъчни. Неясно остава
кои твърдения в моята статия
се оспорват? Не е ли вярно,
че между г-н Б. Борисов и г-
н В. Танов се е състоял раз-
говор по повод започнала
ревизия в бирената фабрика
“Леденика”? Не ли вярно, че
г-н Б. Борисов е наредил на
г-н В. Танов да прекрати за-
почналата ревизия в “Леде-
ника”? И най-после поставя
ли се под съмнение тезата,
че като е разпоредил на г-н
В. Танов да прекрати ревизи-
ята в “Леденика”, г-н Б. Бори-
сов е осъществил състава на
престъплението по чл. 282 от
НК? На нито един от тези
въпроси градската прокура-

“неприключило наказателно
производство”. Но ако “за
същите обстоятелства” е об-
разувано” съответно наказа-
телно производство, защо то
все още не е приключено?
Да не би представителите на
прокуратурата да смятат, че
случаят представлява факти-
ческа и правна сложност?!

Преднамерено създаде-
ната мъглявина е все пак до-
статъчно прозрачна, за да се
види, че прокуратурата про-
сто не желае да възбуди на-
казателно производство сре-
щу г-н Б. Борисов. Има следо-
вателно не отказ да се обра-
зува съответно наказателно
производство, а отказ от пра-
восъдие. Това за една право-
ва държава никак не е ласка-
телно. Всъщност държава ли
е държавата, в която няма
правосъдие?
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Култура
очаквайте

зацията от страна на Британ-
ския съвет в София бяха Джоа-
на Морис, заместник-директор-
ка, и Десислава Стойчева -
ръководителка на отдел “Изку-
ства”. Решителна намеса в про-
грамацията имаше Найджъл
Крос, който тогава работеше за
Британския съвет в Лондон. На
първия РФФ специални гости
бяха Мич Мичъл (барабанистът
на Джими Хендрикс експи-
риънс), режисьорът Питър Нийл
(“Експириънс”, “Гластънбъри
феър”), критикът Патрик Хъм-
фрис (“Воуг”) и Найджъл Крос.
Гост на РФФ 1994 беше Тони
Палмър. Прожекциите бяха в
Дома на киното и кино “Одеон”.
И двата фестивала се откриха с
концерти в Летния театър, орга-
низирани от Радио “Тангра”,
припомня накратко историята Светлана
Дамянова.

Девет са заглавията, включени в спе-
циалната фестивална секция “20 години

Световноизвестният рус-
ки виолист Юрий Башмет,
грузинският композитор Гия
Канчели и българският дири-
гент и композитор Емил Та-
баков ще оставят своите от-
печатъци за Зала на слава-
та в НДК. Инициативата на
Националния дворец на кул-
турата ще започне с трите
големи имена на 7 март от
12 ч. в зала 8 на двореца.

“В НДК гастролират све-
товни имена от всички жан-
рове на класическото и
съвременното изкуство. На-

Христо Бойчев
влиза в културното
наследство на Русия

В навечерието на рождения
си ден 5 март известният в
целия свят български драматург
Христо Бойчев влезе в култур-
ното наследство на Русия с пи-
есата си “Полковникът птица”,
съобщи БТА. Руските критици са
признали за шедьовър постанов-
ката на “Полковникът птица” на
именития режисьор Сергей Боб-
ровски в Липецкия държавен ака-
демичен театър “Лев Толстой”.
Спектакълът ще бъде заснет
през май и ще бъде качен на
портала Культура.рф, специално
създаден от Министерството
на културата на Русия, където
за историята ще останат виде-
озаписите на най-добрите руски
театрални постановки. Театрал-
ната критика е избрала “Полков-
никът птица” заедно със “Смърт-
та на Иван Илич” от Толстой на
същия режисьор. Тази година и
българските зрители ще могат
да видят тази постановка на
“Полковникът птица” - на 16 май
на Шуменския фестивал за
българска драма и на 18 май в
София, в Сатиричния театър
“Алеко Константинов”.

Книжовна премиера
в Столичната
библиотека

Премиера на книгата “Слово-
то в немилост” от Йордан Каме-
нов ще се състои днес от 18 ч.
в пиано бара на Столичната
библиотека, пл. “Славейков” 4.
Книгата ще бъде представена
от поета и литературен исто-
рик Георги Киров.

Британският певец Елтън Джон изнесе
концерт в  Гран парк централ в

уругвайската столица Монтевидео

Рок филм фест

Девет култови заглавия са включени
в специалната програма на СФФ

Емил
Табаков

Юрий
Башмет

Рок филм фест” в рамките на
17-ия СФФ. Четири от тях са на
Тони Палмър, който отново ще
бъде гост на “София филм фест” с
най-новия си филм “Ноктюрно”,
посветен на Бенджамин Бритън,
и “Вагнер”, посветен на именития
германски композитор. “200 мо-
тела” на Тони Палмър и Франк
Запа може да се види на 10 март
от 17.15 ч. в Евро синема и на
28 март от 21 ч. в “Люмиер”. “Ле-
нард Коен: Bird on a Wire” на Тони
Палмър може да се види на
9 март в Евро синема от 17.45 ч. и
на 12 март в “Люмиер” от 18.30 ч.
“Последният концерт на “Крийм”Р

ок филм фест бе съвместно
събитие на Британския съвет
и Дома на киното и има две
издания - 1993 и 1994 г. В
основата на органи-

“All My Loving” -
реж. Тони Палмър
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Юрий Башмет, Гия Канчели и Емил Табаков
откриват Залата на славата в НДК

на съвета на директорите на
НДК. Отпечатъците на госту-
ващи звезди ще са част от
информационни табла с фо-
тоси и меморабилия от спек-
таклите, които ще бъдат по-
етапно разполагани в цен-
трално фоайе в Зала на сла-
вата на НДК.

Поводът за началото на
проекта е юбилейният кон-
церт на Юрий Башмет на
8 март от 19 ч. в зала 1 на
НДК с участието на Симфо-
ничния оркестър и Смесения
хор на БНР под диригентст-
вото на маестро Табаков.
Специално за концерта при-
стига и Гия Канчели, чието
произведение “Стикс” е сред
акцентите в празничната
програма и е премиерно за
България, както ДУМА писа.
Ще могат да бъдат чути и

Гия Канчели

чинанието ни има за цел
своеобразно опредметяване
на тези гостувания с оставя-
нето на символична следа”,
казва Ивайло Георгиев, член

Концерт за две флейти от
Емил Табаков, изпълняван от
руските флейтистки Мария
Федотова и Виктория Коро-
льова, както и “Не/Сън в лят-
на нощ” от Алфред Шнитке.

Организатори на събити-
ето са Българското нацио-

нално радио и Национални-
ят дворец на културата. Би-
летите за концерта се про-
дават на касите на НДК и
БНР (бул. “Драган Цанков” 4),
както и в мрежата на
Eventim.bg. Цените са от
20 до 80 лв.

“Куин в Будапеща” -
реж. Янош Жомболай

“Ленард Коен: Bird on a Wire” -
реж. Тони Палмър
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“Дневник на Уудсток” на Д. А. Пен-
бейкър, Крис Хегедюс и Ерез Лауфер
ще бъде прожектиран на 15 март в Евро
синема от 20.15 ч. и на 31 март в Дома
на киното от 20.30 ч. “Куин” в Будапе-
ща” на Янош Жомболай показват на 16
март Синема сити от 21 ч. и на 25 март
Домът на киното от 21 ч.

“Пинк Флойд: Стената” на Алън
Паркър може да гледаме на 9 март в
Синема сити от 21 ч. и на 23 март в
“Люмиер” от 20.30 ч. “Neil Young
Journeys” на Джонатан Деми ще има три
прожекции в Дома на киното - на 15
март от 22.30 ч., на 26 март от 20.30 ч.
и на 31 март от 13.45 ч.

“Лорд Бънди от София” е българско-
то заглавие в програмата - режисьор е
Иван Трайков. Филмът е разказ за
съдбата на първата българска рок-гру-
па от началото на 60-те. “Порасналите
момчета” разказват за някогашното и
за съвременното измерение на рока -
на 18 март в Дома на киното от 20.30 ч.

и “All My Loving” на Тони Палмър ще
бъдат излъчени на 8 март в Евро сине-
ма от 19 ч. и на 25 март в Дома на
киното от 18.30 ч.

Към дигиталните
медии с „Академичен
омнибус”

За четвърти път тръгва
“Академичният омнибус”, органи-
зиран от катедрата на ЮНЕСКО
“Комуникация и връзки с обще-
ствеността” на ФЖМК. Този
път в омнибуса ще бъдат пред-
ставени две научни издания: “Ди-
гиталните медии. Речник на ос-
новните понятия”, подготвено
от авторски колектив, и моно-
графията на д-р Валери Маринов
“Мултимедийният нюзрум в
България”. Книгите се издават в
рамките на проекта “Електрон-
ната медийна среда в условията
на преход и цифровизация: 1999-
2012 г.”, по линия на фонд “Науч-
ни изследвания” на Министерст-
вото на образованието, младеж-
та и науката. Изследването “Ди-
гиталните медии. Речник на ос-
новните понятия” ще бъде пред-
ставено от проф. д-р Любомир
Стойков, а монографията на
д-р Валери Маринов “Мултиме-
дийният нюзрум в България” - от
доц. д-р Теодора Петрова, декан
на ФЖМК. Пътешествието за-
почва днес от 17 ч. в новата
конферентна зала (Огледалната
зала) на Ректората на СУ
“Св. Климент Охридски”, вход
откъм ул. “Шипка”, II етаж.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

В Театъра на армията посрещат
всяка жена с цвете за 8 март
В Театъра на армията посрещат
всяка жена с цвете за 8 март
В Театъра на армията посрещат
всяка жена с цвете за 8 март
В Театъра на армията посрещат
всяка жена с цвете за 8 март
В Театъра на армията посрещат
всяка жена с цвете за 8 март
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През “женския” месец март гале-
ристката Олга Петрова подреди в
залата на Културния център на Ра-
дио Пловдив женска изложба, наре-
чена “От ребро Адамово - жените в
живописта”. Разсъжденията и споро-
вете върху това какво е мястото на
жените в изобразителното изкуство
и дали са равностойни на мъжете
художници са стари, мненията са
различни, често са непримирими. И
така до днес - в ХХI век, когато рав-
нопоставеността на половете се при-
ема вече за даденост в цивилизова-
ното общество. Собственичката на
пловдивската галерия “Аспект” няма
амбиция да сложи точката на този
спор, а да отдаде заслуженото на
нежния пол чрез една красива и

Руският културно-информационен център и сто-
личното Народно читалище “Димчо Дебелянов-
1960” организираха честването на 135 години от
Руско-турската освободителна война 1877-1878
и Националния празник на България 3 март. За
историческия принос и слава на руската армия,
за небивалия героизъм на българския народ и
опълчение, за хилядите участници в битките по
време на войната бе изтъкнато в празничното
слово от името на читалище “Димчо Дебелянов”.
Подчертана бе духовната близост и братски
връзки между Русия и България, не само в
онова героично и трагично време за народа ни,
но и за днешните отношения в областта на
науката, образованието, изкуството, космонавти-
ката, киното и театъра. Признателният български
народ е съградил над 400 паметника, назовани
са много улици, градове и села в чест на руските
пълководци и общественици, загинали в Руско-
турската освободителна война. Публиката аплоди-
ра председателката на “Руския клуб” Нонна

Дикова, която разказа любопитни подробности в
исторически и съвременен план за развитието на
България и Русия. Тя прочете прочувственото
стихотворение “Путь к свободе”. Възпитаниците
на читалището по художествено слово с ръково-
дителка Паола Колева зарадваха присъстващите
с любими патриотични стихотворения, напомнящи
за вярата и надеждата през годините.
“Нашата мила, родна страна” и “Альоша”,
изпълнени от ВГ “Романтика” под ръководството
на музикалната педагожка Росица Йорданова,
накараха публиката да припява и да аплодира.
Гости на тържеството бяха ВГ “Щастливеца” от
читалище “Алеко Констатинов”, чийто репертоар
просълзи онези, които си спомниха “Хубава си,
моя горо”, “Приказен валс” на Шостакович,
триптих от руски любими песни. Танцовото студио
“Класик” от НЧ “Д. Дебелянов” с ръководителка
Славея Стойчева представи антре от балета
“Спящата красавица” по музика на Чайковски,
танците  “Канарейка”, “Нежност”, “Принцеси”,
както и “Испански танц”. За разнообразието на
програмата допринесоха  талантливо представе-
ните поп песни от малките  възпитаници на
студио “Музика”. Впечатляващи бяха класически-
те изпълнения на терцет “Опал”. Певиците, които
представиха РКИЦ - Силвия Георгиева и Калина
Диханова, както и пианистът Манол Паскалев,
заслужено отнесоха овациите на ценителите на
изкуството. Концертната програма включи и
вокално-инструменталния състав от НЧ
“Св. Георги Победоносец” с ръководителка
Христина Начева, както и танцовия състав
“Софиянчета” под ръководството на Даниела
Николова”. Тяхното “Пролетно настроение”
сякаш даде нови надежди и оптимизъм.
Разбира се, по традиция в края на концерта
всички участници запяха на сцената “Моя страна,
моя България”, вдъхновени от аплодисментите на
хората в залата. В края на програмата от името
на председателя на настоятелството Иван Митев
бе връчено благодарствено писмо на директора
на РКИЦ Виктор Баженов заради желанието да
помага на читалищата и културата, заради общи-
те духовни ценности, които България и Русия ще
имат и в бъдеще.

След като миниалбумът “Future Sweet” EP излезе на българския пазар
миналия септември, интересът към Рут и музиката, която прави, се
засилва в международен мащаб. През изминалите седмици някои от
най-влиятелните сайтове за соул и джаз музика оцениха високо певица
номер 1 за 2012-а на БГ радио. Издания като “Bama Love Soul” и “Soul
Bounce” сравняват Рут с величия като Шаде и Ерика Баду.
Междувременно, освен нарастващия медиен интерес към родната певи-
ца, един от най-проспериращите музикални лейбъли в Азия - “Sweet Soul
Records”, официално стана издател на продукцията на Рут. “Future
Sweet” EP се очаква да излезе на японския пазар в края на април.
Освен минидиска, през миналия месец Рут приключи работата и върху
втория си албум. След 6 месеца записи и непрестанни пътувания от
София до Амстердам, първият сингъл от предстоящия албум ще бъде
факт в началото на април. Снимките на видеото ще се осъществят през
март в Лондон. Можете да чуете част от новия албум на Рут ексклузивно
на 21 март в “София лайф клъб” от 22 ч., съобщи Ралица Николова.
Концертът се осъщестява със съдействието на Schweppes. Билети - в
мрежата на Eventim.

РКИЦ и столични читалища
честваха Освобождението
Миглена ИВАНОВА

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

“Каста дива” - най-популярното предаване на Българ-
ското национално радио за опера, оперета, балет и
мюзикъл, отбелязва днес своя 20-годишен юбилей. Чрез
него меломаните могат да следят не само премиерите и
новините от българските театри и най-престижните ев-
ропейски и световни сцени, но  и да се срещнат отблизо
с големите оперни звезди. “Каста дива” позволява на
слушателите си и да надникнат зад кулисите през погле-
да на всички, които създават магията на един спектакъл
- режисьори, хореографи, художници, гримьори..., и да
чуят техните разкази за големите артисти.

Едновременно с обичта на слушателите и уважени-
ето на българските музиканти и артисти, тази година
предаването получи и голямо признание от журналисти-

Снимат в Лондон първия видеосингъл
от втория албум на Рут
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„От ребро Адамово - жените в живописта”
представя дванайсет художнички

Веселка ВЕНКОВА стойностна изложба.
Олга Петрова е поканила дванай-

сет художнички, представителки на
различни поколения и различни сти-
лове в живописта. Преобладават
пловдивските авторки - Лили Кючуко-
ва, Нели Ценова, Илиана Манукова,
Вихра Григорова, Здравка Василева,
Михаела Иванова и Ели Станчева. Те
са имена, които нямат нужда от спе-
циално представяне. Всички са с
трайно и стабилно присъствие в худо-
жествения живот, доказали са се като
творци, независимо дали става
въпрос за фигурални композиции като
при Лили Кючукова, за натюрморти и
пейзажи като при Здравка Василева,
Вихра Григорова и Михаела Иванова,
или за абстрактен подход като при
Илиана Манукова и донякъде Ели
Станчева и Нели Ценова.

Редом с популярните имена, в
изложбата може да се видят и плат-
на на художнички, почти непознати
на пловдивската публика - Йона
Людо и Ирена Ганчева, по-известна
с изработката на авторски бижута.
Нови имена в експозицията са Надя
Станчева, която се представя със
стилизиран пейзаж, Павлина Чукич -
с едно почти фотореалистично плат-
но, и живеещата от години в Испа-
ния Милена Матева.

Олга Петрова е експонирала ка-
лейдоскоп от женско светоусещане,
който превръща залата в оазис на
настроение в заобикалящия ни дис-
комфортен свят. Изложбата ще оста-
не в Радио Пловдив до края на март
и може пък да даде отговор на веч-
ния въпрос за мястото на жените в
изкуството.

ПРЕДАВАНЕТО „КАСТА ДИВА” -
20 ГОДИНИ В ЕФИРА НА БНР

ческата гилдия и Обществения съвет на БНР - удостоя-
ването с наградата “Сирак Скитник” за радиопредаване.

“Каста дива” се ражда на 6 март 1993 г. от оперните
концерти, които имат своето запазено място в събота
преди обед още от създаването на програма “Хоризонт”.
Първата водеща е Олга Камбурова (днес музикален
продуцент в БНР). Редакторка на предаването от създа-
ването му до днес е опитната и ерудирана музикална
журналистка Красимира Йорданова, носителка на на-
града за цялостен принос в областта на българската
култура на Министерството на културата.

От 2008 г. водещ на “Каста дива” е Росица Кавалджи-
ева, репортерка в екипа на предаването от 1998 г., но-
сителка на награда “Журналист за Операта” на Варнен-

ската опера.
Беше планирано екипът на преда-

ването да отбележи своя юбилей с
тържествен концерт-спектакъл “20 го-
дини Casta Diva” днес от 19 ч. в Първо
студио на Българското национално ра-
дио, научи ДУМА от Иван Върбанов.
Чрез най-новата медия на БНР - Ин-
тернет-радио “Бинар” и сайта на БНР,
слушателите на “Каста дива” от цяла
България щяха да могат да “присъстват”
на празника. В концерта-спектакъл бе
предвидено участието на звезди на
Софийската национална опера и ба-
лет, Националния музикален театър
“Стефан Македонски” и балет “Ара-
беск”. В концерта-спектакъл бяха пока-
нени да участват и най-мъничките ба-
леринки - деца от балетна школа
“Маша Илиева”, които с огромно вълне-
ние и любов пристъпват в света на му-
зикално-сценичните изкуства. Но във
връзка с обявения национален траур
днес по повод смъртта на самозапали-
лия се във Варна Пламен Горанов, пла-
нираният тържествен концерт-спек-
такъл се отлага, съобщиха от БНР вче-
ра в късния следобед.

Росица Кавалджиева и Красимира Йорданова
по време на церемонията “Сирак Скитник”

Снимка БНР
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инимални температури между минус 3o и 2o, в
София около минус 1o. Над Източна България
ще бъде предимно слънчево, след обяд с
висока облачност. Над Западна България

облачността ще е значителна средна и висока - без
валеж. Над Източна България и на места северно от
Стара планина ще духа до умерен вятър от юг-юго-
изток, като там ще има пулсации до 13-15 м/сек.
Максимални температури между 10 и 15o, в София
11o. Атмосферното налягане в сутрешните часове ще
бъде значително по-високо от средното за март, но
през деня ще се понижава. Над планините ще има
разкъсана облачност, над масивите от Западна
България предимно значителна. Ще духа умерен и
силен вятър от юг-югозапад. Максимална темпера-
тура на 1200 метра 6o, на 2000 метра 0o. Над Черно-
морието преди обяд ще бъде слънчево, а след обяд
с висока облачност. Ще духа до умерен, временно и
силен вятър от юг-югоизток. Максимални температу-
ри 8o-10o. Температурата на морската вода е 6o-7o.
Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала.

М Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

До събота облачността ще е променлива,До събота облачността ще е променлива,До събота облачността ще е променлива,До събота облачността ще е променлива,До събота облачността ще е променлива,
често значителна, на отделни места ще имачесто значителна, на отделни места ще имачесто значителна, на отделни места ще имачесто значителна, на отделни места ще имачесто значителна, на отделни места ще има
слаби превалявания от дъжд. Вятърът ще еслаби превалявания от дъжд. Вятърът ще еслаби превалявания от дъжд. Вятърът ще еслаби превалявания от дъжд. Вятърът ще еслаби превалявания от дъжд. Вятърът ще е
от юг-югозапад - слаб и умерен, в четвъртъкот юг-югозапад - слаб и умерен, в четвъртъкот юг-югозапад - слаб и умерен, в четвъртъкот юг-югозапад - слаб и умерен, в четвъртъкот юг-югозапад - слаб и умерен, в четвъртък
в източните райони временно силен. Темпера-в източните райони временно силен. Темпера-в източните райони временно силен. Темпера-в източните райони временно силен. Темпера-в източните райони временно силен. Темпера-
турите ще се повишават.турите ще се повишават.турите ще се повишават.турите ще се повишават.турите ще се повишават.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални
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7        8
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

3°/11°3°/11°3°/11°3°/11°3°/11°

“≈À≈÷
— Ô Ó ‰ Â Î Â Ì Ó Ú Ó
‚ÂÏÂ Ò ·ÎËÁÍË-
ÚÂ ıÓ‡ ˘Â ‚Ë
Ì‡Ô‡‚Ë ‰Ó‚ÓÎ-

Œ¬≈Õ
ŸÂ ËÁ‡ÁËÚÂ Î˛-
·Ó‚Ú‡, ÏËÎÓÒ˙‰Ë-
ÂÚÓ Ë ‰Ó·ÓÚÓ ‚
ÒÂ·Â ÒË Ë Ò ÍÓÌ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ŒÚÌÂÒÂÚÂ ÒÂ Ú̇ ÔÂ-
ÎË‚Ó Í˙Ï ÔÂÚÂÌ-
ˆËËÚÂ Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ,
‚ „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÒË ˜‡ÒÚ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ÕÓ‚ËÚÂ Á‡ÌËÏ‡-
ÌËˇ, Ú˙„Ó‚ÒÍËÚÂ
Ë ÔÂ‰ÔËÂÏ‡˜Â-
ÒÍËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
«‡Ó·ËÍÓÎÂÌË ÓÚ
·ÎËÁÍË ıÓ‡, ‰ÌÂÒ
˘Â ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
Ì‡È-‰Ó·Â, ‰‡‚‡È-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
≈ÍËÔÌ‡Ú‡ ‡·ÓÚ‡
˘Â ÛÎÂÒÌË ÊÂÎ‡-
ÌËˇÚ‡ Ë ÒÚÂÏÂ-
ÊËÚÂ ‚Ë, ÌÓ ÌˇÏ‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕˇÏ‡ ‰‡ ÔÂÌÂ-
·Â„ÌÂÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚ÓÚÓ Ë ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË.
“Â Ò‡ ‚‡¯‡Ú‡ ÓÔÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË Ë
Ó·Ë˜‡ÌË ÓÚ ‚‡Ò
ıÓ‡ ˘Â ÒÔÓ‰ÂÎˇ-
ÚÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ Ì‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
–‡‰ÓÒÚÚ‡ ÓÚ ·ÎË-
ÁÓÒÚÚ‡ Ì‡ ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚ÓÚÓ Ë Ó‰ÌËÌËÚÂ
‚Ë Ô‡‚Ë ÔÓ-̆ Â‰Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
Ì‡ÒÓ˜‡Ú ÒÚ‡‡ÌËÂ-
ÚÓ ÒË ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡
ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, Ó‰-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÍÂÚÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ ˘Â „Ó Ì‡ÒÓ˜Ë-
ÚÂ ‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ÔÓ‚Â˜Â ıÓ‡.

˘Â ‚Ë ÌÓÒˇÚ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ÔË-
‰Ó·Ë‚ÍË.

ÍË ËÁ‡Á Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡, ‚Â-
ÌÓÒÚÚ‡ Ë ÔÓÒÚÓˇÌÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.

‡, Á‡ ÚÓ‚‡ ·ÂÁ Ó„‡ÌË˜ÂÌË  ̌˘Â
ËÁ‡ÁËÚÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡ ÒË Í˙Ï Úˇı.

ÔË‚˙Á‡ÌÓÒÚ, Î˛·Ó‚, ‚ˇÌÓÒÚ
Ë ÔÂ‰‡ÌÓÒÚ.

Ò‡ ÓÒÌÓ‚‡ÚÂÎÌË Ë ‚ÒÂÍË ËÏ‡
Ô‡‚Ó ‰‡ ÒÔÓ‰ÂÎË ‚˙ÎÌÂÌË Ú̌‡ ÒË.

‰‡ ÔÂÌÂ·Â„ÌÂÚÂ ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚ÓÚÓ Ë ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË.

Ë Ì‡Ò˙˜‡‚‡ Û ‚‡Ò ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë
‰‡ ÒÚÂ ÔÓÎÂÁÌË Ì‡ ÔÓ‚Â˜Â ıÓ‡.

ÌËÌËÚÂ Ë ‚ÒË˜ÍË, Ò ÍÓËÚÓ ÒÔÓ‰Â-
ÎˇÚÂ ‚˙ÎÌÂÌËˇÚ‡ Ë Î˛·Ó‚Ú‡ ÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ·Ó ‚ÂÏÂ Á‡
Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ Ë Ì‡˜‡-
ÎÓ Ì‡ Ô˙ÚÂ¯ÂÒÚ-
‚Ëˇ, Ì‡ ÌÓ‚‡ ‡-

·ÓÚ‡ Ë ÒÏÂÎË, ÌÓ ‰Ó·Â Ó·-
ÏËÒÎÂÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /237 ÂÔËÁÓ‰/
14.50 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì Û-ÍÛî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3134 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.45 ÿ‡ÚÓ‚‡ÎÓÌ - /2 ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÂÔ./
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡ -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡-
˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìƒÛı˙Ú Ì‡ Á‰‡‚ÂÚÓî - ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÂÔ. 7
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 29
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 53
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒË-
ÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì√ÓÎÂÏËÚÂ Ì‡‰ÂÊ‰Ëî - Ë„-
‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 20

00.20 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 7

01.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 29

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬
12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìŒÚ‚˙‰ „‡ÌËˆËî - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìÕ‡Í‡È Ò‚ÂÚ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
√ËÊÂÈÍË ÒÂ Á‡
ÏÌÓ„Ó ‰ÂÚ‡ÈÎË,
˘Â ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
ÔÓ-Ò‚ÂÊË Ë

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡

ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡-

ÌË, ÔÓ-‰Ó·Ë, Ó·Ì‡‰ÂÊ‰ÂÌË
Ë ÔÓ-ÒËÎÌË.

‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡ ‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡‰ËÈ

Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓÒÚË¯î
16.40 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡Ëˇ

ƒÓÌˆÓ‚‡
17.20 ìƒ‡ ÒÂ ÓÏ˙ÊË¯ Á‡ ÔËÌˆî
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì¿ÌÌ‡  ‡ÂÌËÌ‡î
23.25 ìŒÎÂ„ flÌÍÓ‚ÒÍË, ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙

¿·‰ÛÎÓ‚. œÓÒÎÂ‰Ì‡Ú‡ ÒÂ-
˘‡î

00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.55 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì’‡·ËÚ‡Úî
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.55 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
03.45 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡Ëˇ

ƒÓÌˆÓ‚‡
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì¿ÌÌ‡  ‡ÂÌËÌ‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìŒÎÂ„ flÌÍÓ‚ÒÍË, ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ ¿·‰ÛÎÓ‚. œÓÒÎÂ‰-
Ì‡Ú‡ ÒÂ˘‡î

�����

����������

�����
����������

�����
�����

‚‰˙ıÌÓ‚ÂÌË, ‚˙ÔÂÍË ÙËÁË˜Â-
ÒÍËÚÂ ÛÒËÎËˇ, ÍÓËÚÓ ‚Î‡„‡ÚÂ.

ПРОМЕНИ В ТВ ПРОГРАМИ
Във връзка с обявения днес национален траур забавни телевизионни
предавания няма да се излъчват. Следете програмата.
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На строителната площадка
бригадирът се обръща към подчи-
нените си:

- Приятели! Започваме! И по-
мнете: строим солидно, без да
крадем, колкото се може по-доб-
ре, както само ние умеем! Защото
строим за себе си!

- А какво ще строим? - питат
работниците.

- Изтрезвител!

Проф. АЛЕКСАНДЪР ФЕДОТОВ,
директор на Центъра за източни
езици и култури към СУ
АЛЕКСАНДЪР БРЪЗИЦОВ,
композитор
Проф. ВАСИЛ КОЛЕВСКИ,
литературовед
Проф. ИГНАТ ИГНАТОВ, художник
О.з. ген. ЛЕОНИД КАЦАМУНСКИ,
адвокат
ЛОЗАН ТАКЕВ, поет сатирик
ЛЮБОМИР ВЛАДИМИРОВ,
народен представител
Акад. СТОЙЧО ПАНЧЕВ, физик

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

6
Св. Конон препо-

добномъченик Иконийски († кр.III).
Св. преподобни Аркадий († ок. 361).
Св. Четиридесет и два мъченици в Амо-
рия († ок. 840)

Конон бил красив и богобоязлив
мъж. Жена му също имала твърда вяра
в Господа. В продължение на много
време те се молели на Бога да ги дари
с дете. Господ чул техните молитви и
им изпратил син, когото също нарекли
Конон. Когато момчето станало на
7 години, баща му раздал на бедните
всичко, което имал, взел детето и
отишъл в манастир. Господ му дарил
благодат и Конон давал проглеждане
на слепи, очиствал прокажени, изгон-
вал бесове, изцелявал различни боле-
сти и вършел много преславни чудеса.
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Елтън Джон нае отделна
стая за очилата си
Елтън Джон нае отделна
стая за очилата си
Елтън Джон нае отделна
стая за очилата си
Елтън Джон нае отделна
стая за очилата си
Елтън Джон нае отделна
стая за очилата си

вездата на сръбската
естрада Драгана Мир-
кович ще отпразнува в
София 20 години на

Äðàãàíà Ìèðêîâè÷
ïðàçíóâà â Ñîôèÿ
Изпълнителката ще изпее в зала 1
на НДК песни от новия си албум „20”

па. Във видеото на песента
“Mili, mili”, която само за ме-
сец успя да оглави всички
музикални класации в жанра,
самата певица кърши снага
заедно с професионалните
танцьори от школата “Star
dance”. Драгана е облечена в
стил стрийт денс в клип по
MTV, нетипично за нея. Друго-
то видео, което покори
YouTube и развълнува фено-
вете, е на песента “Drugovi”.
Драгана засне клипа в собст-
вения си старинен замък от
ХII век, намиращ се в Австрий-
ското кралство на Ебенфурт.

Еуфорията около новия
албум предизвика страхотна
реакция у феновете. 230 пис-
ма от почитатели, които мо-
лят да се направи концерт на
Драгана в България, бяха по-

лучени от “Арт БГ”.
Първите 300 билета за

концерта в София са на уни-
кално ниски цени: от 10 до
50 лв. След изчерпване на
количествата ще се продават

от 20 до 60 лв. Пропуските
може да се купят от касите
на НДК, в някои вериги мага-
зини и бензиностанции, как-
то и онлайн в системата на
Eventim.bg.

дна от най-горещите музикални звезди -
Бионсе, демонстрира таланта си на худож-
ник със специална серия поп арт рисунки,

Учени от университета “Браун”
сравниха летенето на прилепите с
ходенето на работа. Въпреки че из-
ползват ултразвук, за да се ориенти-
рат, все пак летящите мишки твърде
уверено се движат в дадени направ-
ления. Прилепите използват сложни
карти за навигация в паметта си,
които им позволяват да се придвиж-
ват и да се сдобият с плячка.

Полетът на тези бозайници из-
глежда хаотичен, все едно не се
подчинява на някаква цел. Екипът
на Джонатан Барки обаче установи,
че движенията на прилепите съвсем
не са произволни. Те не разчитат
единствено на ехолокацията, а и на
известен опит от предишни дести-
нации, като следват определени
маршрути, които много добре запа-
метяват. Действията на тези живот-
ни може да оприличим на нашите,
когато си избираме най-краткия път,

Невиждана с разме-
рите си парти сцена ще
бъде построена в зала
“Арена Армеец” за
грандиозното шоу
ASOT 600 на DJ №1 в
света Армин ван Бюрен
на 8 март. Подиумът ще
е с дължина 35 метра,
като в него ще бъдат
инкорпорирани LED
екрани с обща площ
130 м2.

Освен с впечатлява-

Роялът на компанията Ruhlman, изра-
ботен от редки дървесни видове, дъб
и американски орех, ще бъде предло-
жен на търга “Дизайнът на ХХ век”.
Аукционна къща “Сотбис” го включи в
лотовете, за които ще се наддава
днес, 6 март. Великолеп-
ният музикален инстру-
мент е украсен с
дърворезба. Смята
се, че до днес са
останали общо 6
рояла
Ruhlman,
като само
3 от тях са
изработени
в този стил.
Инстру-
ментът е
създаден от
Емил-Жак Рулман за
неизвестен поръчител.
Организаторите на
аукциона се надяват да го продадат
за 600 хил. долара. Моделът, който е
предложен на търга, е прекосил
надлъж и шир морските простори на
борда на парахода “Нормандия”.
Корабът е кръстен “Кралят на морета-
та”, заради страхотния му лукс.
Декорите на неговите салони и каюти
по своето разкошно оформление не
са отстъпвали на най-изисканите
френски дворци.

по който да минем, отивайки на ра-
бота, твърдят експертите.

За да докажат, че летящите миш-
ки от вида Eptesicus fuscus използ-
ват при придвижването си и предиш-
ни познания, изследователите сло-
жили препятствия от висящи вериги
по стените на лабораторията и ин-
сталирали микрофони, за да запи-
шат сигналите им. По време на екс-
перимента екипът пускал прилепите
от различни изходни точки, но след
3 дни всеки от тях вече си бил изгра-
дил предпочитан маршрут. След
месец повторили експеримента и
животните безпогрешно следвали
същата дестинация по памет.

Учените стигнали до извода, че
при придвижването си прилепите из-
ползват два вида информация - тази,
която получават в реално време чрез
ехолокацията, и “навигационните
карти”, запечатани в паметта им.

СКИЦИ НА БИОНСЕ ЩЕ
КРАСЯТ БИЛЕТИТЕ ЗА
СВЕТОВНОТО Й ТУРНЕ

ЕЕЕЕЕ
които ще красят и билетите за световното турне
на изпълнителката. 16-кратната носителка на “Гра-
ми” сама е скицирала визии, които ще бъдат из-
ползвани в кампанията “Live For Now”. Рисунките
на Бионсе, които пресъздават стилистиката на из-
куството на ацтеките, са направени, докато певи-
цата е прекосявала САЩ със самолет. Музикал-
ната звезда е сред най-големите колекционери
на поп арт.

Бионсе е дала разрешение Pepsi да използва
нейните рисунки по своите опаковки, както и в
магазините, в които се продава безалкохолната
напитка. Цялостната визия на картините на певи-
цата е доразвита от модния фотограф Патрик
Демаршелие, който е работил за марки като “Луи
Вюитон”, “Хари Уинстън” и “Шанел”.

Първият концерт от обиколката, наречена “Mrs.
Carter Show World Tour”, ще е в сръбската столица
Белград на 15 април. Американската поп звезда
ще пее в Загреб на 17 април. Европейската част
от турнето на певицата включва 8 концерта във
Великобритания и Ирландия между 29 април и
7 май и ще приключи в Стокхолм, Швеция, на
29 май. След това Бионсе ще си вземе едноме-
сечна почивка, преди да се завърне на сцената
на “Стейпълс сентър” в Лос Анджелис на 28 юни.

ПРЕОБРАЗЯВАТ „АРЕНА АРМЕЕЦ”
ЗА ШОУТО НА АРМИН ВАН БЮРЕН

ветовната звезда
Ищар пристигна
със съпруга си в
София директно от
Париж и се погле-
зи с ориенталски

щите размери на сце-
ната, с мултимедийни-
те и светлинните ефек-
ти, мега спектакълът
ще е уникален и с броя
на участващите в него
звезди. Вечерта ще за-
почне в 22 ч. със сета
на холандския талант
Ruben de Ronde. По-
късно на сцената фено-
вете ще видят унгарско-
то дуо Myon & Shane 54.
Малко след полунощ

парти щафетата ще
поеме Ferry Corsten, а
към 2 ч. ще започне
сетът на Армин ван
Бюрен. За първата си
изява у нас на сцената
ще излезе и класира-
ният от DJ Mag на 7-о
място холандец Dash
Berlin. 9-часовото пар-
ти ще завърши с един
от най-прогресивно
развиващите се гер-
мански артисти Dennis
Sheperd.

Достъпът до залата
ще става през вход А0
на “Арена Армеец”.

Билети за събитие-
то все още могат да
бъдат закупени от мре-
жата на Eventim, както
и от Белия бар в Yalta
Club и зала “Арена
Армеец”.

РЯДЪК РОЯЛ
ОТ ОРЕХ И ДЪБ
ОТИВА НА ТЪРГ

Ищар се поглези у нас с балийски масаж
срещна видните гости.

Джакузи за двама с бутил-
ка шампанско и екзотични
плодове бяха едни от малко-
то спа глезотии, на които из-
вестното семейство се насла-
ди. Специалните гости бяха
много развълнувани и релак-
сирани след пътуването и
многобройните концерти в цял
свят. На излизане Ищар обе-

ща при следващото си идва-
не в България отново да се
поглези във Victoria SPA, на-
учи ДУМА от Елена Лозанова.

Концертът на звездата в
София е на 13 април, в зала
1 на НДК, от 20 ч. Билети за
шоуто на Ищар се продават
на касите в НДК, Пикадили,
Офис 1, Германос, ОМВ и в
мрежата на Eventim.bg.

С
пилинг и балийски масаж.
Двойката бе закарана в лук-
созния Victoria SPA, като соб-
ственичката на центъра Вик-
тория Кесаровска лично по-

З
върха с юбилеен концерт.
Обичаната изпълнителка ще
поздрави феновете си у нас
на 8 юни, в зала 1 на НДК.
Драгана Миркович ще изпее
пред българските си почита-
тели вече популярните песни
от новия си 20-и юбилеен
албум “20”, както и най-изве-
стните си хитове. Сред тях са
“Sve bih dala da si tu”, “Placi
zamlijo”, “Luce moe”, “Zivot moi”,
“Milo moe sto te nema” и други,
които всички познаваме и
обичаме, научи ДУМА от Еле-
на Лозанова от “Арт БГ”.

Драгана Миркович прави
фурор с новия си албум и ня-
колкото прясно заснети кли-

Летенето на прилепите е
като ходенето на работа
Летенето на прилепите е
като ходенето на работа
Летенето на прилепите е
като ходенето на работа
Летенето на прилепите е
като ходенето на работа
Летенето на прилепите е
като ходенето на работа
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Памет

пловдивската организа-
ция  “Шалом” и инициати-
вен комитет от потомци на
видни пловдивчани, огла-
вяван от митрополит Ни-
колай. Столичната орга-
низация на евреите “Ша-
лом” е решила тази годи-
на да се номинират гра-
дове, чиито жители имат
принос за спасяването на
своите съграждани - ев-
реи през Втората светов-
на война. В Пловдив вече
е пристигнало писмо от
председателя на органи-
зацията, което потвърж-
дава, че на 10 март, кога-
то се навършват 70 годи-
ни от спасяването на
българските евреи, Со-
фия, Пловдив и други

Един град, три религии,
седем етноса
Пловдив е кандидат за наградата Шофар

На 5 март 2013 г.,
на 89-годишна възраст почина

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

о.з.генерал-полковник
ХРИСТО ДОБРЕВ

СТОЯНОВ

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

От близките

Поклонението ще се извърши
на 08.03.2013 г. /петък/ от 12 часа

в Ритуалната зала на Централните Софийски гробища.

български градове ще
получат отличието, на-
учихме от инж. Йосиф
Бенароя, председател на
тукашния “Шалом”.

Еврейското присъ-
ствие в Пловдив е от най-
ранни времена. Знае се,
че по-късно, през ХV-и
век, когато започва голя-
мото придвижване на ис-
пано-португалските евреи
към България, в Пловдив
се заселва значителна
група. За еврейска маха-
ла съобщава и Евлия Че-
леби в своите “Пътеписи”
от ХVII век. Кварталът е
“Орта мезар”.

Евреите са внесли
своя дух

и култура

и в артистичната атмосфе-
ра на града. Еврейските
културни вечеринки са
понятие, което битува в
живота и историята на
Пловдив.

Какво пише в своите
“Мемоари” Любен Кара-
велов: “По-голямата част
от пловдивските евреи са
или сарафи, или големи
търговци. Аз свободно
мога да кажа, че тия па-
лестински деца се отли-
чават твърде значително
от своите братя в Русия, в
Румъния и в Австро-Унга-
рия, т.е. от така нарече-
ните немски евреи. Тия са
честни и трудолюбиви
хора, обичат се помежду

си, поддържат се един
другиго и готови са да
помогнат почти всекиму”.

За своята махала Орта
Мезар, което на турски
значи “средни гробища”,
Анжел Вагенщайн казва:
“...този квартал, населен с
най-добронамерените и
простодушни хора на све-
та - българи, турци, евреи,
арменци, цигани, албан-
ци, татари, както и с ред-
ките тогава етнически
смески, беше най-жизне-
ната, най-очарователната
част на града и както сега
ми се струва, туптящото му
горещо сърце. Бих казал,
модел на едно бъдно чо-
вечество, като имам пред-
вид не бедността му, коя-
то впрочем никога не е
била просешката бедност
на дрипльото, а скромно-
то, но достойно съществу-
ване на почтени трудови
хора”.

Известни са първите

учредители на Пловдив-
ската еврейска община и
те са равините Хаим Ме-
ворах, Ездра Бенароя,
Рахамим Пияде. В прото-
колите и отчетите на ев-
рейската община доста
подробно са отразени
развитието, издръжката,
ремонтите на синагогата
и еврейските училища,
особено след земетресе-
нието през 1928 г. По до-
стойнство е отбелязан и
фактът, че Дирекцията по
възстановяването, като
представител на българ-
ската държава, специал-
но за синагогата е отпус-
нала 202 000 лв., а благо-
творителните институти
са дали 213 786 лв. При-
носът на евреите в плов-
дивската икономика е
съществен. Забележител-
на личност е видният
търговец и банкер Елие-
зер Калев, чийто преки
потомци са проф. Исак
Паси и Соломон Паси.

Отношенията ни
с властта бяха

най-коректни

четем в отчет на Еврей-
ската община за периода
1929/30 г. Субсидията от
градската община за ев-
рейското училищно насто-
ятелство е 100 000 лева.
За следващата година тя
е 150 000 лв. А на 16 но-
ември 1941 г. еврейската
община взема решение

да преведе 1000 лв. на
Пловдивската градска об-
щина за социални нужди
по подготовката на зим-
ния период.

Във войните на Бълга-
рия (1885, 1912-1913 и
1915-1918 г.) евреите во-
юват като българи и пак
като българи загиват по
бойните полета. След из-
лизане на Закона за
българското поданство от
20 декември 1940 г. и на
Закона за защита на на-
цията от 23 януари 1941 г.
се провеждат акции, го-
нения и екстрадиране на
пловдивски евреи. Още
през 1938 г. обаче бълга-
ри вдигат глас в защита
по повод ексцесии върху
евреи в Германия. Когато
през 1943 г. акциите на
режима стават масирани,
Пловдивският митрополит
Кирил (по-сетне патри-
арх) предупреждава об-
ластния полицейски на-

чалник, че ако не
отмени заповеди-
те си за изселва-
не на евреите, то
той ще им даде
убежище в своя
дом. И наистина
подслонява рави-
на и неговото се-
мейство. Прекра-
чил оградата и
влязъл в еврей-
ското училище,
превърнато в
жандармерийски
участък, за да
вдъхне кураж и
увереност на
събраните за де-
портация 600 ев-
реи със знамена-
телните думи: “Ще
легна на релсите,
но няма да допус-
на влаковете за
лагерите да
тръгнат!”

Митрополит
Кирил не е сам
в мисията си

в този драматичен исто-
рически час. За спасява-
нето на пловдивските ев-
реи активно съдействат и
видните пловдивски юри-
сти Йордан Ковачев и
Недко Каблешков. Плов-
дивският депутат Георги
Тодоров е един от 43-
мата народни представи-
тели, подписал известна-
та протестна декларация
на Димитър Пешев до
Филов. В този списък от
смели пловдивчани е и д-
р Обрейко Обрейков,
председател на Търгов-
ско-индустриалната кама-
ра в Пловдив, който ини-
циирал и подписал про-
тестното писмо до царя
относно мерките срещу
евреите. Не бива да се
забравя, че обикновеният
шивач Никола Миленков
изпратил лична протест-
на телеграма до царя,
призоваваща за отмяна
на мерките срещу евреи-
те. О.з. полковник Мум-
джиев не допуснал мла-
дежи от еврейските тру-
дови лагери да се за-
върнат през 1943 г. по
родните места в Беломо-
рието, където ги е очак-
вала сигурна смърт, и ор-
ганизирал скриването им
по къщите на родното си
село. Българските съ-
дружници на фирма

“Алка” защитили интере-
сите на колегите си от
фамилията Алкалай и
след войната им предо-
ставили до стотинка тях-
ното имущество.

По-късно патриарх Ки-
рил казва: “Ние нямаше
да имаме кураж да иска-
ме отменяне на противо-

еврейските закони, ако
нямахме зад гърба си
подкрепата на целия
български народ. Ние
само изразихме неговото
желание”.

Още на 29 октомври
1944 г. по нареждане на
Министерския съвет се
премахват всички ограни-
чения, морални и поли-
цейски мерки срещу ев-
рейството.

Но да се разходим по
улица “Христо Г. Данов”
(бивша “Владимир За-
имов”, още по-бивша
“Фердинанд”). Да се вгле-
даме в силуетите и фаса-
дите на старите къщи.
Всяка е запечатала исто-
риите на множество хора
с необикновен дух и
съдба,

вградени
в историята

на града

в историята на България.
Всяка е паметник на кул-
турата. Цялата улица е
доминирана от домове на
пловдивски евреи. Била е
известна като улицата на
занаятчиите - предимно
скромни, много трудолю-
биви хора. На тази улица
е и БЕТАМА - дом на духа,
културен дом. Сега там са
организацията “Шалом” и
читалище “Шалом Алей-
хем”. От тази улица започ-
вало еврейското гето
през годините 1941-1944.
На тази улица са били
принудени да се прене-
сат евреи, живущи в дру-
ги части на града, казва
писателката Ивет Анави и
сочи голямата импозант-
на къща на доктор Жак
Арав, построена по про-
ект на арх. Камен Петков.
Тук във всяка стая имаше
по едно еврейско семей-
ство, разказва тя. Оттук
започва нощта на 10 март
1943 г. - началото на Хо-
локоста в Пловдив. С бох-
чи, по нощници, посред
нощ ги извеждат. Ивет
Анави припомня и нещо
много лично: “Дори в деня
на сватбата ни с д-р Леон
Анави полицията нареди
да се движим в опреде-
лените часове - само два
часа на ден. Изключение

Откриване на паметна плоча на фасадата на Частно
училище “Дружба” на бул.”Руски” - от това място през

1943 г. митрополит Кирил е изрекъл прочутото си
обръщение към пловдивските евреи

се правеше само за по-
гребение и затова наши-
те гости дойдоха с бележ-
ки за погребение”.

По майчина линия тя
е потомка на едно от раз-
клоненията в богатия
банкерски род на Елие-
зер Калев. По бащина
линия е Адроке, а носи

името на съпруга си -
Анави. И досега пловдив-
чани с имената Калев,
Адроке и Анави живеят по
тази улица. Няма ги оба-
че Москона, които са жи-
веели в жълтата шнитеро-
ва къща на улица “Бето-
вен”, няма го и родът То-
ледо... Мнозина емигри-
рат още в началото на 40-
те години, когато е в сила
Законът за защита на
нацията, други - през 1948
г. във връзка с основава-
нето на държавата Изра-
ел, трети - в по-ново вре-
ме. Днес броят им не е
повече от 400. Знаете ли
колко лекари, зъболека-
ри, аптекари, медицински
сестри, фелдшери от ев-
рейски произход са рабо-
тили в периода от Осво-
бождението до 1941 г. в
Пловдив? Над 110 души,
повечето завършили в Ав-
стрия, Белгия, Германия,
Франция, Швейцария, Че-
хия, Турция, Украйна и,
разбира се, България.

Д-р Герш Рималовски
напуска България заедно
със семейството на зет
си, но

тук остават
неговите

син и внуци

един от които е арх. Ди-
митър Рималовски.

Приносът на евреите-
интелектуалци в българ-
ската култура е простран-
на тема. Цяла епоха е
творческото присъствие
на братята Левиеви - на
художника Йоан Левиев и
на музиканта и компози-
тора Милчо Левиев.
Първият изследовател на
Теодор Траяновото твор-
чество е пловдивският ав-
тор на списание “Хипери-
он” Моис Бенароя. От 30-
те години почти до
смъртта си Аврам Литман
твореше като музикант и
описваше музикалната
история на Пловдив. “Все-
отдайност” е определени-
ето за Марко Мешулам,
който, освен музикант, бе
и директор на Пловдивска-
та филхармония. Един от
“златните” периоди на
Пловдивския куклен те-
атър е свързан и с името
на неговия директор Ешуа
Бело. Оттук тръгват към ли-
тературата и публицисти-
ката Давид Овадия и проф.
Исак Паси. А културната
история на града ни
продължава да се пише от
хора като кукленотеатрал-
ния режисьор Леонард
Капон, арх. Димитър Ри-
маловски, консултанта по
маркетинг и PR Йосиф
Бенароя, журналистката
Бригита Декало...

Музей на толерант-
ността и добросъседство-
то ще отвори врати в
Пловдив след време. Ини-
циативата за сбирката,
наречена “Един град, три
религии, седем етноса”, е
на почетния гражданин
на Пловдив Анжел Ваген-
щайн в знак на благодар-
ност на организацията на
евреите под тепетата към
съгражданите им.

П
Пенка КАЛИНКОВА

ловдив е пред-
ложен за ев-
рейската на-
града “Шофар
2013” от УС на

Доходно здание на д-р Арав -
оттам е започвало еврейското гето през 1941-44 г.

Снимка АВТОРКАТА

Снимка Христо ГАГОВ
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Спорт

Т

С

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО БТВ ЕКШЪН
ШАМПИОНСКА ЛИГА
21.45 ПСЖ -

Валенсия
ПО РИНГ

21.45 Ювен-
тус - Селтик

лимпийските шам-
пиони на България
по вдигане на те-
жести защитиха
борбата, която е

Снимки БГНЕС

Щангисти в подкрепа
на борбата
Олимпийските ни шампиони
събират подписи, липсва
само Гълъбин Боевски

О
Марин МИЛАШКИ

Олимпийските шампиони по вдигане на тежести на България Асен Златев, Иван Иванов, Милен Добрев, Нораир Нурикян,
Борислав Гидиков, Янко Русев и Йордан Митков (от ляво на дясно) подкрепиха борбата за оставане в олимпийското движение

пред изваждане от сигурни-
те спортове за Игрите през
2020 г. Златните ни медали-
сти се обединяват в подпис-
ка в подкрепа на деклара-
цията, изпратена от шефа на
борците Валентин Йорданов
в МОК. Генералният секре-
тар на федерацията Бори-
слав Гидиков призова всич-
ки български олимпийски
шампиони да подкрепят
борбата, която тази година
ще се бори за мястото си с
още 7 неолимпийски спор-

та. Подписката единствено
няма да може да подкрепи
Гълъбин Боевски, който
лежи в затвор в Сао Пауло
за трафик на наркотици.

На специалната прескон-
ференция вчера присъства-
ха Нораир Нурикян (Мюнхен
1972 и Монреал 1976), кой-
то е единственият 2-кратен
олимпийски шампион на
България в щангите, както и
Йордан Митков (Монреал
1976), Асен Златев и Янко
Русев (Москва 1980), Севда-
лин Маринов и Борислав
Гидиков (Сеул 1988), Иван
Иванов (Барселона 1992) и
Милен Добрев (Атина 2004).

“Това е някаква лъжа,
блъф, няма как да стане.
Няма спортист, който да си

го помисли. Нека в МОК да
се осъзнаят и да разберат,
че и те са хора. Ще тръгнем
всичките олимпийци и ще
ги изметем оттам. Какви са
тези критерии, който опре-
делят? Ако играят парите,
къде отиваме? Да си пла-
щат федерациите медали-
те и да приключваме с ис-
тинския спорт. В САЩ бор-
бата е национален спорт,
въведен в училищата. Е,
това малко ли е? Всички
федерации, хора трябва да
окажат подкрепа”, каза Ну-
рикян.

“Борбата е основен чо-
вешки спорт още от древ-
ността. Ако окончателно
бъдат изключени от олим-
пийското движение, ще
бъде поставено началото
на края. Знам само, че нещо
мирише в тази работа. С
това решение се погубва
мотото на създателя на
олимпийското движение
барон Пиер дьо Кубертен
(Фр). Ако се работи по този
начин в МОК, може всички-
те спортове да бъдат изва-
дени”, смята Златев.

“Чух, че са махнали бор-
бата, защото не искали да
си плащат на световния
спортен канал Евроспорт.
Дано не е така. Нашата
федерация подкрепя борба-
та и се надявам всички да
го направят”, каза Гидиков.

“Това странно решение
на МОК може да се окаже
пагубно за борбата. То може
да откаже куп деца, които
сега са се ориентирали към
този спорт. Всеки спортист
иска да играе на Олимпиа-
да, а те ги спират”, обяви
Иван Иванов, който е и
старши треньор на нацио-
налния отбор по вдигане на
тежести.

Димитър Янев, който ми-
налата година беше пред-
седател на Изпълнителния
комитет на “Срещата на
олимпийските шампиони
на България в НСА”, пък
предложи всичките спорто-
ве от първите модерни Игри
в Атина 1896 да бъдат със
статут на “вечни” и да
присъстват неизменно в
олимпийската програма.

Титулярният нападател на датския на-
ционален отбор по футбол Никлас
Бендтнер, който през нощта на събота
срещу неделя бе арестуван за шофиране
в нетрезво състояние, бе изваден за 6 ме-
сеца от представителния тим, съобщи в
комюнике кралската футболна федерация
на страната. “Датската футболна федера-
ция призовава Никлас Бендтнер през тези
шест месеца да размисли за своята меж-
дународна кариера”, пише в комюникето
на федерацията.

 Контузен в бедрото, 25-годишният
футболист на италианския шампион
Ювентус се възстановява в Копенхаген,

Спортният дирек-
тор на ЦСКА Аспарух
Никодимов заяви, че
в клуба е спокойно и
всеки си гледа рабо-
тата. Въпреки не-
прекъснатите инфор-
мации за напреже-
ние, готвена тре-
ньорска смяна, бунт в
съблекалнята, Нико-
димов каза, че не е
забелязал подобни
неща. Изпълнителни-

Българският нападател
Валери Божинов игра цял
мач при домакинската загу-
ба на Виченца с 0:1 от Бари
в мач от 29-ия кръг на итали-
анската Серия Б. С втората
загуба в последните си 3
мача възпитаниците на Але-
сандро Дал Канто се върна-
ха в зоната на изпадащите
на 20-ото място с 28 т., а
Бари се измъкна над нея и
заема 19-а позиция с  29 т.
Реферът не зачете изравни-
телно попадение на Божинов
малко преди края и свири
засада.

Единственото попадение
в мача реализира Франчес-
ко Капуто (5) след асистен-
ция на Даниел Скиаудоне. В
средата на първата част Ма-
урицио Чарамитаро пропус-
на да изравни след добро по-
даване по тревата на Божи-
нов в наказателното поле, но
нацели гредата. Виченца на-
тисна след почивката, но не
успя да се спаси от дома-
кинския конфуз.

ОТМЕНЯТ ГОЛ
НА БОЖИНОВ
ПРИ ЗАГУБА
НА ВИЧЕНЦА

Дания наказа Бендтнер за 6 месеца
където в събота през нощта е бил арес-
туван в центъра на столицата на Дания за
нарушение.

Никлас Бендтнер има 55 мача с фла-
нелката на националния отбор на Дания
и 20 гола. Той вкара гола за 1:1 в мача с
България в София от квалификациите в
група В за Мондиала в Бразилия 2014.
Високият 194 см датчанин няма да играе
в квалификациите на Дания с България
на 26 март в Копенхаген, с Чехия в Прага
4 дни по-рано, както и в домакинството
срещу Армения на 11 юни. България е на
второ място в класирането с 6 т. от 4 мача,
а Дания - 5-а с 2 т., но от 3 мача.

ШЕФ НА ЦСКА: НА “АРМИЯТА”
Е СПОКОЙНО

ят директор Георги
Илиев-Майкъла оба-
че призна преди дни,
че треньорът Миод-
раг Йешич ще бъде
уволнен, ако “армей-
ците” не бият Черно-
морец в неделя.

“Работата си
върви. С един мач не
свършва животът в
ЦСКА. Много клубове
са губили и са се из-
правили, не е толко-

ва страшно. Треньо-
ри винаги са се сме-
няли и така ще бъде
занапред, но ситуа-
цията е спокойна и
тиха. Имахме среща
с ръководството, но
си говорихме обикно-
вени неща за органи-
зацията в клуба. Нито
ще върнем загубата
(от Литекс с 0:2), нито
нищо. Всеки трябва
да отчете грешките,

които е направил, за
да не се повтарят.
Треньорът си е тук,
гледа си работата. Не
съм забелязал в
съблекалнята да има
проблеми”, каза Ни-
кодимов за Гонг. “Не
си правим илюзии, че
ще сме шампиони.
Хубаво е да побеж-
даваш, но не винаги
става в спорта”, обя-
ви още  Паро.

Левски фаворит
в Пловдив

Левски е фаворит за гостуване-
то на Ботев Пд в мача от XVII кръг
на “А” група според Sportingbet. Све-
товният букмейкър приема залози
при коефициент 2,25 за победа на
“сините”. Равенството е оценено с
3,20, а същата е ставката и за
пълен успех на домакините. Според
Sportingbet ЦСКА е фаворит срещу
Черноморец в друг мач от кръга.
Успех на “чeрвените” на ст. “Българ-
ска армия” е оценен с 1,33. За равен-
ство залози се приемат при 4,75, а
за изненадваща победа на Черно-
морец - при 7,00.

БФС отряза Локо Сф
и Миньор заради
„армейците”

Спортно-техническата комисия
към БФС отряза желанието на Локо
Сф и Миньор да изместят мача
помежду си с един ден по-рано - в
събота, вместо в неделя. Локомо-
тивци и миньорци имат мачове за
купата идната седмица, съответ-
но срещу ЦСКА и Славия. От коми-
сията обаче искат да оставят в
равнопоставени позиции Локо и
ЦСКА, тъй като мачът на “черве-
ните” с Черноморец е телевизио-
нен и няма как да бъде изместен от
неделя за събота. Същевременно
обаче перничани ще имат с един
ден по-малко почивка от Славия,
тъй като мачът на “белите” в
Монтана е в събота.

Защитникът на Севиля Хорхе Андухар е
скочил на съотборника си Алваро

Негредо, който отбеляза хеттрик при
победата над Селта с 4:1 в мач от

XXVI кръг на испанското първенство.
Нападателят се разписа в 12-ата, 29-

ата и 68-ата минути, другия гол вкара
Гари Медел (66). Почетно за гостите

се отчете Аугусто Фернандес (66).
Севиля вече е 10-и в класирането с 35

т., а Селта е 18-и с 23

Шефски пост за
Йеленкович в Литекс

Капитанът на Литекс Небойша
Йеленкович ще получи пост в клу-
ба. Това ще се случи, след като
халфът приключи състезателната
си кариера. Сърбинът е решил да
окачи бутонките на пирона едва
след сезон 2013/14. Ръководството
на “оранжевите” е пожелало да го
задържи и след това. Шефовете
вече са му предложили да заеме
поста спортен директор. В момен-
та ловчанлии не разполагат с та-
кава длъжност.
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ПО БНТ СВЯТ
БАСКЕТБОЛ

18.00 Левски - КК
Теодо (ЧГора)

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

15.45 Париж-Ница
(етап III)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
16.30 Тирено-Адриатико (етап I)

ФРИЙСТАЙЛ СКИ
15.00 СП в Осло

Беломъжев шести
на световното
по ски-ориентиране

Станимир Беломъжев завърши
на шесто място в спринта на на
Световното първенство по ски-
ориентиране в Ридер, Казахстан.
Българинът финишира за 16:30:6
мин. и остана на малко повече от
13 сек. от бронзовото отличие.
Световен шампион стана Петер
Арнесон (Шв) с време 15:51:5 мин.,
пред  руснаците Андрей Ламов
(16:06:0) и Кирил Веселов (16:17:3).
В надпреварата се включиха 47
състезатели. В същата дисципли-
на при жените Антония Григоро-
ва-Бургова се класира 18-а с вре-
ме 16:45:8 мин. Титлата заслужи
Тове Александерсон (Шв) с резул-
тат от 15:08:0 мин. Световното
продължава днес със състезание-
то в средната дистанция.

Цвети стартира
с американка
в Индиън Уелс

Цветана Пиронкова ще играе
срещу представителката на до-
макините Кристина МакХейл на
силния турнир в Индиън Уелс. 25-
годишната българка, която е 50-
а в световната ранглиста, има
гарантирани $11 000 и 5 точки за
световната ранглиста, а при
успех на старта тя ще заработи
$16 000 и 50 т. При победа Цвети
ще срещне поставената под №13
Мария Кириленко (Рус). МакХейл
има една победа в мач срещу
Пиронкова със 7:5, 4:6, 6:1 в Син-
синати преди 2 сезона.

Оперират ас на
Левски Баскет

Центърът на Левски баскет
Николай Върбанов  ще претърпи
операция на херния, защото в
последните няколко мача изпит-
ва болки и играе на обезболява-
щи. “Искам феновете да не се
сърдят, защото е в интерес на
националния тим, на Левски и
неговото здраве да не продължа-
ва да играе така. Вярвам, че хо-
рата ще ни разберат и ще при-
емат с компромис неговото не-
участие в шоуто”, заяви трень-
орът на Левски Константин Па-
пазов. На мястото на Върбанов
Левски ще привлече нов състеза-
тел до края на сезона.

Кличко ще брани
титлите срещу
италианец

Владимир Кличко ще защитава
4-те си шампионски колана в теж-
ка категория срещу бившия си
спаринг-партньор Франческо Пиа-
нета (Ит) в Манхайм на 4 май.
Украинският боксьор, който е све-
товен шампион във версиите IBF,
IBO, WBO и WBA, използваше 28-
годишния Пианета в тренировки-
те си през миналата година. 36-
годишният украинец има 59 побе-
ди в 62 мача на професионалния
ринг, а през 2012 г. на 3 пъти
защити титлите си, за последно
с успех над поляка Мариуш Bах
през ноември. 193-сантиметрови-
ят италианец, който е с 5 санти-
метра по-нисък от Кличко, все още
няма загуба като професионалист
след серия от 28 победи и 1 равен-
ство. Пианета живее в Германия
от 6-годишен, след като семейст-
вото му емигрира от Козенца.

Ваюши е №1
на XVI кръг
Албанецът се заканва да вкара и на Левски за Купата на България

лбанският халф на Литекс
Армандо Ваюши победи гол-
майстора на “А” група Базил
де Карвальо от Левски за
Играч №1 на XVI кръг на

Марин ВАСИЛЕВ ми допада и вярвам, че догодина шам-
пионатът ще бъде още по-силен и по-
оспорван от сегашния. Беше изненада,
че победихме ЦСКА. 11 години Литекс
не бе побеждавал този съперник като
гост. С много старание и работа се на-
дявам, че ще стигнем до евротурнирите
и ще се борим за Купата на България.
Това е голямата ни цел. Надявам се да
постигнем добър резултат срещу Лев-
ски за купата. По-добре е, че ще играем
в 2 срещи. Публиката в Ловеч е сърдеч-
на и ни мотивира много. Българският
футбол е с една крачка по-напред от
албанския, защото все пак сте в Евро-
пейския съюз, а това има своите пре-
димства. Литекс е един от най-добрите
отбори в България и аз бих бил щастлив
да продължа кариерата си тук, но, раз-
бира се, всичко зависи от ръководство-
то”, каза Ваюши.

Националът на Албания се оформи
като голмайстор №2 в тима на Стоич-
ков този сезон. Той има 7 попадения в
“А” група, с 1 по-малко от Футболист
№1 на България за 2012 г. Георги Ми-
ланов.Снимка СПОРТАЛ

Армандо Ваюши позира с наградата
за Играч №1 на XVI кръг

А
първенство. Двамата вкараха по 2 гола,
но младежкият национал на Албания
заслужи приза, след като донесе побе-
дата на ловчанлии над ЦСКА с 2:0 на
“Армията” в дербито на първия проле-
тен кръг. Националът на Гвинея-Бисау
пък донесе дългочаканата победа над
Черноморец с 2:0 в Бургас. Ваюши за-
служи 12 гласа в анкетата на в. “Фут-
бол” и Пресклуб “България”, а стре-
лецът на “сините” получи 9.

“Щастлив съм, че работя с Христо
Стоичков. Той е идол, истинска легенда.
В отбора ни има дисциплина и колек-
тив, а освен това той знае как да ни
мотивира. Стоичков е страхотен човек,
помага на всички. Футболът в България

Николай Найденов се класира на 25-о място
в дисциплината халфпайп на световното
първенство по ски свободен стил в Осло-
Триван,  Норвегия. Той завърши с актив от
49.4 т. в квалификациите и не успя да се
класира за финала, за участие в който се
класираха само 12 скиори - най-добрите 4-
има от 2-те квалификационни групи и 4-мата
с най-добри резултати в генералното класи-
ране. Все пак Найденов се представи значи-
телно по-добре в сравнение с дебюта си за
Световната купа в Сочи, Русия, през февруа-
ри, когато завърши 38-и. С постижението си
на световното първенство той изпълни първо-
то условие за олимпийска квота - да има
поне едно класиране в топ 30. Николай се
прибира в България за най-голямото фрис-
тайл състезание в страната “Пампорово
фристайл оупен-4” от 13 до 17 март, където в
големия слоупстайл ще има доста сериозен
международен сблъсък за Голямата награда
на Пампорово. Следващият му старт за Све-
товната купа е в Сиера Невада, Испания, на
24 и 25 март, когато ще се опита да покрие
и друго изискване за участие на Игрите
в Сочи 2014 - да събере поне 80 ФИС т.

Борислава Ботушарова спечели
за 2-ри пореден път титлата от
държавното първенство по тенис за
жени в зала “М-Тел къп”. На финала
18-годишната състезателка на ТК
Пазарджик обърна своята братовчед-
ка и съотборничка Вивиан Златано-
ва с 3:6, 6:1, 7:5 след повече от 2
часа качествена игра в зала “София”.

В първата част Златанова започ-
на по-мотивирано и заслужено я спе-
чели. Във II сет поставената под №2
в схемата заигра по-прецизно и
набързо изравни общия резултат. В
решителния сет шампионката пове-
де с 3:1 гейма, но 15-годишната Ви-
виан изравни за 3:3. В последния, 12-

Елитът на световния снукър отново ще се събере в София. След
като през ноември миналата година у нас се проведе турнира от
сериите Players Tour Championship, сега от Световната снукър асоци-
ация са решили отново да дадат на България надпревара от верига-
та. Между 7 и 9 юни тази година София ще бъде домакин на турнир
от същите серии и в зала “Универсиада” ще се изявяват някои от
най-големите звезди в съвременния снукър.
Миналата година титлата спечели настоящият лидер в световната
ранглиста Джъд Тръмп, който на финала разби Джон Хигинс с 4:0
фрейма. Българските снукър фенове успяха да видят на живо и други
свои любимци, сред които Нийл Робъртсън, Марк Алън и Марк Селби.

Ханс Си, президент на СМ Холдингс, и Скот Леви, старши
вицепрезидент и управляващ директор на НБА Азия, държат официална

топка на НБА след подписването на договор, по силата на който в
Манила на 10 октомври ще се проведе предсезонен мач между Хюстън

Рокетс и Индиана Пейсърс

Ботушарова пак е шампионка в зала

Снимка БГНЕС

ЕЛИТЪТ НА СНУКЪРА
ОТНОВО ИДВА В СОФИЯ
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Французинът Кевин Ролан
прави салто по време
на квалификациите
на световното първенство
по ски свободен стил в
Осло-Триван. Той успя
да се промъкне на финала
с най-слаб резултат от
12-те финалисти - 78.6 т.

НИКОЛАЙ НАЙДЕНОВ
Е 25-И В ОСЛО

и гейм, Борислава стигна до 2 мач-
бола и реализира 2-ия след топка в
аут на съперничката.

“Доволна съм, че защитих титла-
та си. Започнах притеснено, но по-
сле заиграх както мога. Виви игра
чудесно. Не се срещаме за първи път,
но когато изляза на корта, забравям,
че човекът срещу мен ми е приятел
или роднина”, каза Ботушарова, ко-
ято е държавна шампионка и на от-
крито. Тя заслужи 350 лв. от наград-
ния фонд, а за Златанова останаха
250 лв.

На финала на двойки Ботушаро-
ва и Златанова загубиха от сестрите
Лютфия и Хюлия Есен с 0:6, 3:6.


